
ایمان: عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با تاکید بر این 
که نباید مسئله عفاف و حجاب سیاسی شود، گفت: اگر افراد 

تصور کنند که رعایت مسئله عفاف و حجاب بر اثر فشار 
دولت است، تمکین موقتی می کنند، اما بعدا مخالفت 

خواهند کرد.  
حجت الاسلام والمسلمین ابوالقاسم علیدوست در 

گفت وگو با خبرگزاری حوزه، با اشاره به این که در 
خصوص مسئله عفاف، روایات و ....

نخستین روزنامه استان قم
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معاون ستاد سوخت اعلام کرد:

جزئیات تازه از ابطال 
کارت های بنزین

ایمان: معاون ستاد مدیریت و حمل و نقل و سوخت با تشریح جزئیات ابطال حدود 6 میلیون کارت بنزین و یا تغییر 
سهمیه های ویژه به سهمیه های معمولی بنزین از اجرای فاز دوم ساماندهی کارت بنزین خودروها خبر داد و گفت: با اجرای این 

طرح جلوی بسیاری از رانت های بنزینی گرفته شد.
حسین هاشمی روز گذشته  در نشستی خبری درباره آخرین وضعیت سامان دهی و تغییر کلاس کارت های هوشمند بنزین خودروهای 
سواری، عمومی و موتورسیکلت ها، گفت: از دی ماه سال گذشته تاکنون کارت بنزین 6 میلیون دستگاه خودرو و موتورسیکلت ابطال و یا سهمیه 

های ویژه به سهمیه معمولی تبدیل شده است.....

ایمان: استاندار قم آرامش موجود در استان قم را مرهون 
تلاش و کوشش خبرنگاران رسانه های گروهی ذکر کرد. 

حجت الاسلام والمسلمین محمد صادق صالحی منش روز 

امام رضا)ع(  تالار  از مقام خبرنگار در  شنبه در مراسم تکریم 
استانداری افزود: امروز خبرنگاران در دل مردم امید ایجاد کرده و 

به خوبی کمک کار دولت هستند....

سلامت نان کشور در خطر جدی

عصر روز جمعه رخ داد:

تصادف در جاده کهک با 7 مصدوم

انتقاد آشنا از وقوع یک فاجعه 
در صدا و سیما

استاندار قم در مراسم تکریم از خبرنگاران: 

رفع مشکلات خبرنگاران را 
وظیفه خود می دانم

2

2

2

2

7

علی لاریجانی رئیس مجلس:
دامن زدن با اختلافات

هنر نیست

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم:
با عفاف و حجاب

سیاسی برخورد نشود
ایمان: رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
دامن زدن به اختلافات هنر نیست، خطاب به خبرنگاران 
شرایط  رسانه ای  فعل  هر  پس زمینه  در  باید  گفت: 

این  بین المللی در ذهن تان باشد و  منطقه ای و 
خیلی مهم است که از چه زاویه ای به مسائل 

نگاه می کنیم.
نشست  در   گذشته  روز  لاریجانی  علی 

صمیمی رئیس مجلس شورای اسلامی ....

ایمان: نائب رئیس کمیسیون شوراها و سیاست داخلی مجلس شورای اسلامی با تاکید بر 
اینکه پایتخت کشور در تهران می ماند از اصلاح طرح انتقال پایتخت در کمیسیون خبر داد 
و گفت: بر اساس این طرح کمیته ای موظف شد ظرف 2 سال چگونگی ساماندهی پایتخت را 

بررسی کند.
محمد جواد کولیوند با اشاره به رفع ایرادات نمایندگان به طرح انتقال پایتخت در کمیسیون شورا ها 
گفت: نام طرح به طرح ساماندهی و تمرکز زدائی و چگونگی انتقال پایتخت سیاسی و اداری از تهران 
تغییر یافته است. نماینده مردم کرج در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: با حضور انصاری معاون پارلمانی 
رئیس جمهور و معاون وزارت راه مجددا طرح مورد بررسی قرار گرفت و ایراد نمایندگان مبنی بر بار مالی 
طرح رفع شد. کولیوند اظهار داشت: بر اساس این اصلاحات مقرر شد، شورایی مرکب از مسئولان کشور 

مکلف شوند که ظرف مدت 2 سال چگونگی ساماندهی پایتخت را بررسی کنند لذا این طرح نمی گوید 
که پایتخت باید منتقل شود تا بار مالی به موجب اجرای آن به دولت تحمیل شود بلکه کمیته ای را ظرف 
2 سال موظف می کند چگونگی ساماندهی پایتخت را بررسی کند. وی ادامه داد: بر این اساس دولت باید 
ظرف 2 سال چگونگی ساماندهی پایتخت را بررسی کند و اگر به این نتیجه رسید که باید پایتخت سیاسی 
و اداری کشور جا به جا شود آن زمان منقطه یابی کرده و به مجلس لایحه انتقال پایتخت را با گزینه های 
پیشنهادی پایتخت اداری و سیاسی ارائه کند. کولیوند اظهار داشت: شاید بعد از 2 سال دولت به این نتیجه 
برسد که نباید پایتخت منتقل شود و راهکار دیگری برای ساماندهی پایتخت در نظر بگیرد که می تواند راه 
حل خود را در قالب لایحه به مجلس ارائه کند. وی تاکید کرد: در هر صورت پایتخت ایران تا ابد در تهران 

می ماند، اگر قرار باشد جابه جایی در پایتخت انجام شود .....

طرح انتقال پایتخت منتفی شد:

پایتخت ایران تا ابد در تهران می ماند

پایگاه امداد هوایی قم 
افتتاح شد

2

با حضور وزیر بهداشت

7

و  از سایتهاي تخلیه پسماندهاي عمراني  برداري  بهره  حق  دارد  نظر  در 
ساختماني شماره یک )جمکران( ، شماره دو )معدن شهرداري( ، شماره 
سه )کوه سفید( و شماره چهار)پردیسان( را  از طریق برگزاري مزایده به بخش 

خصوصي واگذار نماید.
لذا کلیه اشخاص حقیقي و حقوقي متقاضي جهت اطلاع از شرایط و دریافت اسناد 
شرکت در مزایده و تحویل پیشنهادات مي توانند از تاریخ نشر آگهي دوم تا پایان وقت 
اداري روز چهارشنبه مورخ1393/05/29 به محل سازمان به نشاني قم ،45متری 
عمار یاسر، مرکز تجاری زمزم، طبقه5و6 سازمان مدیریت پسماند شهرداري قم مراجعه 
و یا جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 37845230 تماس حاصل نمایند. 
پیشنهادات رسیده به سازمان در روز پنج شنبه مورخ 1393/05/30 ساعت 9صبح در 

دفتر مدیر عامل سازمان بازگشایي مي گردد.
لازم به ذکر است حضور پیشنهاد دهندگان یا نمایندگان آنها در جلسه ی کمیسیون 

بلامانع مي باشد.
شرایط عمومي:

1- واریز مبلغ 23/000/000ریال به حساب سپرده سازمان و یا ارائه ضمانت نامه 
بانکي به عنوان تضمین شرکت در مزایده

2-  هرگاه برندگان اول ، دوم و سوم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده 
ایشان به ترتیب ضبط خواهد شد.

3- سازمان در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است
4- هزینه ی درج آگهي به عهده برنده مزایده مي باشد

5-  اسناد شرایط و جزئیات مربوط به مزایده مي بایست توسط پیشنهاد دهندگان با 
قید جمله )قبول است( مهر و امضاء گردد.

روابط عمومی سامپ قم

آگهی  مزایده )نوبت دوم(

سازمان مدیریت پسماند
شهرداری قم

77
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استاندار قم آرامش موجود  ایمان: 
در استان قم را مرهون تلاش و کوشش 
خبرنگاران رسانه های گروهی ذکر کرد. 
محمد  والمسلمین  الاسلام  حجت 
در  شنبه  روز  منش  صالحی  صادق 
تالار  در  خبرنگار  مقام  از  تکریم  مراسم 
امروز  افزود:  استانداری  رضا)ع(  امام 
خبرنگاران در دل مردم امید ایجاد کرده و 
به خوبی کمک کار دولت هستند.وی بیان 
داشت: وظیفه داریم به وضعیت معیشتی 
خبرنگاران ، رفاه خانواده آنان ، مشکلات 
آنها  زندگی  مسائل  و  اداری  بوروکراسی 
باشیم. داشته  را  و رسیدگی لازم  توجه 

وی اظهار داشت: امروز خبرنگاران چهره 
دولت تدبیر و امید را به خوبی در بین 
مردم منعکس می کنند و روزنامه های 
به  و  شایسته  گیریهای  موضع  محلی 
حقی داشته اند همچنین نسبت به قلم 
هایی که بر انتقاد نسبت به مواضع دولت 
توجه  نیز  اند  زده  قلم  استان  مسائل  و 
این  به  اشاره  با  قم  ایم.استاندار  داشته 
که به دغدغه ها و مشکلات خبرنگاران 
برای  که  افزود:این  گذاریم،  می  احترام 
هزینه های آب و برق و گاز دفاتر رسانه 
ها تخفیف قائل شویم مساله ای است که 
باید قانونی شود و اجازه بخشش از اموال 
دولت را نداریم مگر این که مجلس اجازه 
ادامه  را بدهد.صالحی منش در  این کار 
سخنان خود همچنین از نحوه عملکرد 
خبرنگاران زن قمی تجلیل کرد و گفت: 
این که خبرنگاران خانم در قم با حجاب 
کامل در برنامه ها حاضر می شوند جای 
بیان داشت:  دارد. وی  قدردانی  و  تقدیر 
کار خبرنگاری شمشیر دولبه است و این 
صنف در حقیقت بخشی از نظام اطلاعاتی 
جمهوری اسلامی هستند که بسیاری از 
امور در مقابل آنان آشکار می شود اما در 
رابطه با امنیت کشور مسائلی داریم که 
خبرنگاران باید به حقیقت اخبار پیش از 
انعکاس آن پی ببرند.استاندار قم همچنین 
خواستار افزایش سطح دانش و آگاهی در 

بین خبرنگاران شد.

فعالیت بیش از 200 نشریه 
تخصصی در قم

و  فرهنگ  اداره کل  مطبوعاتی  معاون 
ارشاد اسلامی نیز در این مراسم با اشاره 
به فعالیت 204 نشریه تخصصی غیر محلی 
در استان قم گفت: حمایت از مطبوعات در 
قم باید ویژه دیده شود.  مهدی توکلیان با 
اشاره به مشکلات خبرنگاران در حوزه های 
مختلف گفت: استان قم باید از نظر توجه به 
جایگاه خبرنگاران نمونه باشد. وی به انتشار 
قم  در  دین  حوزه  در  سراسری  نشریات 
اشاره کرد و افزود: در شرایط کنونی با توجه 
به مسائل مربوط به جنگ نرم و استحاله 
فرهنگی، باید تدبیری کرد که در استان 
قم از نشریات حمایت خاصی شود. معاون 
مطبوعاتی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
با اشاره به اینکه در هیچ استانی چنین 
حجمی در انتشار نشریات وجود ندارد ادامه 
داد: بسیاری از این نشریات کار تخصصی 
تأثیر گسترده ای  انجام می دهند و حوزه 
دارند.وی خواستار حمایت جدی استاندار 
در بحث معیشت خبرنگاران و بیمه آنها 
شد. توکلیان با اشاره به مشکلات رسانه ها 
کرد:  خاطرنشان  استانداری  اختیارات  و 
آب  مانند  امکاناتی  می تواند  استانداری 
با  است  رسانه ها  نیاز  مورد  که  را  برق  و 
تخفیف به آنها واگذار کند. وی با اشاره به 
جایگاه خبرنگاران عنوان داشت: بعضی ها به 

خودشان فکر می کنند و برخی فقط به یک 
محله و منطقه اما خبرنگاران به یک شهر 

فکر می کنند.
خبرنگاران ساماندهی می شوند

و  فرهنگ  اداره کل  مطبوعاتی  معاون 
ارشاد اسلامی گفت: روز خبرنگار بهانه ای 
است تا همه یادشان بماند چشم های بیدار 
جامعه همیشه حضور دارند. وی با اشاره 
زمینه  در  خبرنگاران  از  یکی  دغدغه  به 
افزود:  صنف  این  وضعیت  به  ساماندهی 
کارت های خبرنگاری سمان در دوره جدید 
وزارت ارشاد صادر خواهد شد که به وضعیت 
کنونی سر و سامانی می دهد. توکلیان با 
اشاره به اینکه آمارهایی که اکنون در زمینه 
تعداد خبرنگاران وجود دارد، واقعی نیست 
ادامه داد: کمیته هفت نفره ای تشکیل شده 
تا تمام 20 هزار پرونده که در سایت سمان 
بررسی شود از این میان هزار کارت صادر 
شود. وی با اشاره به راه های بهبود وضعیت 
معیشتی خبرنگاران و تقویت رسانه ها گفت: 
اتفاقات  جهان  در  گردشگری  حوزه  در 
عجیبی در حال رخ دادن است. در استان 
قم نیز وضعیت خاصی در این حوزه وجود 
دارد اما سؤال این است که سهم رسانه ها در 
20 میلیون زائر سالانه در استان چیست؟ 
معاون مطبوعاتی اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی استان قم به وجود دو هزار کارخانه 
صنعتی در قم اشاره کرد و گفت: تا به حال 

نتوانسته ایم یک طرح عملی برای برقراری 
ارتباط میان اقتصاد، صنعت و فرهنگ داشته  
باشیم تا دغدغه های معیشتی خبرنگاران 
مرتفع شود. در بخشی از این مراسم تعدادی 
از  خبرنگاران استان قم به نمایندگی از دیگر 
خبرنگاران به بیان دیدگاه ها و نظرات خود 
چهره قانی  صادق  پرداختند.  مشکلات  و 
این  در  قم  در  ایلنا  سرپرست خبرگزاری 
خبرنگاران  مشکلات  باید  گفت:  مراسم 
پیگیری شود و جایگاه خبرنگاران و عکاسان 
حفظ شود. وی تاکید کرد: خانه مطبوعات 
یکی از مجموعه های مهمی است که باید 
استقلال آن حفظ شود، خانه مطبوعات 
راستا  این  در  تا  کرد  کمک  باید  و  است 
رئیس  دریس  هادی  شود.  جدی  تلاش 
انجمن صنفی خبرنگاران استان قم نیز در 
این مراسم گفت: بیمه خبرنگاران یکی از 
مسائل مهم است که متاسفانه مجلس نگاه 
جدی به این امر ندارد. وی با اشاره به اخراج 
یکی از خبرنگاران از صحن علنی شورای 
شهر گفت: این واقعا یک درد است. فاطمه 
عسگری دبیر خبرگزاری شبستان  نیز در 
این مراسم گفت: دو سال پیش یک سری 
مشکلات را مطرح کردم اما بخش کمی 
از آنها تا کنون حل شده است. وی بیان 
داشت: این مراسم کار خوبی بود و اقدام 
نازیبای برخی ادارات در تجلیل از خبرنگاران 
را از بین برد اما در خصوص اطلاع رسانی 
این مراسم باید دقت نظر بیشتری می شد. 
عسگری با اشاره به موضوع امنیت شغلی 
خبرنگاران عنوان داشت: خیلی از خبرنگاران 
حق التحریر هستند و مثل کارگر روزمزد 
هستند و امیدواریم حل شود.وی تاکید کرد: 
خبرنگاران خوبی داریم اما به دلیل مشکلات 
می شوند،  جذب  ادارات  به  معیشتی 
باشد و  باید جدی  ساماندهی خبرنگاران 
متاسفانه هر فردی بخواهد راحت وارد این 
عرصه می شود و بدون هیچ آموزشی خود 
را خبرنگار می داند. در پایان این مراسم از 
سوی برخی از ادارات استان از تعدادی از 
خبرنگارانی که ارتباط بیشتری در انعکاس 

اخبار آنها داشتند تجلیل به عمل آمد. 

استاندار قم در مراسم تکریم از خبرنگاران: 

رفع مشکلات خبرنگاران را وظیفه خود می دانم

و  نقل  و  حمل  و  مدیریت  ستاد  معاون  ایمان: 
سوخت با تشریح جزئیات ابطال حدود 6 میلیون 
کارت بنزین و یا تغییر سهمیه های ویژه به سهمیه های 
از اجرای فاز دوم ساماندهی کارت  معمولی بنزین 
بنزین خودروها خبر داد و گفت: با اجرای این طرح 

جلوی بسیاری از رانت های بنزینی گرفته شد.
خبری  نشستی  در  گذشته   روز  هاشمی  حسین 
درباره آخرین وضعیت سامان دهی و تغییر کلاس کارت 
و  عمومی  سواری،  خودروهای  بنزین  هوشمند  های 
موتورسیکلت ها، گفت: از دی ماه سال گذشته تاکنون کارت 
بنزین 6 میلیون دستگاه خودرو و موتورسیکلت ابطال و یا 

سهمیه های ویژه به سهمیه معمولی تبدیل شده است.
معاون صنایع و انرژی ستاد حمل و نقل و سوخت کشور 
با اعلام اینکه با ابطال و یا تغییر سهمیه های ویزه کارت های 
سوخت به طور متوسط روزانه حدود 7.5 میلیون لیتر در 
مصرف بنزین کشور صرفه جویی شده است، تصریح کرد: در 
طول این مدت در مجموع حدود 700 میلیون لیتر از مصرف 

بنزین یارانه ای کشور کاسته شده است.
این مقام مسئول با تاکید بر اینکه پس از اجرای فاز اول 
قانون هدفمندسازی یارانه ها مصرف بنزین به تدریج در کشور 

صعودی شد، اظهار داشت: از سوی دیگر با نوسان های قیمت 
دلار بهای بنزین در کشور در مقایسه با قیمت های جهانی 

ارزن شد.
وی با بیان اینکه تاکنون کارت سوخت حدود پنج میلیون 
و 310 هزار دستگاه موتورسیکلت پس از صدور مصوبات 
دولتی ابطال شده است، بیان کرد: موتورهای فاقد پلاک ملی، 
فرسوده و با داشتن بیش از 10 سال عمر فعالیت، فاقد تریخ 
ساخت مشخص و یا توقیف شده در پارکینگ های پلیس 

راهنمایی و رانندگی در قالب این طرح ابطال شده است.
هاشمی با تاکید بر اینکه علاوه بر موتورسیکلت ها، 
تاکنون سهمیه های ویژه و یا معمولی 100 هزار دستگاه 
اتوموبیل های کرایه و آزانس های مسافربری در تیر ماه 
سال جاری ابطال شده است، بیان کرد: با ابطال و غیر فعال 
شدن کات هوشمند سوخت این دسته از موتورسیکلت ها و 
خودروها ذخیره بنزین نیمه یارانه ای این دستگاه از خودروها 

هم باطل شده است.
معاون ستاد حمل و نقل و سوخت کشور با اشاره ذبه 
وجود یک کلاسه تحت عنوان سواری عمومی سهمیه ویزه 
بنزین این دسته از خودروها هم ابطال شده است، تبیین 
کرد: در کارت هوشمند خودروهایی تحت عنوان " سواری 

عمومی " به صورت ماهانه بین 200 تا 500 لیتر بنزین یارانه 
ای شارژ می شد.

این مقام مسئول تحت کل خودروهایی که تحت عنوان 
کلاسه سواری عمومی سهمیه های ویژه بنزین دریافت 
می کردند را 5400 دستگاه خودرو عنوان کرد و افزود: در 
مجموع با اجرای مراحل اولیه این طرح ساماندهی به صور 
متوسط سالانه نزدیک به یکهزار میلیارد تومان در مصرف 

سوخت یارانه ای کشور صرفه جویی خواهد شد.

ادامه  در  طرح  این  بعدی  مراحل  اجرای  از  هاشمی 
اول علاوه  تاکید کرد: در مرحله  سال جاری خبر داد و 
بر موتورسیکلت و خودروهای سواری شخصی فرسوده، 
آژانس های مسافربری، سهمیه ویژه بنزین خودروهایآموزش 

رانندگی هم به سهمیه معمولی کاهش پیدا کرد.

وی در پایان از توقف رانت هایی بنزین و سو استفاده از 
کارت های هوشمند سوخت به عنوان یکی از دستاوردهای 
اجرای  با  برد و خاطرنشان کرد:  نام  این طرح  اجتماعی 
انجام  بدون  در کشور،  مدیریت سوخت  بزرگترین طرح 

سرمایه گذاری جدید مصرف بنزین کشور کاهش یافت.

 ایمان : شهردار منطقه ۸ قم از تکمیل ساختمان دو ایستگاه آتش نشانی 
جدید در منطقه پردیسان خبر داد.

عبدالله سلیمانی با اشاره به پروژه  ساخت ایستگاه های آتش نشانی اظهار کرد: دو ایستگاه 
آتش نشانی در حال احداث بوده که اکنون 77 تا 78 درصد پیشرفت فیزیکی دارد.

وی خاطرنشان کرد: مکان یکی از ایستگاه ها در سایت مسکن مهر واقع در بلوار آزادی 
است و مکان ایستگاه دیگر در بلوار غدیر و سایت شهرک سازان جنوب است.

شهردار منطقه هشت قم عنوان کرد: هر یک از این ایستگاه ها یک میلیارد و 200 
میلیون تومان برای ساختمان و تاسیسات ساختمانی هزینه نیاز دارد.

وی با بیان اینکه تعداد ایستگاه بر اساس جمعیت تعیین می شود یادآور شد: به ازای 
هر 50 هزار نفر یک ایستگاه آتش نشانی نیاز است و احتمالا جمعیت پردیسان در پایان 
سال بعد به 140 تا 150 هزار نفر جمعیت می رسد، بنابراین سه ایستگاه آتش نشانی در این 
منطقه نیاز است. سلیمانی با بیان اینکه مکان یابی ایستگاه ها بر اساس بررسی GIS تعیین 
می شود گفت: یک ایستگاه پیش از احداث ایستگاه های جدید در حال فعالیت است که در 
انتهای بلوار شهیدان تقوی واقع شده است. وی یادآور شد: دو ایستگاه آتش نشانی جدید 
در شش ماهه اول در شهریور ماه از نظر ساختمانی تکمیل می شود و تنها بحث تجهیزات 

داخلی و ماشین آلات آنها باقی می ماند.

 ایمان :نائب رئیس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی در تشریح 
اصلاحات کمیسیون بر طرح ا فزایش نرخ باروری و پیشگیری از کاهش رشد جمعیت 
کشور گفت: محکومیت ها برای زن یا مردی که عمل وازکتومی یا توبکتومی را انجام 
دهند برداشته شد اما محکومیت های چند مرحله ای برای تیم پزشکی که این اعمال 

جراحی را در انجام بدهند وضع شد. 
عبدالرحمن رستمیان در گفتگو با مهر، در خصوص اصلاحات کمیسیون بهداشت در طرح 
افزایش نرخ باروری و پیشگیری از کاهش رشد جمعیت کشور گفت: در بررسی های کمیسیون 
بهداشت، برخی بندها مربوط به حبس و مجازات افرادی که از روش های دائمی برای جلوگیری 
از بارداری استفاده کرده اند، حذف شد.  نماینده مردم دامغان در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: 
بر این اساس هرگونه تبلیغات برای وازکتومی یا توبکتومی ممنوع شد و محکومیت قضایی برای 
آن تعیین شد و چارچوب هایی نیز برای وازکتومی یا توبکتومی برای موارد ضروری نیز تعیین 
شد.  وی اظهار داشت: محکومیت هایی که برای سقط جنین در نظر گرفته شده بود همچنان 

ادامه دارد اما محکومیت ها برای زن یا مردی که از عمل جراحی وازکتومی و توبکتومی برای 
جلوگیری دائمی از بارداری استفاده کرده است، برداشته شد. رستمیان ادامه داد: برای پزشک یا 
تیم پزشکی که اعمال جراحی وازکتومی یا توبکتومی را انجام دهند مجازات چند مرحله ای شامل 
تذکر شفاهی، کتبی و تعطیلی واحد تجاری در نظر گرفته شده است. بر اساس طرح مجلس که 
تیر ماه سال جاری در صحن علنی مورد بحث قرار گرفت و جهت بررسی بیشتر به کمیسیون 
بهداشت فرستاده شد کلیه اقدامات راجع به سقط جنین، عقیم سازی، وازکتومی، توبکتومی و 
هرگونه تبلیغ راجع به تحدید موالید و کاهش فرزند آوری ممنوع است و مرتکب به مجازات 
مندرج در ماده 624 قانون مجازات اسلامی )دو تا پنج سال حبس( محکوم خواهد شد.  علاوه بر 
این اشخاص حقوقی که هرگونه تبلیغی در خصوص تحدید موالید کنند توسط وزارت ارشاد باید 
شناسایی شده و به مراجع صالح قضایی معرفی شود.  بر این اساس بررسی گزارش کمیسیون 
بهداشت از طرح افزایش نرخ باروری و پیشگیری از کاهش رشد جمعیت کشور هفته جاری در 

دستور کار صحن علنی مجلس قرار دارد. 

ایمان: رئیس کانون سراسری کارگران نانوایی های 
کشور با بیان اینکه کمر صنف نانوایی ها شکسته 
شده است، گفت: سلامت نان کشور در خطر جدی 
قرار دارد چرا که افزایش هزینه های نانوایی ها و عدم 
گران شدن نرخ نان نانوایان را به کاهش مصرف مخمر 

سوق داده است. 
علی یزدانی ظهر شنبه در نشست خبری تشکل های 
کارگری استان اصفهان در جمع خبرنگاران ،اظهار داشت: 
کارگران نانوایی ها در دو سال اخیر نتوانسته اند از افزایش 25 
درصدی حقوق قانونی بهره مند شوند به عبارت بهتر کمر این 
صنف شکسته شده است.وی با بیان اینکه سلامت نان کشور 
در خطر جدی قراردارد، افزود: افزایش هزینه های جاری 

نانوایی ها آنها را به سمت کاهش مصرف از مخمر و استفاده از 
افزودنی های غیر مجاز کشانده است.رئیس کانون سراسری 
کارگران نانوایی های کشور و اصفهان گفت: علت اصلی این 
امر عدم افزایش نرخ نان و فشار متعاقب آن به نانوایی هاست 
چرا که مخمر کیلویی 20 هزار تومان شده و برای واحد 
خبازی صرف هر روزه آن هزینه بالایی دارد.یزدانی در ادامه با 
بیان اینکه 63 درصد جمعیت استان کارگران و بازنشستگان 
هستند،گفت: بیمارستان شریعتی به عنوان یک بیمارستان 
ملکی سازمان تامین اجتماعی هنوز فاقد بخش آنژیو گرافی 
است و کارگران برای درمان باید راهی بیمارستان خصوصی 
شوند.وی با بیان اینکه جامعه کارگری توان پرداخت هزینه 
های گزاف در بیمارستانهای خصوصی را ندارد گفت: ایجاد 

مرکز جراحی قلب در این بیمارستان از مصوبات قانونی است 
که مورد بی توجهی قرار گرفته است.رئیس کانون انجمن 
های صنفی کارگران استان اصفهان ادامه داد: یکی در دیگر 
از تخلفات خارج از قانون سازمان تامین اجتماعی آن است 
که کسانی که جزو مشاغل سخت و زیان آور تایید شده اند 
به دلیل آنکه واحد صنفی آنها مدتی تعطیل شده از لیست 
این مشاغل خارج گشته اند.یزدانی افزود:در حالی که قانون 
بسته شدن یک واحد و یا مغازه ر ا دلیل بر عدم محاسبه آن 
نمی داند این سازمان به روش اشتباه خود ادامه داده است.

وی یادآور شد: هیات عمومی دیوان عدالت اداری نیز این 
مورد را تایید کرده اما هنوز سازمان یاد شده تمکین قانون 

ننموده است.

معاون ستاد سوخت اعلام کرد:

جزئیات تازه از ابطال کارت های بنزین

اخبـــار

حــوادث

اخبـــار
ظهر دیروز انجام شد:

تجمع جامعه پزشکی استان قم 
در حمایت از مردم غزه 

 ایمان : جامعه پزشکی استان قم با تجمع در مقابل بیت امام راحل، ضمن 
حمایت از مردم غزه، آمادگی خود را برای ارائه کمک های پزشکی به مردم 

مظلوم غزه اعلام کرد. 
همزمان با سراسر کشور و به همت سازمان بسیج جامعه پزشکی استان قم، تجمع 
حمایت از مردم غزه با حضور حجت الاسلام بنایی معاون سیاسی امنیتی استاندار، 
سید ابوالفضل اسماعیلی، سرپرست معاونت امور هماهنگی زائران استانداری قم و قدیر 

رئیس سازمان نظام پزشکی استان قم و اعضای جامعه پزشکی استان قم برگزار شد.
حاضران در این تجمع با حضور در بیت امام )ره( با سر دادن شعارهایی انزجار خود 
را از رژیم کودک کش اسرائیل و حامیان غربی آن عنوان کردند و سپس ابوالفضل ایرانی 
خواه، در سخنانی با غیر قابل باور بودن حجم جنایات اسرائیل اظهار کرد: این رژیم 
به بیمارستان ها و مراکز درمانی نیز حمله می کند و این نشان دهنده خوی ددمنشانه 
این رژیم است. رئیس دانشگاه دانشگاه علوم پزشکی استان قم افزود: مراکز درمانی قم 
آماده پذیرش مجروحان و آسیب دیدگان حمله اسرائیل به غزه است در عین حال کادر 

پزشکی استان قم آماده هرگونه کمک به مردم مظوم غزه را دارد.
حجت الاسلام بنایی معاون سیاسی امنیتی استاندار قم نیز در حاشیه این مراسم 
با محکوم کردن جنایات رژیم صهیونیستی اظهار کرد: اسرائیل هیچ اهمیتی برای 
قطعنامه های بین المللی قائل نیست و از انواع تسلیحات ممنوعه برای کشتار مردم 
مسلمان غزه استفاده می کند و در این میان سکوت مجامع حامی حقوق بشر غیر 

قابل قبول است.

معاون بنیاد شهید مطهری: 

دغدغه مراجع تقلید را در مورد 
عفاف و حجاب رفع کنیم

ایمان : معاون آموزشی بنیاد شهید مطهری با تاکید براینکه دشمنان برنامه 
ریزی گسترده ای برای تهاجم فرهنگی دارند، گفت: نیازمند رفع دغدغه 

مراجع تقلید درامر عفاف و حجاب هستیم. 
حجت الاسلام عباس رضوانی نسب به مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی در 
موضوع حجاب وعفاف اشاره کرد و افزود: اگر هر دستگاهی به وظیفه خود عمل کند و 

این اقدامات جزیره ای نباشد می توان به آینده امیدوار بود.
مدیرکل امور طلاب حوزه علمیه قم گفت: به نظر می رسد برخی دستگاه ها نسبت 

به وظایفی که برعهده دارند اقدامی کمتر از آنچه که مد نظر است انجام داده اند.
وی افزود: هم اکنون رهبر معظم انقلاب در عرصه فرهنگ دغدغه های جدی دارند 

که باید با موشکافی این مسائل این مشکلات برطرف شود.
حجت الاسلام رضوانی نسب ادامه داد: دشمنان نظام برنامه ریزی های گسترده ای 
برای تهاجم فرهنگی و ترویج بی بندوباری دارند و در چنین شرایطی باید سازمان ها و 
نهادهای مربوطه در راستای خنثی سازی این دسیسه های اقدامات مناسب و مطلوبی 
را انجام دهند.نماینده طلاب در مجمع نمایندگان طلاب کشور خاطرنشان کرد: مقوله 
حجاب و عفاف را یک نهاد و ارگان به تنهایی نمی تواند به سرانجام برساند ، باید در این 
زمینه سایر نهادهای مربوطه نیز همکاری کنند. رییس ستاد راهیان نور حوزه علمیه قم 
اظهار کرد: برای رفع دغدغه های مراجع تقلید نیازمند یک کار جمعی همراه با خرد 

جمعی هستیم و نباید در این زمینه تک روی داشته باشیم.

رییس پلیس راه استان قم  اعلام کرد :

سه کشته و 1۸ زخمي در محورهاي استان قم
ایمان: رییس پلیس راه فرماندهي انتظامي استان قم از سه کشته و 1۸ 

زخمي طي هفته گذشته در محورهاي این استان خبر داد. 
به گزارش پایگاه خبري پلیس، سرهنگ " اردشیر جمشیدي راد" با تشریح این خبر 
اظهار داشت: با شروع موج دوم سفرهاي تابستان و تردد بیش از حد در محورهاي این 
استان در هفته گذشته 14 فقره تصادف رخ داده که متاسفانه منجر به فوت سه نفر و 
مجروح شدن 18 نفر از هموطنان گردید. وي با اشاره به خستگي و آلودگي که از عوامل 
عمده تصادفات است، افزود: خستگي و خواب آلودگي سهم 42 درصدي تصادفات را 
به خودش اختصاص داده است.  سرهنگ جمشیدي راد با بیان اینکه بیشترین زمان 
وقوع تصادفات از ساعت یک الي پنج بعد ازظهر بوده به رانندگان توصیه کرد: رانندگان 
گرامي در صورتي که در حال مسافرت هستند حتي المقدور با توجه به شرایط جوي 
استان و کویري بودن، از مسافرت در این ساعات خودداري نمایند و هر دو ساعت یک 
بار به مدت 10 الي 15 دقیقه از خودرو پیاده و سپس ادامه مسیر دهند. رییس پلیس 
راه استان قم ادامه داد: رانندگان عزیز بر این باور باشند که حادثه در کمین است و فقط 

براي دیگران اتفاق نمي افتد. 

عصر روز جمعه رخ داد:

تصادف در جاده کهک با 7 مصدوم
ایمان: برخورد دو دستگاه اتومبیل در ابتدای جاده کهک - ورجان، 7 

مصدوم بر جای گذاشت. 

در این حادثه که در ابتدای جاده کهک-ورجان به وقوع پیوست، بر اثر تصادف دو 
دستگاه خودرو به صورت مستقیم با یکدیگر 7 مجروح این سانحه به مراکز پزشکی 
انتقال پیدا کردند. به گفته  راننده خودروی پژو به علت انحراف به چپ خودروی کیا 
که از روبرو در حال حرکت بود دو خودرو با یکدیگر برخورد کرده و بر اثر پرت شدن 
خودوری کیا به شانه خاکی کنار جاده پرتاب شده و با موتور سیکلت عبوری نیز برخورد 
کرده و راکبان آنرا که دو کودک به همراه پدر ومادر بوده اند به لبه کناری جاده پرت 
کرده است که با حضور به موقع اورژانس قم خوشبختانه این سانحه تلفات جانی نداشته 
و مصدومین به موقع به مراکز درمانی انتقال پیدا کردند همچنین با حضور نیروهای 

زحمتکش آتش نشانی مسیر باز گشایی شد.

معاون وظیفه عمومی فرماندهی انتظامی استان خبر داد:

توسعه خدمات الکترونیک 
سازمان وظیفه عمومي نیروي انتظامي

ایمان:معاون وظیفه عمومي فرماندهي انتظامي استان قم گفت: در راستاي 
افزایش کیفیت و توسعه خدمات الکترونیک ، مشمولین و خانواده هاي آنان 
بدون نیاز به مراجعه حضوري و  اتلاف وقت، مي توانند از خدمات الکترونیک 

سازمان وظیفه عمومي ناجا بهره مند شوند. 
به گزارش پایگاه خبري پلیس ، سرهنگ " ولي ترابي " افزود: سامانه تلفن گویا 
به شماره 096480 ، سامانه پیامک به شماره 110206010 و پایگاه اطلاع رساني 
 http://www.vazifeh.police.ir سازمان وظیفه عمومي درسایت پلیس به نشاني
سه منبع شاخص در ارائه آخرین اخبار و اطلاعات در زمینه قوانین و مقررات وظیفه 
عمومي و فرایندهاي اجرایي آن هستند. وي افزود: پایگاه اطلاع رساني سازمان وظیفه 
عمومي ناجا در سایت پلیس، ارائه کننده آخرین اخبار و اطلاعات در زمینه قوانین و 
مقررات وظیفه عمومي و فرآیندهاي اجرایي آن بوده و همچنین مشمولان براي کسب 
اطلاعات بیشتر مي توانند با مراجعه به بخش مشاوره خدمت وظیفه عمومي، سئوالات 
خود را مطرح و پس از اخذ کد رهگیري، پاسخ لازم را درروزهاي آتي رویت کنند. 
معاون وظیفه عمومي فرماندهي انتظامي استان قم با اشاره به یکي دیگر از سامانه هاي 
اطلاع رساني که در راستاي کاهش مراجعات حضوري به سازمان وظیفه عمومي و 
افزایش سطح کیفیت ارائه خدمات راه اندازي شده است ، گفت : سامانه پیامک به 
شماره 110206010مي باشد، مشمولان مي توانند با ارسال علامت سئوال)؟( و در 
مراحل بعدي ارسال کدملي و کد سازمان خدمات الکترونیک وظیفه عمومي ناجا به 
این سامانه از خدمات آن بهره مند شوندکه براي بهره مندي از این خدمات، دارا بودن 
کد سخا الزامي است و مشمولان مي توانند براي دریافت این کد به دفاتر خدمات 
الکترونیک )پلیس+10( مراجعه کنند. سرهنگ ترابي خاطر نشان کرد: باوجود سامانه 
شبانه روزي تلفن گویا به شماره 096480مشمولان عزیز در صورت برقراري ارتباط با 
سامانه تلفن گویا و انتخاب گزینه مورد نظر و وارد کردن کدملي و کد سازمان خدمات 
الکترونیک وظیفه عمومي ناجا مي توانند از آخرین قوانین ومقررات وظیفه عمومي و 

آخرین وضعیت خدمتي خود مطلع شوند. 

با حضور اصحاب رسانه استان قم:

ضریح مطهر کریمه اهل بیت)س( غبار روبی شد
ایمان : همزمان با هفدهم مردادماه روز خبرنگار، جمعی از خبرنگاران، اصحاب 
رسانه و مطبوعات استان قم با حضور در حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه)س( در 

آیین غبار روبی ضریح مطهر کریمه اهل بیت)س( شرکت کردند.

برنامه های گرامیداشت روز خبرنگار در قم از صبح پنج شنبه آغاز شد و خبرنگاران با 
حضور در گلزار شهدای علی بن جعفر)ع( با آرمان های شهدای گرانقدر هشت سال دفاع 
مقدس تجدید بیعت کردند و شامگاه جمعه نیز مراسم معنوی غبار روبی ضریح مطهر 
حضرت فاطمه معصومه)س( با حضور آنان برگزار شد. این مراسم معنوی که شامگاه جمعه 
و همزمان با فرا رسیدن روز خبرنگار و به همت روابط عمومی آستان مقدس حضرت فاطمه 
معصومه)س(، استانداری قم، اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان، خانه مطبوعات، انجمن 
صنفی خبرنگاران قم برگزار شد، جمعی از خبرنگاران، روزنامه نگاران و عکاسان خبری حضور 
داشتند. در ابتدی این مراسم خبرنگاران قمی مهمان سفره کریمه اهل بیت)ع( شدند و بعد از 
آن در مراسم سخنرانی آیت الله سعیدی تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( 
حضور یافتند. بعد از آن خبرنگاران برای پوشیدن لباس مخصوص تنظیف به سمت بالکن 
شرقی شبستان امام خمینی)ره( حرکت کردند تا برای مراسم مخصوص غبار روبی نمادین 
ضریح مطهر کریمه اهل بیت)ع( آماده شوند. بعد از پوشیدن لباس سبز تنظیف خبرنگاران به 
سمت مسجد بالاسر حرکت کردند و بعد از آن یکی از مداحان اهل بیت عصمت و طهارت)ع( 
دقایقی را به مداحی پرداخت و حال و هوای معنوی خاصی به جمع حاضرین بخشید. پس 
از آن دستمال های سفید تنظیف بین خبرنگاران توزیع شد تا به سمت ضریح مطهر حرکت 

کنند و با چشمانی اشک آلود به ساحت اخت الرضا)ع( عرض ارادت کنند. 
 تعامل خوب رسانه های قم  با حرم مطهر

مدیر روابط عمومی و امور بین الملل آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( در 
خصوص تعامل روابط عمومی حرم حضرت معصومه)س( با خبرنگاران در استان قم گفت: 
بحمدالله در دو سال اخیر همکاری و تعامل خوبی بین دوستان خبرنگار و به خصوص عکاسان 
خبری وجود داشته و در این راستا هر یک از دوستان خبرنگار به صورت خادم افتخاری، 
متواضعانه فعالیت های مختلف فرهنگی حرم مطهر را به نحو احسن در رسانه های خود پوشش 
دادند و رعایت حرمت حریم فاطمی را سرلوحه فعالیت های خود قرار داده اند که همه آنها 
جای تقدیر دارد. حجت الاسلام روح الله فاطمی نسب همچنین ابراز داشت: اینکه همه ما 
خادم کریمه اهل بیت)ع( هستیم در روحیه دوستان خبرنگاران قمی هویداست که بار دیگر 
از تلاش های فراوان آنها که در جایگاه خادمان رسانه ای کریمه اهل بیت)ع( مشغول به فعالیت 
هستند تشکر و قدردانی می کنیم و امیدواریم این نشان و افتخار خادمی تا آخرین لحظه از 

عمرمان استمرار داشته باشد.

آیت الله سعیدی در مراسم تکریم از خبرنگاران و فعالان رسانه ای استان قم: 
دشمن با اخبار انحرافی و دروغ 

در پی متزلزل کردن اعتقادات مردم است 
ایمان : امام جمعه قم،  با تأکید بر این که استکبار جهانی در پرتو اخبار انحرافی و 
دروغ به خواسته های خود می رسد،  گفت: از اهداف مهم رسانه های استکباری این 
است که اعتقادات مردم را متزلزل و آنها را نسبت به مسؤولان و حاکمان بدبین کند. 

آیت الله سید محمد سعیدی تولیت آستانه مقدسه حضرت معصومه)س( جمعه شب در 
مراسم تکریم از خبرنگاران و فعالان رسانه ای استان قم که به مناسبت روز خبرنگار و با هدف 
غبار روبی مضجع نورانی حضرت فاطمه معصومه)س( و در فضایی معنوی و روحانی برگزار 
شد، گفت: رسالت خبرنگاران وقتی برجسته تر و با اهمیت تر می شود که بدانیم نظام ما نظام 
مردم سالار دینی است و برای چنین نظامی مهم است که مردم آن در جریان اخبار صحیح 
و به موقع قرار گیرند. تولیت آستانه مقدسه حضرت معصومه)س( ادامه داد: در نظام هایی که 
مردم نقشی در تصمیم گیری ها و حکومت ندارند نه تنها با خبر بودن مردم اهمیتی ندارد بلکه 
حاکمان تلاش می کنند مردم بی خبر بمانند تا بتوانند منویات خود را اجرایی کنند. سعیدی 
با بیان این که دشمنان در تلاش هستند تا مردم به اخبار صحیح دست پیدا نکنند، اظهار 
کرد: تلاش دشمن بر این است تا مردم به اخبار تحریف شده، دروغ و اخبار راست فتنه انگیز 
دست پیدا کنند چرا که در پرتو اخبار انحرافی اعتقادات مردم را از بین می برند. امام جمعه قم 
با تأکید بر این که استکبار جهانی در پرتو اخبار انحرافی و دروغ به خواسته های خود می رسد،  
ابراز داشت: از اهداف مهم رسانه های استکباری این است که اعتقادات مردم را متزلزل و آنها 
را نسبت به مسؤولان و حاکمان بدبین کند. وی با بیان این که خبرنگاران و اصحاب رسانه 
باید دارای شم سیاسی و هنری باشند، گفت: هر خبر راستی تحصیل کردنی و پخش شدنی 
نیست؛  خبر راستی که امنیت جامعه را هدف قرار داده نباید تهیه و پخش شود. وی با اشاره به 
آیات قرآن اهمیت خبر را مورد توجه قرار داد و افزود: قرآن نسبت به منافقانی که سعی داشتند 
با اخبار نا مناسب یا دروغ جامعه را ملتهب کنند به شدت هشدار داده و آنها را تهدید کرده 
است. سعیدی با تأکید بر این که گاهی دشمنان میلیاردها دلار هزینه می کنند تا خبری در 
یک جامعه منتشر شود تا تأثیر مورد نظر آنها را بگذارد،  اظهار کرد: رسانه ها باید مراقب باشند 
که چه خبری تهیه و منتشر می کنند. امام جمعه قم با بیان این که خبرنگار باید حریت داشته 
باشد،  گفت: وابستگی به منبع قدرت نباید مانع از این شود که خبرنگار حرف خود را محکم 
بیان کند. وی یکی از ویژگی های خبر را کاربردی بودن آن دانست و افزود: خبر خبرنگار باید 
کابردی باشد و دردی را از جامعه دوا کند. وی با بیان این که خبر باید مستقیما در اختیار 
مسؤول قرار گیرد تا صحت سنجی و مصلحت اندیشی شود، گفت: نباید خبرنگار وسوسه 
شود که خبر خود را به صورت پنهانی در اختیار خبرگزاری های دیگر قرار دهد. سعیدی صبر 
بر مشکلات و سختی ها را از ویژگی های یک خبرنگار موفق برشمرد و افزود: خبرنگار نباید 
در برابر برخوردهای نامناسب زود دلزده شود، بلکه باید در برابر ناملایمات محکم بایستد.  امام 
جمعه قم وجود خبرنگاران صادق، صالح، صریح اللهجه و دارای خبرهای یقینی را نعمتی 
برای هر مجموعه خبری دانست و گفت: مسؤولان باید از چنین خبرنگارانی که نعمت بزرگی 
، فاضل و دارای مایه های علمی  هستند، قدردانی کنند. وی با تأکید بر این که خبرنگار باید ملاّا
باشد،  ابراز کرد: مسؤولان خبرگزاری ها باید اخبار ارسال شده را تحقیق کنند تا از صحت و 

سقم آن مطمئن شوند.

فرمانده انتظامي استان قم :
راه "شهداء" جانفشاني در راه اعتلاي دین

 عدالت و اخلاق است
ایمان: فرمانده انتظامي استان قم گفت: راه "شهداء" جانفشاني در راه اعتلاي 

دین، عدالت و اخلاق است. 
سردار "کاظم مجتبایي" به همراه رییس عقیدتي سیاسي، معاون نیروي انساني و معاون 
اجتماعي این فرماندهي با حضور در منزل دو تن از خانواده هاي معظم شهیدان "زندي" و 
"صمدي" از شهداي گرانقدر نیروي انتظامي دیدار و دلجویي کردند. فرمانده انتظامي استان 
قم طي این دیدارها در سخناني با بیان اینکه نظام مقدس جمهوري اسلامي ایران بر پایه 
ارزش هاي زیادي استوار است، اشاره به مسائل پس از انقلاب اسلامي کرد و افزود: بعد از 
پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامي ارزش هایي که توسط رژیم ستمشاهي پایمال شده بود 
زنده شد.  وي به از بین رفتن امنیت اخلاقي و مسائل اجتماعي در دوران خفقان ستمشاهي 
اشاره و نظام اسلامي را احیاگر ارزش ها دانست و تصریح کرد: آنچه که باعث شد تا ارزش ها 
برگردد شهداء بودند که با جانفشاني و حضور در رکاب بنیانگذار این نظام مقدس جانفشاني 
کردند و کشور را در سطح دنیا به عنوان کشوري ارزش مدار، اخلاق مدار و عدالت محور به 
جهانیان شناساندند. فرمانده انتظامي استان سپس به دشمني دشمنان قسم خورده این نظام 
اشاره و اظهارکرد: چون انقلاب اسلامي معادلات بدخواهان و منافع نامشروع برخي ها را از بین 
برد این افراد مي خواهند ضد ارزش ها حاکم شود و امنیت کشور را خدشه دار کنند.  وي 
در ادامه به تلاش هاي شهداي گرانقدر نیروي انتظامي در تامین امنیت کشور اشاره و تصریح 
کرد: هر کجا که دشمنان تعدي کردند نیروي انتظامي با جانفشاني نگذاشته تا دین، عدالت 
و اخلاق در کشور آسیب ببیند.  سردار مجتبایي در بخش دیگري از سخنان خود هدف از 
دیدار با خانواده هاي معظم شهداء را ارتقاء روحیه و گرفتن درس صبر و استقامت عنوان کرد. 

در شش ماهه نخست امسال صورت می گیرد:

تکمیل ساختمان 2 ایستگاه آتش نشانی جدید در پردیسان

نائب رئیس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس:

مجازات حبس برای وازکتومی برداشته شد 

رئیس کانون سراسری کارگران نانوایی های کشور: 

سلامت نان کشور در خطر جدی است

ایمان: مدیرکل امور شهری و شوراهای استانداری قم گفت: نوسازی و احیای 
بافت فرسوده در قم مساله ای جدی و حائز اهمیت است.

علیرضا جواهر در جلسه شورای مدیران شهرداری قم اظهار کرد: نوسازی و احیای 
بافت فرسوده در قم مسئله ای جدی و حائز اهمیت است.

وی افزود: دفتر امور شهری استانداری قم در زمینه بافت فرسوده و سکونت گاه های 
غیر رسمی وظیفه ساماندهی را عهده دار است و این دفتر آمادگی خود را برای برگزاری 

جلسات بررسی این موضوع اعلام می کند.

مدیرکل امور شهری و شوراهای استانداری قم ادامه داد: رسیدگی به موضوع بافت 
فرسوده از جمله مصوبات سفر پر خیر و برکت مقام معظم رهبری به شهر قم است که 
اعتبارات خوبی نیز برای آن در نظر گرفته شده است و پروژه های مختلفی نیز در این راستا 
آغاز شده است.محمد دلبری شهردار قم نیز در ادامه این نشست با اشاره به اینکه انتصاب 
دکتر جواهر ارتباط و تعامل بین استانداری و مدیریت شهری را بیش از پیش ارتقاء داده 
است بیان کرد: معاونان و شهرداران مناطق با هماهنگی مدیرکل امور مناطق باید از این 

ظرفیت و تعامل به وجود آمده کمال استفاده را ببرند.

مدیرکل امور شهری و شوراهای استانداری قم:

سکونت گاه های غیر رسمی قم باید ساماندهی شود
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وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد:

کمبود اعتبارات، مهم ترین مشکل مسکن مهر 
 ایمان: وزیر راه و شهرسازی کمبود اعتبارات را مهم ترین مشکل پروژه عظیم 
مسکن مهر دانست و گفت: سایر مشکلات نیز با تدبیر و بررسی دقیق برطرف 

خواهند شد. 
عباس آخوندی با اشاره به مشکلات مسکن مهر اظهار کرد: این طرح در سراسر کشور 

دارای مشکلات بنیادی از لحاظ زیربنایی و روبنایی است. 
وی با بیان اینکه این مشکلات در حال پیگیری هستند، افزود: در راستای حل مشکلات، 

تاکنون اقدامات زیادی صورت گرفته و تامین اعتبارات آن نیز مورد بررسی است. 
آخوندی کمبود اعتبارات را از مهم ترین مشکل پروژه عظیم مسکن مهر برشمرد و 
تصریح کرد: در مناطقی که نیاز به زیرساخت هایی چون سیستم تصفیه خانه آب و فاضلاب 
و شبکه انتقال وجود دارد نیاز به تامین اعتبارات دارد که با وزارت نیرو در حال بررسی 

هستیم . 
به گفته وزیر راه و شهرسازی تمام این پروژه ها مستندسازی شده اند تا با تدبیر، مشکلات 
بررسی و برطرف شوند چراکه این پروژه ها یکباره بدون اندیشه کافی شروع شدند و اکنون 

مشکلات زیادی دارند که باید با بررسی دقیق و حوصله حل شوند. 

بانک مرکزی خبر داد:

واریزقسط هشتم دارایی های بلوکه شده ایران 
 ایمان: خبر آزاد سازی آخرین قسط دارایی های بلوکه شده ایران در دور اول 
توافقات ژنو در حالی در 24 ژوییه از سوی رسانه های خارجی اعلام شد که بانک 

مرکزی امروز دریافت قسط هشتم را تایید کرد. 
بر اساس توافق ایران و گروه 1+5 مبلغ 550 میلیون دلار بابت بدهی های کشور هند 
در قالب قسط هشتم، از طریق بانک مرکزی امارات دریافت و به حساب بانک مرکزی 

کشورمان واریز شد. 
این در حالی است که قرار بود تا قسط هشتم دارایی های بلوکه شده ایران در 20 ژوئیه 

همزمان با 30 تیرماه آزاد و به حساب بانک مرکزی واریز شود. 
بنابر توافق هسته ای 24 نوامبر بین ایران و گروه 1+5 قرار بر این شد تا 4.2 میلیارد دلار 
از دارایی های بلوکه شده حاصل از فروش نفت کشور طی هشت قسط و در شش ماه آزاد 
شود. براین اساس این گونه توافق شد که 550 میلیون دلار در اول فوریه، 450 میلیون 
دلار در اول مارس، 550 میلیون دلار در هفت مارس، 550 میلیون دلار در 10 آوریل، 
450 میلیون دلار در 15 آوریل، 550 میلیون دلار در 14 مه، 550 میلیون دلار در 17 

ژوئن و 550 میلیون دلار نیز در 20 ژوئیه واریز شود. 
با وجود اینکه تمامی اقساط واریزی در موعد مقرر نبوده و گاهی با تاخیر همراه شد اما 
با احتساب واریز قسط هشتم ،تمامی مبلغ 4.2 میلیارد دلار توافق شده به حساب بانک 

مرکزی کشورمان واریز شده است. 
در عین حال در پی مذاکرات انجام شده قرار بر این است که 2.8 میلیارد دلار دیگر 
از دارایی های ایران طی شش قسط که سررسید هرکدام هر دو هفته یک بار مشخص 

می شود به بانک مرکزی ایران پرداخت شود. 
این در حالی است که پیش از این اعلام شد که پس از موافقت گروه 1+5 و ایران بر 
سر تمدید زمان توافق ژنو، نخستین قسط دارایی های بلوکه شده این کشور به مبلغ 500 
میلیون دلار در اول ماه اوت )دهم مرداد( آزاد شد اما هنوز بانک مرکزی دریافت این قسط 

را تایید نکرده است. 

خودرو از لیست کالاهای انحصاری
 خارج می شود؟ 

ایمان: عضو هیات مدیره انجمن قطعه سازان ایران گفت: همه کشور 
درگیر قیمت گذاری خودرو شده اند در حالی که خودروی کالای انحصاری 

نیست. 
محمدرضا نجفی منش اظهار کرد: هم اکنون وقت زیادی از مجلس، دولت و شورای 

رقابت برای تعیین تکلیف قیمت خودرو گرفته می شود. 
وی با بیان این که این درحالی است که به نادرست خودرو کالایی انحصاری معرفی 
شده است خاطرنشان کرد: هم اکنون حدود 16 خودرو در کشور داریم و واردات 

خودرو نیز آزاد است. 
عضو هیات مدیره انجمن قطعه سازان ایران ادامه داد: بنابراین خودرو کالای 
انحصاری نیست و از طریق وزیر صنعت، معدن و تجارت به شورای اقتصاد پیشنهاد 

کرده ایم که خودرو را از لیست کالاهای انحصاری خارج کنند. 
وی افزود: در شرایطی که دولت با اجرای برنامه های اساسی به دنبال خروج از رکود 
است متاسفانه با حواشی ایجاد شده پیرامون قیمت گذاری خودرو، بازار رو به رشد 

خودروسازان داخلی با رکود مواجه شده است. 
پیرامون  حواشی  جای  به  مجلس  و  دولت  وقت  این که  بیان  با  نجفی منش 
قیمت گذاری خودرو باید صرف مسائل اساسی کشور شود تصریح کرد: متاسفانه در 
مورد قیمت کالاهای اساسی چون گوشت و لبنیات کسی اظهارنظر نمی کند اما در 

مورد قیمت کالایی چون خودرو همه اظهارنظر می کنند. 
وی خاطرنشان کرد: امیدواریم با تصمیم شورای اقتصاد خودرو از لیست کالاهای 
انحصاری خارج شود تا دیگر شاهد حواشی و اتلاف وقت نهادهای اساسی کشور برای 

تعیین قیمت این کالا نباشیم. 

در پی افزایش 11 درصدی قیمت تخم مرغ اعلام شد 

سال دیگر تخم مرغ ارزان می شود! 
 ایمان :مدیر عامل اتحادیه مرغداران مرغ تخم گذار از افزایش 11 درصدی 
به بخش  واگذاری  بازار در حال  تنظیم  و گفت:  داد  قیمت تخم مرغ خبر 
خصوصی است که هدف از این اقدام رسیدن به قیمت منطقی و معقول است 
که می توان گفت تا سال آینده این امر محقق می شود و با کاهش قیمت روبرو 

خواهیم بود. 
هدایت اصغری با بیان اینکه قیمت هر کیلوگرم تخم مرغ در مرغداری 3500 تومان و 
در مغازه شانه ای 8500 تا 10 هزار و 500 تومان عرضه می شود، گفت: در فصل تابستان 
به دلیل افزایش دمای هوا و نبود سردخانه، مرغداران به ناچار و بدون توجه به فروش 

واقعی تخم مرغ این محصول را به هر قیمتی به دلالان می فروشند. 
وی ادامه داد: قیمت واقعی تخم مرغ در مرغداری بالای 4500 تومان است اما به دلیل 

وجود واسطه ها و دلال ها این محصول به قیمت واقعی در بازار عرضه نمی شود. 
مدیر عامل اتحادیه مرغداران مرغ تخم گذار تصریح کرد: باید تدبیری اندیشه شود 
تا تخم مرغ در مرغداری بالای 4500 تومان فروخته شود و در بازار نیز حدود شانه ای 

9500 تومان به مردم عرضه شود. 
اصغری قیمت فعلی تخم مرغ را به ضرر مصرف کننده و تولید کننده عنوان و اظهار 
کرد: قصد داریم با در اختیار گرفتن تنظیم بازار، به یک ثبات قیمت در این محصول 
مهم برسیم؛ به طوری که هم مصرف کنندگان و هم تولیدکنندگان متحمل ضرر نشوند. 
وی با بیان اینکه کارهای اولیه واگذاری تنظیم بازار به این اتحادیه انجام شده است و 
در مراحل پایانی قرار دارد، گفت: اگر این اتفاق به طور کامل بیفتد طی یک برنامه تنظیم 

شده بلند مدت قیمت تخم مرغ را به ثبات می رسانیم. 
مدیر عامل اتحادیه مرغداران مرغ تخم گذار ادامه داد: هدف، رسیدن به قیمت منطقی 
و معقول است که می توان گفت تا سال آینده این امر محقق می شود و با کاهش قیمت 

روبرو خواهیم بود. 

مدیر بانک و بیمه مناطق آزاد خبر داد 

تصویب قانون بانکداری برون مرزی
 در شواری پول و اعتبار تا پایان هفته 

ایمان:مدیر امور بانک و بیمه شورای مناطق آزاد از تدوین قوانین بانکداری 
برون مرزی و ارائه آن برای تصویب نهایی به شورای پول و اعتبار خبر داد و 
گفت: کارکرد اصلی اقدامات این چنینی بعد از رفع تحریم ها نمایان خواهد 

شد. 
ناصر خرمالی اظهار کرد: در حال حاضر در مناطق آزاد شعبه و کارگزار بانک خارجی 
فعالیت ندارند و این در حالی است که تا پایان هفته جاری قوانین بانکداری برون مرزی 

از سوی شورای پول و اعتبار تصویب خواهد شد.
وی با بیان این که در رابطه با بانکداری برون مرزی قانونی به این وضوح وضع نشده 
است، ادامه داد: بانک های داخلی و خارجی می توانند در مناطق آزاد و ویژه شعبه یا 

کارگزار خود را برای بانکداری برون مرزی تاسیس کنند.
خرمالی یادآور شد: اولویت تاسیس با بانک هایی است که سازگاری بیش تری با قوانین 

جدید داشته باشند و شیوه این گونه بانکداری تماما بر مبنای ارز خواهد بود.
مدیر امور بانک و بیمه شورای مناطق آزاد گفت: در مجموع قوانین وضع شده در 
مناطق آزاد به گونه ای است که محدودیت های مختلف در سرزمین اصلی گریبان گیر 

فعالیت های مختلف در مناطق آزاد نباشد.
وی تصریح کرد: روند تاسیس و ثبت بانک در مناطق آزاد صورت می گیرد که فعالیت 
آن در بحث روابط بین المللی بانکی بی تاثیر از تحریم ها نخواهد بود اما به طور کلی 
اقدامات اخیر برای زمانی است که رفع تحریم ها انجام شود و نمی توان تمام اقدامات را 

به بعد از تحریم ها موکول کرد.
خرمالی با اشاره به این که با ایجاد بانک در مناطق آزاد مسائل روابط بین المللی 
بانک ها تسریع خواهد شد، گفت: با تصویب شورای پول و اعتبار نرخ سود تسهیلات و 

کارمزد بنابر حجم عرضه و تقاضای بازار در مناطق آزاد مشخص خواهد شد.

آخرین نرخطلا در ایران 

4,250,000یک مثقال طلا

981,120یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,565,000سکه بهار آزادی

9,570,000سکه امامی

4,790,000نیم سکه

2,720,000ربع  سکه

1,750,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 20637,500,000 تیپ 5

 206SD38,000,000وی 8

GLX 405 2۸,400,000پژو 

SLX 405 33,000,000پژو 

ELX 45,000,000پژو پارس 

 36,000,000پژو پارس سال

E2 90 39,500,000تندر 

LX 32,300,000رانا 

TU5 33,500,000رانا 

LX 29,۸00,000سمند 

LX EF7 31,000,000سمند 

ELX 37,000,000سورن 

قیمت بازارنام خودرو

 102,000,000رنو مگان 2,0

 16,500,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 20,000,000سایپا 131

 19,500,000سایپا 132

SX 24,500,000سایپا تیبا 

ایمان: تحقق بسته خروج از رکود تورمی دولت از 
نظر کارشناسان نیاز به حمایت از تولید داخلی و توسعه 

ظرفیت پذیرش سرمایه گذاری خارجی دارد. 
به  از رکود  برنامه ی 14 صفحه ای دولت برای خروج 
بررسی اجمالی وضعیت اقتصادی کشور از سال 1385 تا 
1393 پرداخته و مشکلات به وجود آمده و دلایل آن را بیان 
کرده است. البته بیان مشکلات به صورت انتشار سند از طرف 
هیات دولت کاری کم سابقه است و نشان دهنده ظرفیت 

بالای دولت یازدهم در بیان مشکلات جامعه است. 
بیست و سوم تیرماه هیات دولت بسته ای را منتشر کرد که 
سیاست های دولت برای خروج از رکود در آن تدوین شده بود 
و از کارشناسان خواسته شد که نظرات خود را اعمال کنند. 
البته مجرای ارتباطی برای اعمال این نظرات توسط دولت در 

نظر گرفته نشده بود. 
یکی از مهمترین نکات این برنامه ، پیش فرض های پنج 

گانه و اجرای برنامه ها با این پیش فرض ها است. 
اولین پیش فرض عدم اتکا به منابع بانک مرکزی است که 
به دلیل بدهی بالای دولت به بانک مرکزی در نظر گرفته شده 
است .البته این بدهی هر چند نسبت به سال قبل ، کاهش 
5.9 درصدی داشته است اما به هر حال بدهی 16 هزار و 754 
میلیاردی دولت به بانک مرکزی باید کاهش یابد . اما دلیل 
اصلی برنامه ریزی دولت برای این پیش فرض عدم افزایش 
نقدینگی در جامعه است که تورم ناشی از وجود نقدینگی در 

جامعه پیش نیاید. 
پیش فرض دوم وجود تحریم ها تا پایان سال 93 است که 
به این دلیل در نظر گرفته شده که نتایج مذاکرات هنوز به طور 
کامل مشخص نیست و تا زمانی که نتایج شفافی از مذاکرات 
به دست نیاید ، نمی توان برنامه ریزی های کلان برای بخش 
اقتصادی انجام داد . هرچند تا به حال بعضی از تحریم ها لغو 
شده اند اما تا پایان نتایج مذاکرات نباید بر این نتایج ناقص اتکا 
کرد. البته دلیل دیگر این است به سوی اقتصاد مقاوم حرکت 
کنیم تا اگر دوباره تحریم گذاشته شود،  مشکلات اقتصادی 

پیش نیاید. 
 سومین پیش فرض مورد نظر دولت دامن نزدن به بیماری 
هلندی است . بیماری هلندی باعث رشد واردات و فلج شدن 
صنایع داخلی می شود که آثار مخربی بر اقتصاد ایران وارد 
کرده است به همین دلیل دولت تصمیم دارد با دوری از دو 
سیاست استفاده از نرخ ارز به عنوان ابزار کنترل تورم و هزینه 
کردن دلارهای حاصل از نفت خام با هدف ایجاد توسعه از 

تشدید این بیماری خود داری کند. 
پیش فرض چهارم توسعه بنگاه های کوچک و متوسط 
است . در این رابطه بنگاه هایی که تغذیه صنایع پسین را تولید 
می کنند، مهمترین عامل توسعه کشورها بوده اند. در حال 
حاضر ایران نیاز مبرمی به وجود این بنگاه به دلایل مختلفی 
مثل اشتغال زایی ، بالا بردن میزان تولید داخلی و پخش شدن 
سرمایه در گردش دارد. مهمترین بخشی که امروز جامعه نیاز 
دارد به آن توجه شود ، صنایع تبدیلی بخش کشاورزی است . 
زیرا این صنایع می توانند ضایعات بخش کشاورزی که ارزش 

ریالی بالایی دارند را وارد چرخه تولید کنند . 
پیش فرض آخر که مبنی بر عدم افزایش میزان نقدینگی 
خانوارهاست، بیانگر این است که درآمد خانوارها باید با تولید 
و ایجاد ارزش افزوده افزایش یابد. در غیر این صورت با افزایش 

میزان نقدینگی تورم و رکود در جامعه تشدید می شود. 
 به گزارش ایسنا ،پیش فرض آخر مربوط به عدم افزایش 
نقدینگی خانوارها می شود تا باعث جلوگیری از ورود سرمایه 
غیر مولد به جامعه شود و میزان تولید در جامعه افزایش یابد. 

راهکار های دولت
استفاده از نیروهای پیشران اقتصادی که شامل بنگاه های 
پیشرو در بازار داخلی مثل نفت و گاز و پتروشیمی می 
شوند، صادرات صنعتی و خدمات پیمان کاری و مشاوره ای 
به کشورهای همسایه، گردشگری، مسکن، آزادسازی منابع 
بلوکه شده یا تامین مالی به پشتوانه این منابع هستند، اولین 
راهکاری است که دولت به منظور خروج غیر تورمی از رکود 

در نظر گرفته است. 
دومین مرحله اقدام دولت توسعه عوامل انتشار دهنده برای 
انتقال رونق است. برنامه های این مرحله شامل تخصیص 
کارایی منابع بودجه عمرانی ، ایجاد تقویت سازوکار مالی 
تجهیز پس انداز یا به عبارتی حرکت بازار سرمایه به سمت 
حمایت از تولید ، بهبود وضعیت بانک ها از نظر مطالبات معوق 
و بالا بردن قدرت اعطای تسهیلات آن ها ، توسعه صنایع پایین 
دستی انرژی و جهت گیری بانک ها به سمت قرارداد های یک 

ساله و تامین سرمایه در گردش است. 
مراحل سوم و چهارم این برنامه که هرکدام شامل بندهای 
اجرای خاص خود هستند، عوامل زمینه ساز و انتقال دهنده 

رشد در طول زمان را بررسی می کند. 
آرام مبادلات  بهبود   ، بودجه  از ساز و کارهای  استفاده 
خارجی ، کاهش قابل توجه تورم، ثبات نسبی بازار ارز ، بهبود 
نسبی محیط کسب و کار و احتراز از سرکوب مالی،  عوامل 

زمینه ساز مورد نظر دولت هستند. 
و در نهایت برای فعال کردن تقاضای کل بدون ایجاد تورم 
برنامه هایی شبیه تسهیل و تشویق صادرات ، کاهش مالیات ، 
افزایش مخارج عمرانی دولت و حفظ رقابت پدیری بنگاه های 
داخلی از طریق اتخاد سیاست های مناسب ارزی در نظر گرفته 

شده است. 
نظرات کارشناسان

کارشناسان اقتصادی پیشنهادات و انتقاداتی برای این بسته 
داشتند که با توجه به موضوعات مختلف مطرح شده در برنامه 

، بیان می کنند. 
حسین راغفر ، عضو هیات علمی دانشگاه الزهرا معتقد است 
گزاره های بسته خروج از رکود دولت ناقص است. وی می گوید 
ابتدا باید رانت و فساد و عواملی که باعث شکل گیری این 
مشکلات می شوند حذف بشوند . سپس برنامه های دولت 

مطرح شود . 
البته وحید شقاقی و مهدی تقوی متفق القول بیان می کنند 
که حمایت همه جانبه از تولید تنها راه دولت برای خروج از 

رکود است . 
وحید شقاقی بازتعریف ماموریت تولیدی برای نظام بانکی 

را عامل مهمی می داند که دولت باید به آن اهتمام بورزد . 
البته برای چرخیدن چرخ تولید ، ورود سرمایه گذار خارجی 
عامل مهمی است اما این سرمایه گذاران به دلایل مختلفی 
مثل قوانین سختگیرانه برای خروج سود و سرمایه تمایل 

کمتری برای ورود به بازار ایران دارند . 
سید کمیل طیبی کارشناس امور اقتصادی و استاد دانشگاه 
اصفهان می گوید برای توسعه ظرفیت ها باید برای جذب 
سرمایه گذار خارجی اقدام کنیم تا دانش فنی و تکنولوژی هم 
وارد شود . علاوه بر آن ارز آوری حاصل از ورود سرمایه گذار 

خارجی تورم زا نیست . 
برنامه دوم

در فاصله یازده روز پس از انتشار برنامه ی اول ، دولت به 
انتشار دومین برنامه یا به عبارتی برنامه کامل پرداخت . با این 
تفاوت که همراه با انتشار این برنامه در چهارم مرداد، پست 

الکترونیکی برای دریافت نظر کارشناسان هم داده شد. 
این برنامه شامل چهار فصل با عنوان های سیاست های 
اقتصاد کلان ، بهبود فضای کسب و کار ، تامین منابع مالی و 

فعالیت ها و محرک های خروج از رکود می شود . 
در این برنامه 32 صفحه ای ، چگونگی عملکرد در هر 
قسمت به طور جزئی تشریح شده و سیاست هایی که باید 
اجرا شود به سه بخش تقسیم شده اند . این سه بخش شامل 
سیاست هایی که باید توسط یکی از نهادهای زیر مجموعه 
دولت اجرایی شود، سیاست هایی که نیازمند تصویب دولت 
هستند و سیاست هایی که برای اجرا نیازمند تصویب قانون در 

مجلس شورای اسلامی هستند ، می شود. 
بیان این برنامه برای خروج از رکود راهکار مناسبی به نظر 
می رسد اما یکی از ایرادات مهم این است که زمان بندی 
سیاست های اجرایی در برنامه مشخص نشده است . از طرف 
دیگر بازخورد نظر کارشناسان در برنامه ها تاکنون به صورت 

شفاف بیان نشده است . 
آنچه مسلم است این است که دولت تدبیر و امید با تدابیر 
خاص خود موفق به کاهش تورم 40 درصدی به تورم 25 
درصدی در مدت مدیریت یک ساله ی خود شده است . اما 
اگر این کاهش تورم همراه با افزایش رکود باشد و نتواند چرخ 
تولید جامعه را بچرخاند تا معضل رکود حل شود ، کاهش 
نقدینگی و به تبع آن کاهش تورم ، نمی تواند ضربان تند 
رکود را قطع کند. به هر حال امیدواریم دولت در اجرای این 
برنامه ها ، اهتمام کامل بورزد و همچنین در برنامه های بعدی 
یا در سخنان مسئولان هر چه سریع تر زمانبندی این برنامه ها 

نیز مشخص شود.

ضربان تند رکود قطع می شود؟ 

بخش اقتصادی برای پیشرفت با چالش هایی مواجه 
شده که برون رفت از آنها در جهت دستیابی به افق 

1404 اگر نگوییم غیرممکن اما مشکل شده است. 
با توجه به گذشت 9 سال از تدوین برنامه های کلان در قالب 
افق 1404، بخش اقتصادی توفیق قابل توجهی برای تحقق 
اهداف این سند به دست نیاورده است. طبق سند چشم انداز، 
کشور در بخش اقتصادی قرار است تا سال 1404 شمسی 
)2025 میلادی( به جایگاه اول اقتصادی، علمی و فناوری در 

سطح منطقه ی آسیای جنوب غربی دست یابد. 
حال، سوالی که مطرح می شود این است که طی 9 سال 
گذشته چه اقدام قابل توجهی برای پیشرفت اقتصادی صورت 
گرفته و آیا زمینه های لازم برای دستیابی به اهداف سند 

چشم انداز طی 11 سال آینده فراهم شده است؟ 
با توجه به تحریم های نفتی و مبادلات ارزی و سایر تحریم ها 
در سال های اخیر که به یکباره کشور را از درآمد های هنگفت 
دوره های گذشته تهی کرد و مساله ی اجرای هدفمندی یارانه ها 
که باری بر دوش دولت تحمیل کرد به اعتقاد کارشناسان راه 
سختی پیش روی سیاست گذاران اقتصادی است که اقتصاد را 
به جایگاه سال های قبل خود بر گردانند. این به معنای عقب گرد 
اقتصادی در طول هشت سال دولت های نهم و دهم است. لذا 

راه افق 1404 راهی طولانی شده است. 
با توجه به غفلت هایی که از پتانسیل های غیرنفتی کشور 
طی دهه های گذشته صورت گرفت، اقتصاد تک محصولی 
هم چنان حرف اول را در اقتصاد کشور می زد تا این که طی 
سال های گذشته فروش نفت هم به مشکل برخورد. شوکی 
که تحریم نفتی به اقتصاد ما وارد کرد موجب رشد منفی در 
اقتصاد شد. وقتی فروش نفت نسبت به گذشته به یک سوم 
کاهش پیدا کرده یا صنعت کشور که یک سوم GDP )تولید 
ناخالص داخلی( ما را تشکیل می داد به یک سوم کاهش پیدا 

کرد بدیهی است که رشد اقتصادی ما منفی می شود. 
بخش خصوصی از جمله بخش هایی بود که می توانست 
کمک خوبی به افزایش تولید ناخالص داخلی کشور در جهت 
افق 1404 کند. به همین منظور با ابلاغ بند »ج« اصل 44 
در سال 85 واگذاری بخش های کلان اقتصاد ایران به بخش 

خصوصی، مجاز شمرده شد. 
اما حرکت به سمت استفاده از ظرفیت های بخش خصوصی 
بسیار کند صورت گرفت؛ چرا که مدیران دولتی، بزرگ ترین 
مانع برای واگذاری های دولتی به بخش خصوصی محسوب 
می شدند. شرکت هایی هم که واگذار شدند بعضا توسط مدیران 
با تکنیک هایی همچون رانت، روابط پشت پرده،  دولتی و 
فامیل بازی، تبانی و ... تصاحب شدند تا نسل جدیدی به نام 

مدیران »خصولتی« در اقتصاد ایران شکل بگیرد. 
همواره هر دولتی که سر کار آمده خود را حامی بخش 
خصوصی می داند. حال آن که همه نتایج برعکس این مساله 
را نشان می دهد. با توجه به عدم پیش بینی رگولاتورهای لازم، 
مدیران دولتی، بزرگ ترین رقیب بخش خصوصی شده و جلوی 

رشد اقتصادی را سد کردند. 
به نظر می رسد دخل و تصرف هایی خارج از اصول شناخته 
شده چشم انداز، برنامه ریزی را از نگاه واقعی به آینده خارج 
کرد. اعمال نظرهای شخصی، موردی و بدون تحلیل، برنامه 

چشم انداز را به شمایل شتر گاو پلنگ درآورد. 
دکتر کاوه محمد سیروس - عضو هیات علمی دانشگاه امیر 
کبیر- در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: برنامه های چشم انداز 
اقتصادی باید هر لحظه مدیریت شوند. برنامه نباید یک بعدی 
تنظیم شود بلکه باید ابعاد مختلف یک پروژه در آن لحاظ شود. 
ما باید توجه کنیم که در جهان کنونی ایزوله نیستیم بلکه تمام 
عوامل بین المللی و داخلی می تواند شاخص های اقتصادی را 
در هر لحظه دچار نوسان کند. لذا در ماشین اقتصاد همواره 

باید چشم مان به داشبورد مدیریتی باشد زیرا تدوین برنامه های 
اقتصادی بر مبنای خطی و درازمدت که در آن جایگاهی برای 
تغییرات ضروری پیش بینی نشود غالبا به شکست می انجامد. 

در حال حاضر به نظر می رسد امیدواری هایی در بهبود روابط 
سیاست خارجی با روی کار آمدن دولت یازدهم ایجاد شده 
که به گفته ی کارشناسان، این امیدواری بسیار شکننده است. 
هنوز روابط بانکی ما با سیستم جهانی برقرار نشده، صادرات 
بعضی از تجهیزات و تکنولوژی به ایران مشمول تحریم ها است 
و نمی توانیم از اعتبارات بین المللی هم استفاده مطلوبی صورت 

دهیم. 
راهکارهای  جمله  از  اقتصادی  کارشناسان  گفته ی  به 
برون رفت اقتصاد از شرایط کنونی و سوق دادن قطار اقتصاد 
به ریل افق 1404 امیدواری به پیشرفت مذاکرات هسته یی، 
افزایش سهم سرمایه گذاری در  بازارهای جهانی،  با  ارتباط 
تولید ناخالص داخلی، توسعه صادرات غیرنفتی، توسعه بخش 
اقتصادی،  فعالیت های  با  ارزش پول ملی  توازن  خصوصی، 
استقلال بانک مرکزی و رفع مشکلات هدفمندی یارانه ها است 
تا بخش اقتصادی بیش از این از سند گمشده خود زاویه نگیرد. 

در شرایطی که همچنان ابهامات و 
تناقضات " استفاده از روغن پالم در 
شیر و فرآورده های آن" وجود دارد، 
برخی از برندهای معتبر لبنی از این 
راه های  از  و  کرده  استفاده  شرایط 
به  پیامک  ارسال  همچون  گوناگون 
 " که  شده اند  تبلیغات  وارد  مردم 
بدون  و  سالم  تازه،  محصولاتشان، 

روغن پالم است". 
البته همین کارخانه ها که در ابتدای امر 
توپ را به زمین دامداران انداخته بودند و 
 " دارد که  تاکید  انجمن شان  اکنون هم 
وزارت بهداشت در دامداری های متخلف 
را ببندد"، بعد از گذشت چند روز خود 
را لو دادند و اعتراف کردند که استفاده از 
روغن پالم در شیر و لبینات موضوع تازه ای 
نیست و آنها به دلیل فشار مالی مجبور 
به این کار هستند و حال نیز که سازمان 
استاندارد در حال نمونه گیری از محصولات 
مختلف لبنی است تا فرآورده هایی را که از 
روغن استفاده کرده اند را شناسایی کند، 
کارخانه های لبنی، رقبای خود را متهم به 
استفاده از روغن در شیر و لبنیات می کنند 

تا به نوعی بازار آن برند را کساد کنند. 
به گزارش ایسنا، هفته پیش که وزیر 
شیر  در  پالم  روغن  از  استفاده  بهداشت 

را تایید کرد، واکنش های تولیدکنندگان 
و مسئولان این صنعت بسیار متفاوت و 
متناقض بود چراکه دقیقا پس از اظهارات 
وزیر بهداشت، صنایع لبنی به دو دسته 
تقسیم شدند و عده ای این موضوع را برای 
برند خود کاملا تکذیب و اعلام کردند که از 
روغن پالم در تولید هیچ یک از محصولات 
لبنی خود استفاده نمی کنند و گروه دوم 
که به نظر می رسد خود را بیشتر در مظان 
اتهام می دیدند نیز تاکید کردند استفاده از 
روغن پالم در شیر و لبنیات هیچ ارتباطی 
به شرکت آنها ندارد و دامداران این ماده را 

به شیر اضافه کرده اند! 

جالب تر این که علی رغم اظهارات بسیاری 
از کارخانه های صنایع لبنی مبنی بر عدم 
استفاده از روغن پالم در تولید شیر و لبنیات، 
یکی از برندهای مشهور تولید کننده شیر و 
لبنیات در کشور، پیامک های گسترده ای به 
زبان تبلیغات به مردم ارسال کرده که " در 
این کارخانه هیچ گاه از روغن پالم استفاده 
نشده است و مصرف کنندگان با اطمینان 
خاطر محصولات این کارخانه را مصرف 

کنند". 
کارخانه های  از  یکی  نام  میان  این  در 
از سوی  لبنی مشهور زیر سوال رفته و 
رقبای خود به استفاده از روغن پالم در 

فرآورده هایش متهم شده است. 
سازمان  اینکه  به  توجه  با  گفت  باید 
سلامت  تاییدکننده  باید  استاندارد 
شرایط  رعایت  و  بهداشتی  محصولات 
درست در تولید محصول سالم باشد، این 
موضوع باید از سوی این سازمان روشن 
شود و ابهامات مردم در این زمینه برطرف 
به  اطمینان  اعتبار  به  آنها  چراکه  شود 
سازمان استاندارد این محصولات را مصرف 
می کنند. از سوی دیگر با توجه به اینکه شیر 
و لبنیات محصولات استراتژیک هستند و 
جایگاه ویژه ای در سبد غذایی خانوار دارند 
باید وضعیت سلامت و بهداشت تولیدشان 
مشخص و بردهای متخلف معرفی شوند 
نیقتد و دیگر  تا سلامت مردم به خطر 
تولیدکنندگان هم با آتش متخلفان نسوزند. 
شیوه  از  که  لبنی  کارخانه های  البته 
این  در  بهداشت  وزیر  اطلاع رسانی 
انتقاد  مورد  خود  دارند  انتقاد  خصوصی 
مصرف کنندگان قرار گرفته اند چراکه به 
اعتقاد مردم اینکه وزیر بهداشت موضوع 
" استفاده از روغن در شیر" را رسما تایید 
و اعلام کرده است امری پسندیده و حق 
مردم بوده و کسانی که این اقدام را تشویش 
به کفش  اذهان عمومی می دانند ریگی 

دارند! 

افق اقتصاد ایران کجاست؟ 

پیامک های تبلیغاتی و متهم کردن رقبا ... 

کارخانه های لبنی از آب گل آلود ماهی می گیرند! 

با تغییر 30 ساله؛ 
قیمت دلار 50 برابر شد! 

طی 30 سال گذشته متوسط نرخ دلار بیش از 5000 درصد رشد داشته و  
حدود 50 برابر شده است. این در حالی است که در این سالها همواره روندی 
صعودی را طی کرده و تنها در موارد معدودی در یک سال نسبت به دوره قبل 

کاهشی بوده است. 
نوسان در نرخ ارز بالاخص دلار به عنوان واسطه اصلی بین معاملات ایران و سایر 
کشورها تنها مربوط به یک یا چند سال و یا دوره ای خاص نظیر تشدید تحریم ها نیست 
بلکه همواره بازار ایران که به طور قابل توجه ای متاثر از تغییرات قمیتی ارز است را تحت 

تاثیر قرار داده است. 
این در حالی است که مروری بر تغییرات نرخ دلار در فاصله سال های 1364 تا به امروز 
نشان می دهد که قیمت آن با رشد بیش از 5000 درصدی همراه بوده و از 61 تومان به 

حدود 3200 تومان افزایش یافته است. 
سالهایی که دلار 60 ، 100و 200 تومان بود

بر این اساس نرخ دلار ازسال 1364 تا 1367 از 61 به 74،99 و 96 تومان می رسد 
تا اینکه سال 1368 آغاز سه رقمی شدن نرخ دلار و 100 تومانی شدن آن است به 
طوری که متوسط قیمت آن از 96 تومان سال 1367 به 120 تومان سال 1368 افزایش                                                                                                                       

می یابد. 
در فاصله سال های 1368 تا 1373 قیمت دلار بین 100 تا 200 تومان متغیر بود تا 
در سال 1373 متوسط نرخ این ارز مرز 200 تومان را پشت سرگذاشت و در فاصله یک 

سال با رشد 47 درصدی از 180 به 266 تومان رسید. 
پرش 50 درصدی قیمت دلار

طبق داده های بانک مرکزی سال 1374 سالی دیگر برای جهش 50 درصدی نرخ 
دلار است و از 266 به 407 تومان افزایش می یابد و تا پایان سال 1376 در همین رنج 
در نوسان است تا اینکه سال 1377 مجددا جهشی دیگر در نرخ آن ایجاد می شود به 
طوری که با رشد 35 درصدی از متوسط قیمت 478 تومانی سال 1376 به 646 تومان 

صعود می کند. 
اما در سال 1378 نیز نرخ دلار حدود 200 تومانی نسبت به سال قبل رشد دارد و به 

863 تومان افزایش یافته است. 
بین سالهای 1378 تا 1384 نرخ دلار جهش قابل توجهی نداشت و در همان رنج 800 
تومان در نوسان بود. این در حالی است که در سال 1384 و با تغییر دولت افزایش دیگری 
در قیمت ارز واسط ایران ایجاد می شود و به قیمت 900 تومان وارد شد و تا پایان سال 

1388 به متوسطی حدود 997 تومان رسید. 
دلار 1000 تومان شد

سال 1389 آغازی بر چهار رقمی شدن دلار است و از 997 تومان سال 1388 به 
رنج 1000 تومان وارد می شود و 1044 تومان برای متوسط نرخ آخرین سال این دهه 

ثبت می شود. 
دهه رکوردهای دلار آغاز شد

اما دهه 90 شروع نوسانات شدید نرخ ارز و رکورد زنی های قیمت دلار است. به طوری 
که با ورود به دور جدید تحریم ها، کاهش صادرات نفت و به دنبال آن کاهش درآمدهای 
ارزی و بلوکه شدن بخشی از این منابع بازار نیز دچار التهاب شد. در عین حال برخی سوء 
مدیریت ها در کنترل بازار ارز موجب شد تا روند قیمت دلار به سمتی حرکت کند که 
نرخ به یکباره از 1204 تومان سال 1390 با رشد 116.5 درصدی به 2607 تومان در 

سال 1391 افزایش یابد. 
همچنین رشد قیمت دلار در بازار آزاد تا حدی پیش رفت که متوسط قیمت آن در 
سال 1392 در 3183 تومان ثبت شده است. در عین حال که باید توجه داشت در این 

یکی دوسال نرخ دلار حتی به حدود 4000 تومان نیز رسیده بود. 
این را هم باید یادآور شد که در حدود یک سال گذشته و به دنبال تغییرات سیاسی 
کشور و جابه جایی دولت همچنین گشایشی که در توافقات هسته ای ایجاد و رفع بخشی 
از تحریم ها و آزاد شدن بخشی از دارایی های ارزی بلوکه شده کشور را به همراه داشت 

بازار ارز نیز نسبت به قبل آرام تر شده و از نوسان کمتری برخوردار بوده است. 
بر این اساس در سال 1393 با وجود اینکه نرخ دلار کاهش قابل توجهی نسبت به قبل 

نداشته اما بازار آزاد از التهاب گذشته نیز برخورد نبوده است. 
این در حالی است که از ابتدای سال جاری تاکنون نیز نرخ دلار همواره بین 3000 تا 

3200 تومان در نوسان بوده و جهش قابل ملاحظه ای نداشته است. 
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 در لیگ فوتسال باشگاه های کشور
تیم فوتسال فرید قم 

از صعود به مرحله نهایی باز ماند
ایمان: تیم فوتسال فرید قم با شکست برابر نماینده زاهدان در مسابقات فوتسال  

باشگاه های کشور از صعود به مرحله نهایی باز ماند.
مرحله دوم مسابقات فوتسال انتخابی دسته اول باشگاه های کشور در تبریز به پایان رسید 
و تیم فوتسال فرید قم در حسرت کسب پیروزی با یک تساوی و 2 شکست به کار خود 
پایان داد. تیم های فرید قم و سن سون زاهدان در شرایطی در سومین بازی خود برابرهم  
صف آرایی کردند که تیم فوتسال فرید قم برای کسب مجوز صعود از این گروه، محکوم به 
برد بود اما شرایط بازی در نیمه دوم به شکلی پیش رفت که نماینده قم راهی به مرحله 

بعد پیدا نکند.
شاگردان مهدی کاکایی در این مسابقه و در نیمه نخست بازی برتری از خود به نمایش 
گذاشتند و با 2 گل علی قاسمی در این نیمه، با برتری 2 بر یک زمین را ترک کردند اما 

داستان این بازی در نیمه مربیان به شکلی متفاوت رقم خورد.
نماینده سیستان و بلوچستان در نیمه دوم گل تساوی بخش را به ثمر رساند و تیم فرید 
با توجه به اینکه برای صعود به پیروزی احتیاج داشت رو به آرایش انتحاری 5 نفره آورد و 
همین امر سبب شد فرید روی یک ضد حمله گل سوم را هم دریافت کند و 3 بر 2 مغلوب 
شود. تیم فوتسال فرید قم در نخستین بازی مرحله دوم این مسابقات در تبریز به مصاف 
میزبان رقابت ها یعنی پایا سازه تبریز رفت و در   نهایت با گلی که در اواسط نیمه دوم دریافت 

کرد یک بر صفر مغلوب میزبان شد و در بازی دوم نیز برابر پاس بندرگناوه مساوی کرد.
فرید در پیکارهای مرحله نخس��ت که با حضور 6 تیم پاسارگاد شهرکرد، گالری آرمین 
آس��تارا، کیان پارس آباد مغان، ش��وط جوان ماکو، فرید قم و هیئت روستایی و عشایری 
سنندج به میزبان آستارا برگزار شد با کسب 10 امتیاز از 5 مسابقه خود به مرحله دوم صعود 
کرد. فرید در این مسابقات با ترکیب محمد جواد اسماعیلی، علی امینی، سیدعلی حسینی، 
عابد خسروبیگی، حسین امینی، علی قاسمی، رضا میرزایی، روح الله ایثاری، محمد زنگی، 
محمدعلی مددی، مهدی نوروزی و مهدی کفاش، محسن سابقی و سعید قلندری با هدایت 

مهدی کاکایی و سرپرستی وحید نائینی در مسابقات حاضر شد.

عنایتی: 
بازی با صبا برایم حساسیتی ندارد

ایمان: رضا عنایتی مهاجم مشهدی سابق صبا این هفته با پیراهن پدیده مشهد  
برابر تیم سابقش یعنی صبای قم قرار می گیرد.

عنایتی درباره دیدار هفته آینده با صبای قم و رویارویی با تیم سابقش گفته است: صبا هم 
مثل ما 4 امتیازی است و با توجه به شناختی که از این تیم و سرمربی اش دارم، می دانم که 
روز سختی را در پیش خواهیم داشت، اما برای اینکه روند رو به رشدمان را ادامه دهیم قطعا 
به تلاش بیشتر و حمایت هوادارانمان نیازمندیم. من دوران خوبی در صبا داشتم و قطعا برای 
این تیم احترام زیادی قائلم اما الان بازیکن پدیده هستم و برای موفقیت تیم خودم تلاش 

می کنم. این بازی حساسیت ویژه ای برایم ندارد.
 
 

 مدال برنز جودوکار نوجوان قمی 
از مسابقات قهرماني کشور

ایمان: جودوکار نوجوان قم با کسب مدال برنز به کار خود در پیکارهاي جودو  
قهماني رده سني نوجوانان پسر کشور پایان داد.

بر اساس برنامه ریزي فدراسیون جودو و کوراش، رقابت هاي جودو قهرماني نوجوانان کشور 
به یاد کودکان مظلوم غزه و با منفور دانستن جنایت هاي رژیم  صهیونیستي به میزباني یزد 
برگزار شد و با کسب یک نشان برنز توسط جودوکار وزن به اضافه 90 کیلوگرم تیم قم به 
پایان رس��ید. در بخش انفرادي وزن مثبت 90 کیلو گرم، حسین بایرام زاده از آذربایجان 
شرقي، هومن حلال بیدوختي از تهران قهرمان و نایب قهرمان شدند و مقام سوم مشترک به 

محمدحسین فکري از قم و محمود محمدي از کرمانشاه مشترکا سوم شدند.
 
 

نایب قهرماني کاتاروهاي قم
 در مسابقات کاتا جودو کشور

ایمان: کاتاروهاي قمي با کسب یک طلا، 2 نقره و یک برنز موفق به کسب مقام  
نایب قهرماني مسابقات کاتا جودو قهرماني کشور شدند.

بر اساس برنامه ریزي فدراسیون جودو و کوراش، نهمین دوره رقابت هاي قهرماني کشور در 
بخش کاتا که نخستین مرحله از مسابقات انتخابي تیم ملي نیز بود با حضور 39 تیم از 16 
استان به میزباني یزد برگزار شد که در پایان همدان به مقام قهرماني دست یافت ، کاتاروهاي 

قم روي سکوي نایب قهرماني ایستاده و تهران هم سوم شد.
این مسابقات در 5 کاتاي اصلي برگزار شد که در "ناگه نوکاتا" قم با حضور محسن قاسم 
لو و محمد جواد بشاري به نشان نقره دست یافت و در "کاتامه نوکاتا" فخرالدین رضایي و 

مهدي عظیمي برآبادي از استان قم به مدال نقره این بخش بسنده کردند.
همچنین محمد حسین سالاري و محمدرضا صحرایي از قم نشان طلاي "جونو" کاتا را به 
خود اختصاص دادند و در همین کاتا مجتبي اسماعیل پور و حمیدرضامحققي از قم سوم 
شدند در حالي که رقابت هاي جودو قهرماني جهان  29 و 30 شهریورماه در مالاگاي اسپانیا 
برگزار مي شود که در صورت فراهم شدن شرایط تیم ملي کشورمان نیز به این مسابقات 

اعزام مي شود.
 
 

برگزاري رقابت هاي کشتي انتخابي 
نوجوانان استان قم

ایمان: رقابت هاي کش�تي آزاد و فرنگي انتخابي نوجوانان استان قم به منظور  
شناخت ترکیب تیم اعزامي به رقابت هاي قهرماني کشور برگزار مي شود.

وزن کشي مسابقات فرنگي از ساعت 18 تا 19 روز شنبه 25 مرداد ماه و از ساعت 18 تا 
19 روز یکشنبه 26 مردادماه براي کشتي آزاد انجام خواهد شد.

بر اساس برنامه ریزي صورت گرفته در هیئت کشتي استان قم رقابت هاي کشتي فرنگي 
روز یکشنبه 26 مرداد ماه برگزار خواهد شد و مسابقات کشتي آزاد روز دوشنبه 27 مرداد 

ماه برگزار خواهد شد و برترین ها به پیکارهاي قهرماني کشور اعزام مي شوند.

حواشی دیدار تیم های صبای قم و ملوان  : 

از اعتراض شدید الهامی تا حضور مالک ملوان در بین تماشاگران 

فساد در فوتبال به زودی در مجلس!
درباره   مجلس  نود  اصل  کمیسیون  رییس  پورمختار  محمدعلی  ایمان: 

پرونده فساد در فوتبال و آخرین روند رسیدگی به آن گفت : کارشناسان این 
کمیسیون در حال تکمیل گزارش نهایی رسیدگی به پرونده فساد در فوتبال 
هستند و بزودی این گزارش به هیات رییسه مجلس برای قرائت در جلسه 

علنی ارایه می شود. 
وی در پاسخ به این سوال که آیا مسایل جدیدی مانند سفر بازیگران سینما و تلویزیون 
به برزیل و یا عقد قراردادهای فصل جاری در این گزارش گنجانده خواهد شد یا خیر، 
اظهار داشت: کمیسیون اصل 90 چون فردی را برای سفر به برزیل اعزام نکرد، نتوانست 
مستنداتی نیز تهیه کند؛ بنابراین این موارد را نمی توان در گزارش خود به هیات رییسه 

مجلس گنجاند. 
نماینده مردم کبودرآهنگ در مجلس شورای اسلامی ادامه داد : در این گزارش به 
قراردادهای سال جاری فوتبالیست ها بطور کلی نگاه شده است ، یعنی قراردادهای سال 
جدید در بخش قراردادها مطرح شده، زیرا قراردادهای امسال مانند سال های گذشته بوده 

و هیچ تغییری در آن ایجاد نشده است.
 
 

توپ های جدید لیگ برتر
 معطل فیش گمرک

ایمان: در کمال تعجب و با وجود رونمایی از توپ های جدید لیگ برتر قبل از  
شروع فصل جدید طی دو هفته سپری شده از این رقابت ها از توپ های فصل 

قبل استفاده شد که نکته تاسف برانگیزی بود.
در این میان گفته شد توپ های جدید اصلا به ایران نرسیده وبه همین خاطر از 
توپ های قبلی استفاده شده در صورتی که اینطور نیست و توپ های جدید قبل از شروع 
فصل به گمرک فرودگاه امام خمینی  رسیده است.در این میان از آنجایی که سازمان 
لیگ به آل اشورت بدهکار بوده شرکت آلمانی مدارک لازم را برای ترخیص  توپ ها ارائه 
نکرده  تا هفته اول بازی ها با توپ های قبی برگزار شود.در آستانه هفته دوم مکاتبات اداری 
انجام شده و طرف آلمانی هم  مدارک لازم را ارائه داده  تا با واریز فیش گمرک توپ ها 
ترخیص شده و به سازمان لیگ برسد اما تاج و همکارانش در پرداخت فیشی که گفته 
می شود بین 30 تا 40 میلیون تومان است تاخیر کرده اند تا بازی های هفته دوم هم با 

توپ های قبلی برگزار شود.
البته از چند روز قبل مسولان سازمان لیگ اعلام کردند توپ ها از هفته سوم به دست 
تیم ها خواهد رسید  و بازی های  این هفته  با توپ های جدید برگزار می شود اما امروز هم 

پول گمرک پرداخت نشده است.
 

بازگشت دنیل به میادین
 داوری با ماسک بازی می کند

ایمان: به نظر می رسید مصدومیت شدید دنیل   
داوری در جریان مسابقه هفته گذشته تیمش، او را 
برای مدتی طولانی دور از میادین نگه دارد اما این 
بازیکن قصد دارد خیلی زود بار دیگر درون دروازه تیم 
سوئیسی گراس هاپرز قرار بگیرد. دنی امروز اعلام کرده 

است که با ماسک به میادین بازخواهد گشت.
یکی از 3 دروازه بان تیم کی روش در رقابت های جام جهانی، این روزها با ماسک در 
جلسه های تمرینی تیمش حاضر می شود. قرار است میشل اسکیبه تصمیم نهایی را 

درباره بازی دادن به او و یا قراردادن وازو واسیچ در درون دروازه خواهد گرفت.
 

بدهی 470 میلیونی پرسپولیس به آل اشپورت 
 داستان لباس های مازاد درخواستی رویانیان

ایمان: باشگاه پرسپولیس با وجود اینکه یک سال دیگر با برند آل اشپورت  
قرارداد داشت اما به خواسته اسپانسر خود و با دخالت مستقیم بهنام پیشرو 
کیش با برند دیگری قرارداد بست و  با البسه مکرون در لیگ چهاردهم حاضر 

شد.
هر چند آل اشپورتی ها طی 6 سال گذشته همکاری خوبی با پرسپولیس داشتند و 
در تمام این سال ها البسه مورد نیاز باشگاه را به صورت رایگان در اختیار پرسپولیس 
تا  اتفاقات عجیبی رقم خورده  رویانیان  اما در دوران مدیریت محمد  می گذاشتند 
پرسپولیس به آل اشپورت بدهکار شود! ظاهرا طی مدت دو و نیم سال مدیریت محمد 
رویانیان در پرسپولیس  بطور مرتب از آل اشپورت تقاضای البسه اضافه بر نیاز و قرارداد 
با تیم می کرده   و تمام موارد درخواستی  وی از سوی آل اشپورت در اختیار باشگاه قرار 
می گرفته است.ظاهرا این البسه طی پکیج هایی به افراد و بخش های مختلف به صوت 
هدیه داده می شده اما مشخص نیست این حجم از البسه گرانقیمت خارجی طی این دو 
سال به چه کسانی داده شده که  طی این مدت 47 میلیون تومان بدهی برای پرسپولیس 

به بار آورده و به بدهی های میلیاردی  این باشگاه افزوده است.
گفته می شود آل اشپورت به دنبال مذاکره با باشگاه پرسپولیس برای گرفتن  طلب 
470 میلیونی خویش است اما از آنجایی که اوضاع باشگاه در این روزها کاملا بهم ریخته، 

فعلا دستش به جایی بند نشده است.
 

ادعای سرمربی تیم زیر 14 سال ایران:
 بازیکنان کره و عراق بالای 20 سال هستند

ایمان: این برای چندمین باری است که سرمربیان تیمهای پایه ایران نسبت به  
سن وسال بازیکنان حریفانشان مشکوک هستند.

بعد از آنکه در جام جهانی نوجوانان، علی دوستی مهر اعلام کرد که قطعا بازیکنان تیم 
ملی نیجریه زیر 17 سال نیستند و بالای 20 سال سن دارند، حالا نوبت به سرمربی تیم 

زیر 14 سال ایران رسیده که بحث صغر سنی حریفانش را مطرح کند.
علی حیدر شریفی به خبرگزاری ایرنا گفته: اندام و چهره برخی بازیکنان کره شمالی و 
عراق  بالاتر از رده سنی مسابقات نشان می دهد و حتی مدعی هستم بازیکن کره شمالی 
که به ما از فاصله 60 متری گل زد چیزی بیش از 20سال سن دارد. مگر می شود یک 
بازیکن زیر 14 سال از روی یک ضربه ایستگاهی به فاصله 60 متر گل بزند و این توانمندی 
حتی کمتر در رده سنی بزرگسال دیده می شود. جالب اینکه شریفی گفته اعتراضی به 
این موضوع ندارد: البته اعتراضی به این مورد نداریم و اگر قرار به پیگیری باشد مقامات 
برگزاری مسابقات شرایط جسمانی بازیکنان را مورد رسیدگی قرار می دهند. درباره تیم 
زیر 14 سال به این نکته هم اشاره کنیم که این تیم با پیروزی مقابل عربستان حالا راهی 

مرحله نیمه نهایی مسابقات قهرمانی زیر 14 سال آسیا صعود کرده است.

پیام صادقیان:
 غیر از عذرخواهی کار دیگری

 از دستم برنمی آید
ایمان: هافبک تیم فوتبال پرسپولیس گفت: بابت اتفاقات بازی با فولاد، از 
داور مسابقه، هواداران، جامعه داوری و فوتبال عذرخواهی می کنم. در آینده 

همه چیز تغییر خواهد کرد.
 پیام صادقیان در توضیح اتفاقات بازی با فولاد افزود: نمی خواهم هیچ چیز را توجیه 
کنم. نه نتیجه ای که گرفتیم و نه اتفاقاتی که از سوی من روی داد، که بابت آن از داوران، 
جامعه فوتبال و مردم عذر می خواهم. در آن صحنه بازیکن فولاد مرتکب خطای هند شد. 
آن توپ برای ما یک شانس خوب گلزنی بود. تحت تاثیر فشارهایی که وجود داشت و 
نتیجه نامطلوبی که گرفته بودیم اعتراض کردم اما قصد هیچ اهانتی نداشتم و اهانت هم 
نکردم، البته بهتر بود به آن شکل با صدای بلند اعتراض نمی کردم ولی منظور بدی هم 
نداشتم. یک لحظه تحت فشار بازی، آن اتفاقات روی داد که بابت آن عذرخواهی می کنم.

وی ادامه داد: وقتی کارت قرمز را دیدم شوکه شدم و فکر نمی کردم حق من باشد. در 
حال حاضر نیز قصد توجیه ندارم. ما نتیجه خوبی نگرفتیم و واقعا به خاطر هوادارانمان 

بودیم.  سختی شرایط آب و هوایی هم مشکل را دو چندان کرد. ناراحت 
هند اعلام نشد، من مرتکب آن مسائل شدم. به این وقتی آن 

مساله واقف هستم که حرکتم درست نبود.
خاطر  به  کرد:  خاطرنشان  پرسپولیس  هافبک 
فوتبال  و  داوری  جامعه  مردم،  داور،  از  صحنه  آن 
عذرخواهی می کنم و می دانم تحت هیچ شرایطی 
نباید آن مسائل روی می داد. این حرفها را برای 
جریمه نشدن نمی گویم فقط احساسم را بیان 
می کنم و تمام سعی خودم را خواهم کرد تا این 

مسائل را جبران کنم.
صادقیان تصریح کرد: در حال حاضر غیر از 
عذرخواهی کار دیگری از دستم بر نمی آید و برای 
جبران منتظر بازی های بعد می مانم و امیدوارم 

جامعه فوتبال و هواداران مرا ببخشند.
باشگاه  سایت  به  پایان  در  وی 
پرسپولیس گفت: به هواداران بابت اینکه 
نتوانستیم به نتیجه دلخواه برسیم نیز 
یک عذرخواهی بدهکار هستم. آنها مطمئن 
باشند بازیکنان مصمم هستند به هدف خود 

برسند و شرایط در بازی آینده تغییر می کند.

 ایمان : دیدار تیم های فوتبال ملوان و صبا در دومین 
هفته لیگ بر تر فوتبال به تساوی انجامید اما این مسابقه 

با حاشیه هایی همراه بود. 
تیم ه��ای فوتبال صبای قم و ملوان در دومین هفته از لیگ 
بر تر فوتبال در بندر انزلی به تساوی بدون گل دست یافتند و 

امتیازات را تقسیم کردند.
در حاشیه این مسابقه با توجه به مصادف شدن روز برگزاری 
این مس��ابقه با روز خبرنگار، یاد و خاطره فرخ جهانی و ناصر 

احمدپور از خبرنگاران ورزشی پاس داشته شد.
پیش از آغاز دیدار دو تیم نصرت ایران دوست سرمربی تیم 
ملوان به رسم مهمان نوازی با دسته گل به سمت صمد مرفاوی 
سرمربی صبای قم رفت و حضورش در انزلی را خوشامد گفت.

محسن یوسفی بازیکن س��ال های دور تیم صبای قم برای 
خوشامدگویی به سوی نیمکت صبا رفت و سید احمد مهدی زاده 
و هادی شکوری که سابقه بازی با پیراهن ملوان را دارند نیز به 

سمت نیمکت ملوان رفتند.
مالک باش��گاه مل��وان انزلی در اقدامی جالب مس��ابقه را در 
میان هواداران تماشا کرد در حالی که به طور معمول مدیران 

باشگاه ها مسابقه را از بخش VIP تماشا می کنند.
در دقیق��ه 22 بازی وقتی داور خط��ای بازیکن صبا بر روی 
بازیکن ملوان را اعلام کرد، ساکت الهامی مربی صبا در کنار خط 
طولی زمین به شدت نسبت به تصمیم داور اعتراض کرد که 
در نوع خود عجیب بود. صبا در مقایسه با دیدار هفته گذشته 
خود برابر ذوب آهن یک تغییر در ترکیب خود ایجاد کرده بود 

و سید احمد مهدی زاده را از ابتدا به جای مارکو اوره لیو آیوبل 
به میدان فرستاده بود.

با وجود برگزاری مس��ابقه در روز تعطیل پایان هفته، بخش 
زیادی از سکوهای ورزشگاه تختی انزلی خالی از تماشاگر بود تا 

مشکل قهر مردم با ورزشگاه ها نمود بیشتری پیدا کند.
گزارشگر بازی عدم حضور سعید بخشی زاده، محسن ترکی 
و محسن قهرمانی را از فهرست داوران لیگ بر تر کج سلیقگی 
کمیته داوران عنوان کرد و اعتقاد داشت داوران جوان و تازه وارد 

نمی توانند جای نام ها را بگیرند.
شاهین حاج بابایی با کمک رحیم شاهین، ایوب غلام زاده و 
سعید رحیمی مقدم دیدار تیم های ملوان بندرانزلی و صبای قم 

را داوری کردند و نادر جعفری هم ناظر داوری این دیدار بود.

دیدار تیم های فوتبال ذوب آهن و تراکتور سازیدیدار تیم های فوتبال نوجوانان ایران و عربستاندیدار تیمهای فوتبال استقلال تهران و استقلال خوزستان

ارقام  از  انتقاد  با  فوتبال  فدراسیون  سابق  رییس 
پرداختی به بازیکنان می گوید قراردادها امسال نسبت 

به سال گذشته 30 درصد افزایش داشته است.
ماندن  کرد:  اظهار  ایسنا   گفت وگو  در  دادکان  محمد 
کی روش به شرط نظارت بر کار او را راهکاری مناسب برای 
فوتبال ایران می دانم. بارها و بارها در مصاحبه های مختلف چه 
قبل از جام جهانی و چه بعد از جام جهانی این را گفته ام که 
کی روش برای فوتبال ما مفید به فایده است، اما فردی هم که 
می خواهد کی روش را هدایت کند و مدیریت داشته باشد یک 

ابزار به شمار می رود که باید به مسائل واقف باشد.
وی افزود: اخباری که به گوش من می رسد حاکی از این 
ماجراست که کی روش خودرأی است و تمام امور را به تنهایی 

انجام می دهد.
دادگان خاطرنشان کرد: اگر جلوی این کارها گرفته شود و 
فدراسیون سهم خود در قرار داد با کی روش را تعریف کند، 
مشخص خواهد شد که وظایف کی روش چه خواهد بود و 

همچنین وظایف فدراسیون چیست.
پیشکسوت فوتبال تاکید کرد: اگر در چارچوب قوانین فیفا و 
فدراسیون، بتوانند کی روش را در فوتبال حفظ کنند به اعتقاد 
من داشتن او به سود فوتبال ماست و تجربه های این مربی 

پرتغالی به درد فوتبال ما خواهد خورد.
قرارداد بازیکنان امسال 30 درصد بیشتر شده است!

رئیس سابق فدراسیون فوتبال در ادامه با اشاره به وضعیت 
باشگاه پرسپولیس و مدیریت حاکم بر این تیم گفت: برای 

من پرسپولیس، استقلال و سایر باشگاه ها هیچ تفاوتی ندارند. 
سال ها در پرسپولیس بازی کردم، اما زمانی که مسئولیت 
داشتم شاید حتی حساسیتم به استقلال بیشتر هم بود. نباید 
امروز در خصوص پرسپولیس از من پرسیده شود. بارها نظر 

خود در خصوص این مباحث را مطرح کرده ام.
دادگان درباره رقم قرارداد بازیکنان هم اعلام کرد: مدت ها 
پیش گفتم که حرف های وزیر ورزش و معاون پارلمانی اش 
در  را  قراردادها  جزئیات  کسی  امروز  چرا  است.  سرگرمی 
نمی آورد؟ همان موقع گفتم شک نکنید قراردادها پایین که 

نمی آید هیچ، بلکه بالاتر هم می رود.
بازیکن اسبق پرسپولیس اضافه کرد: با حرف های من مقابله 
کردند و گفتند جلوی افزایش رقم قراردادها را خواهیم گرفت. 
است.  بیشتر شده  امسال  قراردادها  اما حداقل 30 درصد 
دریافتی بازیکنان و مربیان بیشتر شده و وزارت ورزش روزی 
که گفت ما نمی گذاریم این اتفاق بیفتد امروز باید پاسخگو 

باشد.
رئیس سابق فدراسیون فوتبال، خاطرنشان کرد: بارها گفته ام 
بهترین بازیکن فوتبال ایران 150 میلیون تومان می ارزد! 
متاسفانه اگر واقعیت قراردادها افشا شود رقم قراردادها خیلی 
بیشتر از گذشته خواهد بود. نباید این پول ها به این سادگی در 

اختیار باشگاه ها قرار بگیرد.
انتقال پاس به همدان اشتباه بود

وی درباره انتقال پاس به همدان هم گفت: از ابتدا مخالف 
انتقال پاس به همدان بودم. این تصمیم کار درستی نبود. پاس 

تیم ریشه داری است و باید بیشتر به فکر این تیم باشند.
دادگان یادآور شد: پاس، تیم سازنده ای بود که بازیکنان 
بزرگی به فوتبال مملکت معرفی کرد، اما امروز در لیگ یک 

حضور دارد و بالا و پایین می شود!
رئیس سابق فدراسیون فوتبال در پایان اضافه کرد: برای 
همدان قشنگ نیست که پاس در چنین وضعیتی باشد. 
باید یک استان از داشته های خود استفاده کرده و تیم سازی 

کند.

دادکان: 

بهترین بازیکن ایران 150 میلیون می ارزد!

آگهی افراز 
نام و نام خانوادگی خواندگان  افراز:تمامی مالکین مشاعی پلاک 10482/11� اصلی 

بخش یک قم 
آدرس: مجهول المکان 

موضوع :
نظر به ا ینکه آقایان علیرضا سیفی کاشانی و مهدی الماسی و امیر مصاحبی از مالکین 
مشاعی پلاک 10482/11  اصلی بخش 1 ثبت قم) 45 متری 15 خرداد � شهرک 
جهاد(تقاضای افراز سهم خود و صدور سند مالکیت مفروزی را نموده است لذا جهت 
انجام عملیات افراز نماینده و نقشه بردار این اداره روز 3 شنبه مورخ 93/06/4 از ساعت 
9/30 در محل وقوع ملک میشوند لذا از شما دعوت میشود در موعد مذکور در محل 
وقوع ملک حضور بهم رسانید تا از شما حقی ضایع نگردد. ضمنا عدم حضور شما مانع از 

ادامه عملیات افراز نخواهد بود .
جعفرکاظمی � رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم 

 ایمان : بازیکن تیم فوتبال صبای قم با بیان اینکه روند شکست ناپذیری صبا در 
هفته های آتی حفظ می شود گفت: صبا در 2 هفته نخست لیگ نمایش قابل توجهی 

داشته و عقیده دارم می توانیم هفته به هفته بهتر شویم. 
ایوب کلانتری ، اظهار کرد: پس از بازی با ملوان آماده سفر به مشهد و بازی با ملوان می شویم و 
امروز در ورزشگاه هلال احمر ریکاوری کرده و از یکشنبه دور جدید تمرینات را از سر می گیریم.

وی درباره صحنه مشکوک دیدار صبا و ملوان گفت: در نیمه دوم وقتی داخل محوطه جریمه 
حریف صاحب توپ شدم مدافع ملوان بر روی من مرتکب خطا شد و تعجب کردم که چطور نه 

داور خطای بازیکن ملوان را دید و نه کمک داور در این مورد اظهار نظر کرد.

بازیکن فصل گذش��ته فولاد خوزس��تان افزود: ضربه محکم او به پای من به حدی سخت و 
سنگین بود که نه تنها من را در داخل محوطه جریمه ملوان سرنگون کرد بلکه من را مصدوم و 

مجبور به تعویض کرد و به نظر من آن برخورد صد در صد خطا بود.
هافبک شماره 11 صبای قم عنوان کرد: بازی برابر ملوان به دلیل شرجی بودن هوای انزلی و 
وضعیت ویژه آب و هوایی بازی بسیار سنگینی بود و فکر می کنم در چنین شرایطی و با وجود 

میل بالای ملوان به پیروزی، کسب مساوی هم برای صبا باارزش است.
وی تصریح کرد: صبا در 2 هفته نخس��ت لیگ نمایش قابل توجهی داش��ته و عقیده دارم 
می توانیم هفته به هفته بهتر شویم و روند شکست ناپذیریمان را در هفته های آتی هم حفظ 
کنیم البته بازی برابر پدیده در مشهد مسابقه سختی است به ویژه اینکه آن ها پیروزی خوبی 

برابر نفت مسجد سلیمان کسب کرده اند.
کلانتری خاطرنشان کرد: با رهایی تیم از شرایط دوره بدنسازی وضعیت تیم در آینده بهتر 
می شود و با توجه به تغییرات زیادی که در تیم صورت گرفته، می توانیم به هماهنگی برسیم و 
نتایج بهتری کسب کنیم اما هیچ حریفی ساده نیست و نباید هیچ از تیم های مقابل را دست 

کم بگیریم.

بازیکن تیم فوتبال صبای قم: 

روند شکست ناپذیری صبا در هفته های 
آتی حفظ می شود 

ایمان: رییس کمیته انضباطی فدراس�یون فوتبال به 
رسیدگی به بیش 1700 پرونده در سال گذشته اشاره 
و مهمترین موضوع پرونده ها را بحث تبانی اعلام کرد.

اس��ماعیل حس��ن زاده، رییس کمیته انضباطی فدراسیون 
فوتبال  در خصوص اینکه دلیل جلوگیری از اعتراض مربیان 
در قانون جدید چیست، عنوان کرد: ابتدا باید قانون را درست 
بخوانیم. تصمیمات فنی داور به هیچ وجه برگردانده نمی شود. 
در رابطه با اینکه اعتراض هم مطرح شود، باید قبول کنیم که 

همه چیز باید حرفه ای باشد.
وی ادامه داد: برای مثال در جام جهانی دیدیم که کی روش 
ب��ه صورت حرفه ای اعتراض خود را به داور مس��ابقه ایران و 
آرژانتین مطرح کرد، اما نباید در لیگ برتر وضع به ش��کلی 
باشد که داور با توجه به حرف هایی که سرمربی در کنفرانس 
خبری بعد از بازی می زند تحت فشار قرار گیرد. در رابطه با 
بحث شفافیت نیز این اجازه به تیم ها داده شده که در مواقعی 
که احساس نیاز کردند، اعتراض خود را به کمیته انضباطی 

اعلام کنند.
وی در رابط��ه با آیین نامه جدید فوتبال ایران نیز گفت: این 
آیین نامه مطابق با آیین نامه فیفا تنظیم شده و در آن سعی بر 
این شده  است که همه جوانب را در نظر بگیریم. برای مثال 
باید موارد مربوط به بازیکنان در همان ابتدا تایید شود و سپس 
اجازه بازی برای ش��خص صادر ش��ود. همان طور که در این 
فصل می بینید در رابطه با کارت پایان خدمت، نظام وظیفه در 
حال بررسی و پیگیری است. البته این موضوع هیچ ارتباطی 
به کمیته انضباطی ندارد و تمامی مسائل را خود نظام  وظیفه 

بررسی می کند و نتیجه را به سازمان لیگ اعلام می کند.
حس��ن زاده در رابطه با اینکه گفته می شود جریمه هایی که 
کمیته انضباطی ب��رای متهمان پرونده ه��ای خود در نظر 
می گیرد بیشتر جنبه درآمد برای این سازمان دارد تا تنبیهی، 
گفت: باید توجه داشته  باشید که قانون به کمیته این اجازه 

را می دهد که هرکس را متناس��ب با خلافی که انجام داده 
مج��ازات کند. مجازاتی هم که م��ا برای متخلفین در نظر 
می گیریم طبیعی است که سقف و کف داشته  باشد. عدد و 
رقم تنبیه نیز باید مطابق با آیین نامه باشد و بحث درآمد زایی 

به کل منتفی است.
رییس کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال تصریح کرد: هر 
س��اله، این کمیته در حدود 8 هزار ب��ازی را رصد می کند. 
لیگ های فوتبال، فوتس��ال، در رده های سنی مختلف و در 
گروه های بانوان و آقایان همه زیر نظر کمیته انضباطی هستند 
و خوشبختانه اکثر مسابقات در سلامت کامل برگزار می شود.

وی افزود: در لیگ 92-93 به 1700 پرونده رسیدگی کردیم. 
ضمن اینکه حدود 200 پرونده از س��ال های گذش��ته نیز 
داشتیم، اما با وجود اینکه در سال جام جهانی بودیم و همه 
فعالیت ها به صورت فشرده و در زمان کم انجام شد، توانستیم 
علاوه بر پرونده های سال 92 - 93 به تعدادی از پرونده های 
سال قبل نیز رسیدگی کنیم. در خصوص طولانی شدن زمان 
رسیدگی به برخی از پرونده ها باید بگویم که بعضی پرونده ها 
زمان بر هس��تند. برای مثال در مورد پرونده هایی که در رده 
س��نی پایه به دست ما می رسد باید با متخصصین مربوطه 

همکاری کنیم و پروسه آن زمان بر است.
حسن زاده در رابطه با مهم ترین پرونده ای که در سال گذشته 
به دست کمیته انضباطی رسید، افزود: همه پرونده ها مهم 
هستند اما از دید رسانه ای شاید مهم ترین پرونده، در رابطه 
با تبانی بود. تقریبا هر ماه پرونده ای مهم داش��تیم. برخی از 
پرونده ها نیز جنبه فراملی داشت و باید حتی حکم تعیین شده 

را به فیفا اطلاع می دادیم.
وی تصریح کرد: متاس��فم که این مطلب را بیان می کنم اما 
احساس می کنم دلیل اینکه از خراسان رضوی پرونده زیادی 
به دست ما نمی رس��د، آن است که آن طور که باید و شاید 

فعالیت و پویایی این استان را در فوتبال شاهد نیستیم.

حس��ن زاده افزود: برای مثال اس��تان هایی مثل اصفهان و 
گیلان به مراتب پرونده بیشتری در کمیته  انضباطی دارند تا 
خراسان رضوی. این نشان از فعالیت زیاد بدنه فوتبال در این 
استان ها دارد. وجود پرونده نشان از فعالیت و پویایی در استان 
مربوطه را می دهد. ما هیچ مش��کلی با افزایش پرونده های 
فوتبال خراس��ان نداریم. امیدوارم که فوتبال خراسان زودتر 
جایگاه گذشته اش را بازیابد. مطمئنا در خاطر هواداران فوتبال 

خراسان هست که حواشی فوتبال چه بر سر ابومسلم آورد.
وی در پاسخ به اینکه چرا در لیگ یک اتفاقات عجیب تری 
می افتد و حواشی بیش��تری وجود دارد، بیان کرد: شاید در 
ن��گاه اول به این قضیه بر بخوریم که نظارت ها در این لیگ 
ضعیف تر است. دلیل دیگر آن عدم پخش مستقیم مسابقات و 
همچنین پراکندگی تیم ها است. البته خوشبختانه با برنامه ای 
که در سال گذشته در رابطه با لیگ یک هر هفته پخش شد، 
به اندازه زیادی حواشی کاهش یافت که باید از مسئولان این 
برنامه تشکر کرد. کثرت مسابقات نیز از دیگر عوامل تاثیرگذار 

بر افزایش حواشی این لیگ است.
حسن زاده در رابطه با پرونده شهرداری در سال گذشته گفت: 
این پرونده که مربوط به لیگ یک بود و متاسفیم که چنین 
اتفاقی رخ داد اما بس��یار خوش��حالم حکمی که در کمیته 
انضباطی صادر کردیم به تایید فیفا هم رسید و این موضوع 

نقطه عطفی در احکام صادره ما بود.
رییس کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال در رابطه با شایعاتی 
که در مورد بازی سیاه جامگان و پیکان در لیگ یک به گوش 
می رسید، بیان کرد: بعد از بازی این دو تیم مواردی در کمیته 
اخلاق مطرح ش��د که البته در حد حرف باقی ماند و چون 
سند محکمی ارائه نشد حتی شکایتی نیز صورت نگرفت و 
پرونده ای به کمیته انضباطی نرسید. متاسفانه عادت بدی در 
میان جامعه فوتبال رواج پیدا کرده که برخی از تیم ها ظرفیت 

شکست را از دست داده اند.

حسن زاده: 
کی روش در جام جهانی حرفه ای به داور اعتراض کرد
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ویتامین D را خودسرانه مصرف نکنید 
رییس مرکز تحقیقات روماتولوژی دانشگاه علوم پزشکی تهران، با بیان 
اینکه مصرف لبنیات به میزان کافی مانع از تشدید روند پوکی استخوان 
می شود، گفت: مصرف ویتامین "D" در پیشگیری از پوکی استخوان در 

گروه های خاص ضرورت دارد. 
دکتر احمد رضا جمشیدی با اشاره به اینکه اگر فردی به اندازه کافی لبنیات مصرف 
کند و ریسک فاکتوری برای پوکی استخوان نداشته باشد، نیازی به تجویز مکمل کلسیم 
وجود ندارد، گفت: زنان باردار باید به طور روزانه کلسیم و ویتامین D مصرف کنند، حال 
اگر این فرد مقدار کافی از کلسیم و ویتامین D را از طریق غذا مصرف کند، در صورتی 
که لاغری مفرط و یا هر عامل دیگری که فرد را مستعد ابتلا به پوکی استخوان می کند، 
در وی وجود نداشته باشد، نیازی به مصرف قرص کلسیم ندارد، مگر اینکه فردی دچار 
اختلالات جذب بوده و قادر به جذب کامل کلسیم نباشد و یا دچار بیماری باشد که 

کلسیم در بدن وی به خوبی جذب نشود. 
این فوق تخصص روماتولوژی یادآور شد: در افرادی که تغذیه مناسب دارند، نیازی 
به دریافت کلسیم اضافی وجود ندارد. در خانم های شیرده نیز این قانون صدق می کند. 

جمشیدی افزود: هر زن باردار روزانه میزان 1500 میلی گرم کلسیم نیاز دارد فقط باید 
ویتامین "D" بیشتر از مقدار مورد نیاز معمول دریافت کند. 

وی خاطرنشان کرد: نیاز روزانه ویتامین D در افراد معمولی و حتی افرادی که دچار 
پوکی استخوان هستند، به میزان 800 تا 1200 واحد است. 

رییس مرکز تحقیقات روماتولوژی دانشگاه علوم پزشکی تهران یادآور شد: در مبتلایان 
به پوکی استخوان، نیازی به تجویز ویتامین D تزریقی وجود ندارد، مگر اینکه اثبات شود، 

فرد مبتلا به کمبود ویتامین D است. 
وی افزود: با توجه به اینکه هر قرص کلسیم D حاوی 400 واحد ویتامین D است، 
 ،D بنابراین در افرادی که دچار پوکی استخوان هستند با خوردن 2 تا 3 قرص کلسیم
 D مورد نیاز بدن تامین می شود ولی هرگز نیازی به تزریق آمپول ویتامین D ویتامین

وجود ندارد. 
جمشیدی تصریح کرد: مصرف بیش از حد ویتامین D با توجه به اینکه ویتامین 
D از ویتامین های محلول در چربی است، باعث ایجاد مسمومیت با این ویتامین شده 
 D که متعاقب آن خطر ابتلا به پوکی استخوان وجود دارد. بنابراین در تجویز ویتامین
تزریقی، باید بسیار دقت کرد و افراد عادی نیز هرگز نباید ویتامین D را خودسرانه 

مصرف کنند. 
تجویز کلسیم در دوران یائسگی

این استاد دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: در زنانی که در دوران منوپوز قرار دارند، 
در صورتی که دانسیتومتری طبیعی داشته باشند، نیازی به مصرف کلسیم مکمل وجود 
ندارد، ولی در صورتی که با بررسی های آزمایشگاهی کاهش کلسیم و فسفر خون، کاهش 
ویتامین D در خون و یا کاهش کلسیم ادرار وجود داشته باشد، باید قرص های کلسیم  

D تجویز شود. 
جمشیدی افزود: در صورت وجود تراکم استخوان طبیعی به بیمار مصرف کافی لبنیات 
و ورزش را توصیه می کنیم. ولی در افرادی که تغذیه مناسب ندارند یا دچار اختلال در 

جذب کلسیم باشد، باید قرص های مکمل کلسیم D تجویز شود. 
وی گفت: در زنانی که در حوالی سنین یائسگی هستند، با توجه به اینکه مهار استروژنی 
برداشته می شود، اگر فرد در مرحله استئوپنی باشد، درمان بیمار بستگی به تصمیم 
پزشک دارد. یعنی با توجه به سنجش تراکم استخوان اگر فرد دچار استئوپنی است، باید 
توجه داشت که فرد به نوعی دچار کمبود کلسیم بوده، پس حتما باید به این فرد، کلسیم 
و ویتامین D، با دوز مناسب )با برآورد کلسیمی که از مواد غذایی می گیرد( تجویز کرد. 

اقدامات  آخرین  دارو،  و  غذا  سازمان  ایمان: رئیس 
انجام شده و همچنین توصیه هایش درباره روغن پالم 

را اعلام کرد. 
دکتر رسول دیناروند با بیان اینکه وزارت بهداشت در مورد 
سلامت مواد غذایی حساس است، درباره مصرف روغن پالم در 
فرآورده های لبنی گفت: متاسفانه به هر دلیلی که یکی از آن 
دلایل ممکن است ارزان بودن قیمت پالم باشد، در چند سال 
اخیر واردات روغن پالم سهم بزرگی از واردات روغن گیاهی و 

روغن نباتی را به کشور داشته است. 
وی گفت: در سال 92، سهم واردات روغن پالم به کشور به 
50 درصد رسیده است. در حال حاضر واردات کل روغن ها به 
کشور از یک میلیون تن عبور کرده که متاسفانه 50 درصد آن 

روغن پالم است. 
دیناروند در توضیح مضرات روغن پالم گفت: این روغن 
دارای اسید چرب اشباع زنجیره بلند است و یافته های علمی 
ثابت کرده که مصرف زیاد آن در انسداد عروق، بیماریهای 
قلبی عروقی و حتی در بیماری های سرطان اثرات سوئی دارد. 
بر همین اساس توصیه می شود که مصرف اسیدهای چرب 

اشباع زنجیره بلند از سوی مردم محدود شود. 
به گفته دیناروند، روغن پالم شبیه اسیدهای چرب ترانس 
است که در روغن جامد وجود دارد البته بر روی اسیدهای 
چرب ترانس در روغن های جامد بسیار خوب کار کرده ایم و 
اکنون سهم مصرف روغن جامد در کشور تقریبا به زیر 25 
درصد رسیده است که این موضوع پیشرفت خوبی است. البته 
اعتقاد داریم سهم مصرف خانوار روغن جامد باید به صفر برسد 
و مردم نباید از این روغن استفاده کنند. در روغن های مایع نیز 

توصیه آن است که روغن پالم مصرف نشود. 
دیناروند افزود: روغن پالم شبیه روغن جامد است و مصرف 
آن در هیچ جای دنیا ممنوع نیست اما از نظر تغذیه ای توصیه 
می شود که مردم آن را مصرف نکنند. پالم دو ویژگی دارد 
که مصرف آن را بالا برده است؛ ابتدا آن که پایداری حرارتی 
آن بالاست بنابراین در روغن های سرخ کردنی از پالم استفاده 
می کنند، درصد استفاده از این روغن در روغن های مختلف 
متفاوت است. ما مواردی را شناسایی کرده ایم که تخلف 
کرده اند و 70 تا 80 درصد از پالم استفاده کرده اند. توصیه مان 

آن است که مردم روغن پالم و سرخ کردنی را کمتر مصرف 
کنند. 

وی در این باره افزود: مصرف عمده روغن پالم در صنعت 
است؛ قنادی ها، صنایع شیرینی، شکلات و ...، در اینجا نیز علت 
به کار بردن روغن پالم آن است که این روغن مقداری نیمه 
جامد است بنابراین برای استفاده در این فراورده ها مناسب 
است. نکته دیگر آن است که سوء استفاده از روغن پالم در 
جاهایی که چربی های دیگر نیز وجود دارند، اتفاق می افتد. 
به عنوان مثال در فراورده های لبنیاتی پرچرب، در سالهای 
گذشته طبق استاندارد ملی اجازه داده شد که در تعدادی 
از فراورده ها مانند پنیرها، بستنی، خامه و ... از روغن گیاهی 

استفاده شود و طبیعتا روغن گیاهی یعنی روغن پالم. 
رئیس سازمان غذا و دارو از تشکیل کارگروهی در جهت 
بررسی به کار بردن روغن پالم در فراورده های مختلف خبر داد 
و گفت: کمیته ای در حال بررسی است تا بتوانیم روغن پالم را 
در جاهایی که چربی طبیعی وجود دارد، حذف کنیم. در هفته 
جاری نتیجه بررسی های این کمیته مشخص می شود در این 
کمیته نمایندگان صنایع لبنی، اساتید دانشگاه و دستگاه های 

نظارتی وزارت بهداشت نیز حضور دارند. 
وی افزود: پس از مشخص شدن نتایج بررسی ها، فرصتی به 
صنعت داده می شود که پروانه هایشان را اصلاح کنند و روغن 

پالم به کلی حذف شود. 
تکلیف روغن پالم در هفته جاری مشخص می شود

وی همچنین در مورد تخلفاتی که در مصرف روغن پالم 
صورت می گیرد نیز گفت: در هر صورت در هفته جاری تکلیف 
این موضوع را روشن می کنیم. طی هفته گذشته بازرسان ما 
در تمام دانشگاه های علوم پزشکی از تمام تولیدی ها نمونه 
برداری کرده اند که در صورت تخلف هر کدام از این تولیدی ها 

به دستگاه قضایی معرفی خواهند شد. 
شناسایی 9 برند متخلف در استفاده از روغن پالم در تهران

دیناروند گفت: آزمایشگاه مرجع تهران تاکنون 9 نمونه و 
برند را شناسایی کرده است که در زمینه استفاده از روغن پالم 
تخلف داشته اند. این 9 مورد مجددا در حال بررسی هستند. 
علاوه بر آن گزارش های استان ها نیز باید جمع آوری شده 
و پس از بررسی آنها جمع بندی های لازم صورت بگیرد. با 

مشخص شدن جمع بندی ها متخلفان معرفی می شند و پس 
از آن وزارت بهداشت با اطمینان به مردم اعلام می کند که در 

مورد چه فرآورده هایی نگران نباشند. 
وی افزود: کار اساسی که در حال انجام داریم و مصوبه آن را 
نیز سال گذشته از دولت گرفته ایم آن است که واردات روغن 
پالم سیر نزولی را طی کند. بر اساس این مصوبه امسال سقف 
واردات روغن پالم 30 درصد، سال آینده 15 درصد و سال 95 

حداکثر 10 درصد خواهد بود. 
وی در عین حال تاکید کرد: در مورد روغن پالم آنچه که 
خطردارد مصرف بالای آن در کشور است. در گزارشاتمان به 
رئیس جمهور نیز این موضوع را مطرح کرده ایم و مردم نگران 
نباشند چرا که به زودی تخلفات را شناسایی و این مشکل را 
حل می کنیم. معتقدم می توانیم برندهای معتبر را به راحتی 
کنترل کنیم و این امر امکانپذیر است. هفته جاری این موضوع 
را یکسره خواهیم کرد. توصیه همیشگی ما به مردم آن است 
که فراورده پرچرب مصرف نکنید. این امر یک واقعیت است. 

احتمال کاهش سقف چربی مجاز فرآورده های لبنی
رئیس سازمان غذا و دارو در ادامه صحبت هایش گفت: به 
دنبال اقدامات انجام شده در کمیته مذکور حتی ممکن است 
سقف چربی مجاز فرآورده ها را نیز پایین آوریم. به عنوان مثال 
ممکن است چربی ماست بالای پنج یا شش درصد را ممنوع 
کنیم. این کار به صورت جدی در حال بررسی است. هرچند 
مردم حق انتخاب دارند اما زمانی که موضوعی زمینه تخلفی 
را فراهم کند باید جلوی آن را بگیریم. در این زمینه با خود 

صنعت نیز مشورت می کنیم. 

فرآورده های پرچرب مصرف نکنید

آخرین اقدامات 
وزارت بهداشت درباره »پالم« 

نی��م ت��ای فن��اوری

ابزار هوشمند نظارتی جدید به والدین امکان آگاهی از وضعیت جسمانی نوزادشان و 
شرایط اتاق وی را می دهد و از رفتار گذشته کودک برای ارائه پیشنهادات تخصصی به 

پدر و مادرهای محروم از خواب بهره می برد.
 سیستم Sproutling که توسط شرکتی به همین نام در کالیفرنیا ارائه شده، شامل 
یک نوار قابل  شستشو و قابل تنفس است که از سیلیکون هیپو آلرژیک ساخته شده و 
می توان آن را دور قوزک پای نوزاد بست. این ابزار مجهز به دیشی است که به صورت 

بی سیم نوار پوشیدنی را شارژ و بر شرایط محیطی اتاق نوزاد نظارت می کند.
سامانه ابداعی همچنین دارای نرم افزار Sproutling است که تمامی داده ها را به 
مشاهدات قابل استفاده و پیغام هایی تبدیل می کند. تمامی این اجزا با استفاده از شبکه 

وای فای خانگی به هم متصل اند.
این فناوری در هر ثانیه 16 اندازه گیری مختلف انجام می دهد که از آن میان می توان 
به ضربان قلب نوزاد، دمای بدن، موقعیت و حرکت نوزاد و همچنین رطوبت، سر و صدا 

و شرایط نوری اتاق وی اشاره کرد.
والدین با استفاده از برنامه تلفن اندروید یا iOS می توانند تخمین هایی از میزان 
خواب کودک را بر اساس رفتار گذشته وی و همچنین میزان سر و صدای اتاق مشاهده 
کنند. علاوه بر این، آن ها می توانند زمان برخاستن نوزاد از خواب و نوع خلق و خوی 
وی را مشاهده کنند و سیستم تخمین می زند که آیا نوزاد در حال تجربه کردن یک 

ضربان قلب یا دمای بدن تغییریافته است یا خیر.

لباسی با محرک های مختلف
طراحانی در لندن لباسی طراحی کرده اند که پوشنده آن تبدیل به آفتاب پرست و طاووس 

می شود و دارای ویژگی هایی جالب است.
 استودیو  THE UNSEEN در لندن لباسی طراحی کرده است که شما را به شکل 
طاووس و گاهی به شکل آفتاب پرست تبدیل می کند؛ این لباس با پارچه ای هوشمند دوخته 

شده است که قابلیت تغییر رنگ دارد و دارای محرک های مختلف مانند باد است. 
این مواد جدید شامل قطعات الکترونیکی نانو و مواد جوهری که از نظر شیمیایی عکس 
العمل نشان می دهند است؛ شاید عجیب باشد اما این لباس باد، اشعه ماوراء بنفش، رطوبت و 

پدیده های دیگر مانند چهار عنصر اصلی را برای کاربر ایجاد می کند.
هریک از فعل و انفعالات گوناگون به شیوه ای بر روی پارچه اثر می گذارند؛ برای مثال حرارت 
و گرما، سرما، کثیفی هوا و رنگ ها رنگ پارچه را تغییر می دهد؛ در صورت آلودگی هوا پارچه 

به رنگ زرد تبدیل می شود. این لباس به شکل یک زره است.

پهپادی که نوشیدنی تعارف می کند! 
نام  به  مفهومی  پهپاد  ربات  نوعی   
Yura نوشیدنی کاربر را آماده می کند 

و پروازکنان آن را به سوی وی می برد. 
این سامانه چای یا قهوه را با تعداد دقیق 

کالری های موردنیاز آماده می کند. 
این طرح جاه طلبانه در رقابت »آزمایشگاهی 
طراحی الکترولوکس« شرکت دارد و توسط 
»هرمان هایدین« از دانشگاه کیف ارائه شده 
دریافت 6800  رقابت  این  برنده  به  است. 
دلار و امکان ورود به مرکز طراحی جهانی 
الکترولوکس به مدت شش ماه وعده داده 
شده است.  ربات ابداعی با مایعات پر می شود 
و سپس قادر به ریختن آن ها در فنجان هایی 

با اندازه های مختلف است. سیستم سپس فنجان را برداشته و آن را پروازکنان به سوی کاربر 
می برد. این سامانه در شکل یک پهپاد Parrot AR است و مایعات ذخیره شده در آن از لحاظ 
دمایی کنترل و بر حسب نیاز گرم یا سرد می شوند.  مغز هوشمند ربات که دارای قابلیت وای 
فای است، به دستورات صوتی پاسخ می دهد. »یورا«ی خودشارژشونده همچنین می تواند تعداد 

کالری ها، هیدروکربنات ها، چربی ها و پروتئین های موجود در نوشیدنی را اعلام کند. 

تولید سوخت موتور جت از توتون و تنباکو
محققان شرکت هواپیماسازی بویینگ قصد دارند از توتون و تنباکو سوخت 

هواپیما تولید کنند.
 شرکت هواپیماسازی بویینگ طرحی را توسعه داده است که بر اساس آن سوخت 
موتور جت از گیاهان، به خصوص توتون و تنباکو تولید می شود. مهمترین هدف این 
طرح تولید سوخت زیستی از گیاهان برای محافظت از محیط زیست است. این شرکت 
برای طرح خود با خطوط هوایی آفریقای جنوبی و شرکت هلندی SkyNRG قرارداد 
بسته است.سوخت جدید سولاریس )solaris( نام دارد و حاوی مقدار کمی نیکوتین 

است.
قیمت تولید شده سولاریس بسیار ارزان تر از بنزینی است که در حال حاضر در 
هواپیما استفاده می شود.مدیر این پروژه تحقیقاتی گفته است که تولید سوخت زیستی 

علاوه بر محافظت از محیط زیست، در 
آفریقای جنوبی فرصت های شغلی جدید 
بوجود می آورد و باعث رونق اقتصادی 
مزرعه  شود.بزرگترین  می  منطقه  این 
های توتون و تنباکو در آفریقای جنوبی 

قرار دارد. 
بزرگترین  بویینگ  آمریکایی  شرکت 
ماهواره،  جت،  راکت،  تولیدکننده 
های  سیستم  و  مسافربری  هواپیمای 
این  است.  جهان  در  امنیتی  و  فضایی 

شرکت در زمینه تولیدات نظامی نیز فعال است و علاوه بر آمریکا با 150 کشور دنیا 
همکاری می کند.

عجیب ترین پله برقی های دنیا 
برخی از پله برقی ها در دنیا به خاطر شکل عجیب خود بسیار مشهور شده اند.

کارشناسان از جمله مشهورترین پله برقی های دنیا اولین مورد را در کشور کلمبیا نام 
می برند که چسبیده به دامنه کوه است و باعث صرفه جویی در مسیر پیاده روی افراد از 35 
دقیقه به 5 دقیقه شده است. گفتنی است یکی دیگر از پله برقی های عجیب دنیا در کشور 

اتریش است که برای استراحت و حرکت دوچرخه سوارها تعبیه شده است. 
بررسی ها نشان می دهند از جمله دیگر پله برقی های جالب پله برقی مشهور در شهر هنگ 
کنگ است که طولی معادل 800 متر دارد و حرکت بر روی آن 20 دقیقه طول می کشد. 

کوتاه ترین پله برقی نیز به طول 83 سانتی متر در کشور ژاپن وجود دارد و صاحب رکود 
است.  پله برقی مارپیچ در شهر توکیوی ژاپن با طول 12s  متر یکی دیگر از شگفتی های 
معماری در زمینه تولید پله برقی است که به خاطر صرفه جویی در مکان به شکل منحصر 

به فرد تولید شده است.  

چند نکته درباره تاریخ انقضای داروها 
از داروها  بعضی  انقضای  تاریخ 
می تواند تا 5 سال طول بکشد. در 
مورد واکسن ها این تاریخ کوتاه تر 
و در حدود 6 ماه است اما عموما 
از  بیشتر  قرص ها  انقضای  تاریخ 

شربت ها می باشد.
گفت:  داروساز  فاطمی  علی  سید 
قرص ها و شربت ها حاوی تاریخ انقضایی هستند که بر روی آنها درج شده اند. کارخانه های 
داروسازی برای اینکه این تاریخ را به دست آورند معمولا داروها را در شرایطی مانند دمای 
خیلی بالا، خیلی پایین، شوک های مکانیکی و رطوبت قرار می دهند به همین دلیل تاریخ 

انقضای داروها با هم بسیار متفاوت است. 
وی افزود: تاریخ انقضای بعضی از داروها می تواند تا 5 سال طول بکشد در مورد واکسن ها 
این تاریخ کوتاه تر و در حدود 6 ماه است. به همین دلیل نمی توان تاریخ ماندگاری قرص یا 

شربت را حدس زد. اما عموما تاریخ انقضای قرص ها بیشتر از شربت ها می باشد. 
فاطمی تصریح کرد: در صورتی که بسته بندی دارو باز نشده باشد می توان آن را تا 6 ماه 
بعد از تاریخ انقضا هم استفاده نمود اما این امر درباره ی همه ی داروها صادق نیست. برخی 
از داروها ممکن است بعد از تاریخ انقضای آنها تغییر زیادی نکنند اما اغلب آنها اثربخشی 
و کارایی خود را از دست می دهند و ندرتا بعضی از این داروها دارای اثربخشی مضر نیز 

خواهند بود که از معروفترین آنها می توان به قرص تتراسایکلین اشاره کرد. 
وی اظهار داشت: همه ی داروها معمولا باید در محل های خشک و خنک نگه داری 
شوند اما بعضی از داروها نظیر انسولین، بسیاری از واکسن ها و قطره های چشمی به شرایط 

یخچالی نیاز دارند. 
فاطمی بیان کرد: دما باعث افزایش واکنش های شیمیایی می شود و واکنش های 
شیمیایی زمانی که سرعت پیدا می کنند به گونه ای سبب کاهش اثربخشی دارو و یا تبدیل 
آن به یک ماده ی دیگر می شود بنابراین برای هر دارو دمایی در نظر می گیرند که بر روی 
آن درج شده است که منظور از دمای اتاق 15 تا 30 درجه، محل خنک 8 تا 15 درجه، 

یخچال 0 تا 8 و فریزر 15 تا 0 درجه می باشد. 

اگزمای دوران نوزادی
 شایع ترین علت پوسته شدن سر نوزاد 

پوسته ریزی سر نوزاد یک عارضه 
طبیعی بوده که به علت ترشح غدد 

چربی پوست این حالت رخ می دهد.
فوق  و  اطفال  متخصص  ساعی  هادی 
سر  ریزی  پوسته  گفت:  نوزادان  تخصص 
نوزادان در روزها و هفته های اول پس از تولد 

در صورتی که مقدار آن زیاد نباشد یک عارضه طبیعی بوده که در اصطلاح گداره نام 
می گیرد. 

وی ادامه داد: به تدریج با رشد و بزرگتر شدن نوزاد پوست های سر او از بین می روند اما 
گاهی اوقات به علت ترشح غدد چربی پوست، این پوسته ها بیشتر شده و به هم می چسبند 
که حالت چسبندگی در موها ایجاد کرده و قلمه هایی روی سر او بسته می شود که به 
سختی به موهای شیرخوار می چسبند و قابل جدا شدن با دست نیستند که به اصطلاح 

کرادل کد نیز نام می گیرند. 
وی خاطر نشان کرد: گاهی اوقات نیز پوسته شدن سر شیرخوار به دلیل اگزمای دوران 
نوزادی است که خود را به صورت پوسته ریزی نشان می دهد. این پوسته ریزی ها قارچ یا 
بیماری صدف نیست و ممکن است یک حساسیت ساده باشد و میکروب ها هیچ نقشی 

در به وجود آمدن آنها ندارند. 
ساعی افزود: راه های مختلفی برای جدا کردن پوسته ها از سر نوزاد وجود دارد همچنین 
شامپوهای مخصوصی در بازار وجود داشته که پوسته بسته شده بر روی سر شیرخوار را 
نرم کرده تا از موی او جدا شوند همچنین راه ساده تری نیز وجود دارد به این گونه که 
والدین 2 الی 3 ساعت قبل از استحمام نوزاد سر او را با روغن نارگیل یا روغن زیتون کمی 
چرب کرده تا قلمه ها و پوسته ها نرم شده و راحت تر از مو و پوست او جدا شوند و سپس 

او را استحمام کنند. 
وی تصریح کرد: بهتر است به این نکته توجه شود چرا که قلمه ها در قسمت ملاج 
جلویی سر شیرخوار تشکیل می شود و قسمتی بوده که نرم است و هنوز استخوانی نشده 
در نتیجه بیشتر در این قسمت تشکیل می شوند. والدین نیز می ترسند در موقع حمام 

کردن نوزاد قسمت ملاج جلویی او را به دلیل نرم بودن خوب بشویند. 
ساعی گفت: والدین باید در هنگام استحمام نوزاد قسمت جلویی پوست سر را با دست 

خوب تمیز کنند و باید دانست که با این کار هیچ صدمه ای به مغز او وارد نمی شود. 
وی اذعان داشت: در صورتی که پوسته ریزی ها حالت اگزما باشد ممکن است تا 5 الی 6 
ماهگی شیرخوار ادامه داشته باشد و اگر پوسته ریزی معمولی بود تا 2 الی 3 ماهگی ادامه 

داشته که با روغن زیتون و استحمام از بین می رود. 

با کبد چرب به استقبال دیابت می روید 
به  رو  دنیا  تمام  در  دیابت  امروزه 
افزایش است و حداقل 10 درصد جامعه 
یا مبتلا به دیابت هستند و یا به نوعی 
مستعد ابتلا به آن هستند و موضوع 
حائز اهمیت، ارتباط زیاد بین کبد چرب 

و دیابت است.
تحقیقات  رئیس  علویان،  موید  سید 

هپاتیت کشور و فوق تخصص بیماری های گوارشی و کبد، گفت: دیابت و کبد چرب، 
بیانگر وجود نوعی مشکل متابولیکی به نام "سندروم متابولیک" است که در جمعیت 

بشری در حال ازدیاد است. 
سندروم متابولیک مجموعه علائم فشارخون، دیابت و چاقی هستند که فرد را مستعد 

بیماری های عروقی، مغزی و قلبی می کند. 
علویان ادامه داد: کبد چرب در فرد، علامتی از وجود دیابت در حال حاضر یا در آینده 
است بنابراین فرد مبتلا به کبد چرب، کمتر دچار چاقی، کم تحرکی، رژیم غذایی نادرست، 
مصرف بالای غذاهای آماده و چربی خون بالا است و در معرض ابتلا به دیابت قرار دارد. 

وی با بیان اینکه برای درمان کبد چرب، داروی خاصی وجود ندارد گفت: از آنجایی که 
خود افراد دیابتیک هم در معرض ابتلا به کبد چرب هستند، رعایت رژیم غذایی درست، 
ورزش مداوم و کنترل وزن و بطور کلی اصلاح سبک زندگی از اهمیت بالایی برخوردار 

است. 

کم خون ها از تخم شترمرغ غافل نشوند 
کم خونی، یکی از مشکلات عصر حاضر در بین نوجوانان و جوانان و خانم ها 
است و مصرف مواد غذایی سرشار از آهن، توصیه جدی به افراد کم خون است.

پروین میرمیران متخصص تغذیه گفت: تخم شترمرغ حجم بیشتری در مقایسه با تخم 
مرغ معمولی دارد و هر تخم مرغ معمولی حدودا 60-50 گرم وزن دارد و تخم شترمرغ 
معمولا 5- 7 برابر یک تخم مرغ معمولی حجم دارد بنابراین طبیعی است که منبع 
غنی تری از آهن در مقایسه با تخم مرغ باشد.  میرمیران ادامه داد: تخم شترمرغ کلسترول 
بالایی ندارد و می تواند جایگزین مناسبی برای تخم مرغ باشد و از آن جایی که یک فرد 
سالم می تواند در هفته تا 5 عدد تخم مرغ مصرف کند و مشکل افزایش کلسترول پیدا 

نمی کند، بنابراین می توان آن را با یک عدد تخم شترمرغ در هفته جایگزین کند. 
این متخصص تغذیه در پایان گفت: البته انتخاب تخم شترمرغ به جای تخم مرغ بستگی 
به ذائقه افراد دارد و تاکنون در کشور ما استفاده از آن زیاد مرسوم نبوده است و بهتر است 

برای مصرف آن، فرهنگ سازی می شود.

زمانی مناسب برای رژیم غذایی
 مادران شیرده

مادران شیرده از 45 روز بعد از زایمان می توانند رژیم غذایی خود را شروع 
کنند.

پیام فرح بخش متخصص تغذیه و رژیم درمانی با اشاره به اهمیت رژیم غذایی در دوران 
شیردهی اذعان گفت: برخی از مادران گمان می کنند اگر در دوران شیردهی رژیم غذایی 
بگیرند دچار کمبود شیر می شوند اما باید گفت که پیروی از یک رژیم غذایی مطلوب و 

الگوهای رژیم غذایی تا 2 سال کاهش شیر را به دنبال نخواهد داشت. 
وی در ادامه گفت: مادر از 45 روز بعد از زایمان می تواند رژیم غذایی خود را شروع کند 
و این امر شامل مادرانی می شود که دچار اضافه وزن، چاقی و یا بیماری خاصی هستند، 
بنابراین به مادران با وزن نرمال توصیه نمی شوند.  این متخصص با اشاره به اینکه در رژیم 
غذایی مطلوب و زیر نظر پزشک انتظار کاهش وزن متوسط بین نیم تا یک و نیم کیلو 
وجود دارد افزود: در صورتی که این اتفاق نیفتد باید به سه مورد توجه داشت اول اینکه 
آیا مادر بیشتر از میزان توصیه شده و تحت تاثیر دیگران شیر مصرف می کند و یا کودک 
کم تر از میزان طبیعی شیری خورد که اضافه آن به بدن مادر جذب می شود و سوم اینکه 
متابولیسم بدن مادر در حین حاملگی دچار اختلال شده باشد که این موضوع خود موجب 
کاهش وزن مطلوب در مادر می شود.  وی در پایان اظهار داشت: اضافه وزن بدن مادر 
شیرده براساس شاخص توده بدنی هر فرد تعیین می شود چنان ه وزن نرمال را 18.5 تا 25 
کیلو در نظر بگیریم اگر مادر در این محدوده باشد رژیم غذایی توصیه می شود و چنانچه 

25 تا 30 باشد اضافه وزن محسوب می شود.

تولید چتر نجات هواپیما باسبک ترین ماده جهان 
گرافن آئروژل یا هواژل به اندازه ای سبک است که می تواند بر روی نوک یک گل تعادل داشته باشد و 

هم اکنون دانشمندان از آن برای تولید چتر نجات  مسافران هواپیما ها بهره گرفته اند. 
پروفسور »گائو چائو« که به همراه تیمی از محققان دانشگاه ژیجانگ چین این ماده را تولید کرده ، معتقد است 
چترهای نجاتی که از این نوع گرافن تولید شوند، روزی به تجهیزات ایمنی استاندارد برای هواپیماهای غیرنظامی 

تبدیل می شوند. 
گفته می شود چنانچه این چترها به جت بوئینگ 777 مجهز به 300 صندلی اضافه شوند، وزن هواپیما فقط 60 

کیلوگرم افزایش می یابد. 
گرافن آئروژل که ماده ای اسفنج مانند است، از کربن منجمد خشک شده و اکسید گرافن ساخته شده و سبک ترین 
ماده جامد جهان لقب گرفته است. چتری که با این ماده ساخته شود، کمتر از یک تی شرت وزن دارد و می تواند جان 
مسافر را نجات دهد.  پروفسور چائو گفت: چنانچه هواپیما در وسط هوا متلاشی شود )مانند زمانی که هدف اصابت 
موشک قرار گیرد(، چترها به مسافران شانس زنده ماندن می دهند. با این حال، این گرافن باید پیش از استفاده در 

تولید چترها، قوی تر و سخت تر شود. 

نرم افزاری که قد را بلند می کند! 
با فشاردادن  برنامه جدید   نوعی 
در  را  افراد  قد  کوچک  دگمه  یک 
لاغرتر  را  آن ها  و  بلندتر  عکس ها 

می کند. 
 iOS بر روی اندروید و Spring برنامه
عمل می کند و تصویر را به گونه ای بسط 
نظر  به  بلندتر  افراد  آن  در  که  می دهد 

برسند. 
سامانه جدید از کاربر می خواهد دو یا سه 
نقطه را در بدن خود که می خواهد بلندتر 

به نظر برسند، کلیک کند. 
»کیم تائه وان« از شرکت Sunday Bugs در ژاپن این برنامه را ارائه داده است. 

در صورتی که کاربران بخواهند نسخه با تفکیک پذیری بالا از تصویر لاغرتر و قدبلندتر را 
در اختیار داشته باشند، نسخه Pro متعلق به اندروید به بهای 1.95 دلار در دسترس است. 

نرم افزار قدرتمند برای
افزایش سرعت تبلت و موبایل 

اگر احساس می کنید که اسمارت فون و یا 
تبلت شما مثل روزهای اول کارایی خود را ندارد 
و سرعت آن کاهش پیدا کرده است، اورژانس 
این  رفع  برای  را  کاربردی  نرم افزار  یک   IT

مشکل به شما پیشنهاد می دهد.
Total Booster یک نرم افزار قدرتمند و عالی با 4 
ابزار مختلف در زمینه بهینه سازی برای اندروید است.

اگر به دنبال یک نرم افزار جامع و همه کاره بهینه 
سازی باتری، بهینه سازی رم و بهینه سازی حافظه 
 Total کاربردی  اپلیکیشن  شما  به  ما  هستید 
بودن  دارا  با  که  دهیم  می  پیشنهاد  را   Booster

ابزارهایی عالی می تواند کمک زیادی به شما کند.

ابزار هوشمندی که رفتار نوزاد را
 پیش بینی می کند

 سازمان غذا و داروی آمریکا )FDA( هشدار داد: تاتو کردن حتی در پاکیزه ترین 
شرایط نیز می تواند باعث بروز عفونت شود. 

سازمان غذا و داروی آمریکا با انتشار گزارشی ضمن تاکید بر خطرات جدی تاتو کردن در 
آرایشگاه های زنانه اعلام کرد: جوهر تاتو حتی در پاکیزه ترین محیط ها نیز خطر ابتلا و شیوع 

انواع عفونت های باکتریایی را تشدید می کند. 
ماه گذشته نیز یک کمپانی مشهور تولیدکننده جوهرهای تاتو در آمریکا پس از اثبات وجود 
آلودگی  باکتریایی در جوهر کیت های تاتوی تولیدی این کارخانه به جمع آوری این جوهرها 
اقدام کرد. مقامات FDA همچنین محصولات این کمپانی  را عامل بروز سایر عفونت های 

پوستی اعلام کردند. 
اگرچه ابتلا به عفونت های ناشی از تاتو کردن موضوع تازه ای نیست اما متخصصان تصریح 

کردند که جوهرهای تاتو حتی در پاکیزه ترین و بهداشتی ترین شرایط نیز عفونت زا هستند. 
دستگاه های تاتو بسته به اندازه و جزئیات طرح، چیزی حدود 50 تا 3000 سوراخ در هر 
دقیقه در پوست ایجاد و جوهر را در سطح زیرین پوست وارد می کنند. نکته قابل تامل این 

است که در صورت آلوده بودن جوهر به باکتری، این آلودگی مستقیما وارد جریان خون شده 
و باعث عفونت خونی می شود. 

علایم ابتلا به این عفونت اغلب شامل تب و لرز و تعریق شبانه می شود که در برخی موارد 
جدی نیز سبب اگزما، قرمزی پوست و تورم ناحیه تاتو شده، خواهد شد. 

جوهر تاتو در بهداشتی ترین شرایط عفونت زاست 
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در زندگی پر از مشغله امروز، بسیاری از والدین، به خصوص والدین جوان، 
فرصت کافی برای گذراندن وقت با کودک خود ندارند. بسیاری از خانم ها شاغل 
یا دانشجو هستند یا در کلاس هایی شرکت می کنند که نمی توانند فرزندشان را 
همراه خود ببرند. آقایان هم که تکلیفشان مشخص است: کار و کار. گاهی حتی 
قبل از این که کودک بیدار شود از خانه بیرون می روند و زمان خواب کودک از 

کار برمی گردند.
در طول روز، شاید حتی فرزند خود را نبینند. می ماند فقط روزهای تعطیل که هزار و یک 
کار دیگر هم برای انجام دادن دارند. حتی پدرانی که فرصت بیشتری دارند هم باز به طور 
معمول نمی توانند بیش از نیمی از روز را با فرزند خود باشند. اما کودکان همچنان به توجه 
و مراقبت نیاز دارند. نیازهای آنها چندان با رشد و تغییر اجتماع تغییر نکرده است. کودک 
همچنان نیاز دارد کسی باشد که به او غذا بدهد، مراقب سلامتی او باشد، در برابر خطرات 
احتمالی از او محافظت کند، با او وقت بگذراند، برایش کتاب بخواند، با او بازی کند و جواب 
پرسش های بی پایانش را بدهد. اما در زندگی امروز، از یک طرف والدین بسیار درگیر و 
مشغولند و از طرف دیگر، سبک زندگی جدید مانند گذشته نیست که اقوام و خویشاوندان 
در نزدیکی هم و حتی در یک خانه بودند و همیشه اطراف کودک پر از افرادی بود که 

می توانستند از او مراقبت کنند. پس چه باید کرد؟
کدام راه حل موثرتر و عملی تر است؟

والدین گزینه های متفاوتی برای حل کردن این تعارض، یعنی نیاز کودک به این که 
برایش وقت بگذارند از یک طرف و وقت نداشتن والدین از طرف دیگر، پیش روی خود 

می بینند.
1. هماهنگی زمان کار والدین

برخی کار خود را به نحوی تنظیم می کنند که در هر ساعت دست کم یکی از والدین در 
کنار کودک حضور داشته باشد.

2. کار های پاره وقت و مهد کودک
برخی با انتخاب کارهای نیمه وقت، ساعت هایی از روز کودک را به مهد کودک ها یا 

خانه های بازی می سپارند و بقیه ی روز خودشان از او مراقبت می کنند.
3. پرستار

برخی دیگر پرستار انتخاب می کنند. پرستار می تواند زمان بیشتری با کودک بگذراند، 
حتی در خانه هم از او مراقبت کند و در همه ی ساعات شبانه روز در اختیار والدین باشد. 
به علاوه، ممکن است تحصیلات مرتبط خوبی داشته باشد یا تجربه اش در نگهداری از 
کودک از والدین بیشتر باشد. اما انتخاب یک پرستار خوب اصلاً کار ساده ای نیست. وارد 
کردن یک غریبه به زندگی، آن هم غریبه ای که او را نمی شناسی و سپردن فرزند عزیزت 

به او، انتخاب سختی است. به علاوه، پرستار گرفتن پرهزینه هم هست.
4. مادربزرگ ها و پدربزرگ ها

در این بین، بسیاری به والدین خود مراجعه می کنند و فرزندان خود را به دست 
مادربزرگ ها و پدربزرگ ها می سپارند. چه کسی نزدیک تر و شناخته شده تر از پدر و 
مادر خود آدم؟ آنها که دلسوز هم هستند و نوه شان را خیلی دوست دارند. در نگاه اول، 
مادربزرگ و پدربزرگ بهترین گزینه برای نگهداری از کودکان هستند. البته قطعاً این کار 

فوایدی چند جانبه دارد.
مادربزرگ و پدربزرگ؛ آغوشی گرم، مهربان و دلسوز و البته بدون هزینه

وقتی مادربزرگ و پدربزرگ از نوه ها نگهداری می کنند، خیال والدین بابت بسیاری از 
موارد راحت است. می دانند که آنها بهترین ها را برای نوه ی خود می خواهند، به اندازه ی 
والدین برای نوه ها نگران هستند و از آنها به خوبی مراقبت می کنند. تازه هزینه های گرفتن 
پرستار را که ندارند هیچ، ممکن است در مواردی با کمک ها و خریدهای خود، هزینه های 
خانواده را پایین تر هم بیاورند. اما در این میان، نکاتی وجود دارد که نباید نادیده گرفته شود.

ردپای گذر سن
مادربزرگ ها و پدربزرگ ها معمولاً سن بالایی دارند. اگر می خواهید فرزند خود را به آنها 
بسپارید، سن آنها را به خاطر داشته باشید و میزان توانمندی های آنها را بسنجید. فرزندان 
در بسیاری از موارد، تصویری از والدین خود دارند که خیلی واقع بینانه نیست. برای آنها پدر 
و مادرشان همان پدر و مادر قوی که از دوران کودکی و نوجوانی خود در ذهن دارند، باقی 
مانده اند که روزگاری به خوبی از عهده ی مراقبت و تربیت آنها برآمده اند و برای همین، فکر 

می کنند لابد الان هم می توانند به همان خوبی از نوه ی خود نگهداری کنند.
اما واقعیت این است که وقتی سن بالا می رود، آستانه ی تحمل در بعضی موارد پایین 
می آید. سر و صدا می تواند خیلی بیشتر از قبل کلافه کند. مدت زمانی که می توانند 
کار کنند کم تر می شود و نیاز به زمان های استراحت بیشتری دارند. آسیب پذیرتر هم 
می شوند. نمی توانند مثل قدیم روی پله ها دنبال کودک بدوند و اگر ناگهان زمین بخورند، 
آسیبی که می بینند بیشتر از قبل خواهد بود و دوره ی نقاهت و بهبودی هم خیلی طولانی 
تر خواهد بود. آنها نیاز دارند از زندگی خود لذت ببرند. البته حضور نوه ها بسیار دوست 
داشتنی است، اما اگر مسئولیت زیادی به گردن داشته باشند، فرصت کمی برای خودشان 

باقی می ماند.
مراقب مادربزرگ ها و پدربزرگ ها هم باشید

پس اگر همه ی موارد را سنجیدید و به این نتیجه رسیدید که بهترین گزینه برای 
نگهداری از فرزندتان، مادربزرگ و پدربزرگ هستند، واقع بینانه توانمندی ها و ضعف های 
آنها را ببینید. شاید به شما نه نگویند، اما زمان استراحت، برنامه معمول زندگی و زمان هایی 
را که لازم دارند برای خودشان وقت بگذارند هم در نظر بگیرید. به آنها فرصت بدهید 
نگهداری از نوه های خود را کاری لذت بخش ببینند، نه وظیفه ای طاقت فرسا که در برابر 

آن، چاره ی دیگری برایشان باقی نمانده است.
گذاشتن فرزندان نزد پدربزرگ و مادربزرگ چه تاثیری روی کودک خواهد داشت؟

فاصله ی نسل ها
والدین، فرزندان و پدربزرگ و مادربزرگ به سه نسل متفاوت تعلق دارند. یادتان هست 

چقدر با والدین خود اختلاف نظر و عقیده داشتید؟ حالا این فاصله به 
اندازه ی یک نسل با نوه ها بیشتر می شود. والدین امروزی به 

خصوص دوست دارند فرزند خود را مطابق روش هایی 
بزرگ کنند که فکر می کنند درست تر از روش 

والدینشان است. آنها از کتاب های آموزشی، 
جلسات  گروهی،  کلاس های 

پرسش و پاسخ و جلسات 
تخصصی  مشاوره 

تا  می کنند  استفاده 
بهتری  روش های 

برای فرزندپروری بیاموزند. اما تغییر روشی که سالیان سال، مادربزرگ و پدربزرگ فرزندان 
خود را با آن بزرگ کرده اند کار ساده ای نیست. می توان برای آنها توضیح داد البته، اما اگر 
هم بپذیرند، باز در عصبانیت یا حتی وقتی احساساتی می شوند، مثل هر انسان دیگری به 

روشی برمی گردند که بیشتر در وجود و ذهنشان نهادینه شده است.
دنیای مدرن و فناوری ها

کودکان امروز از رایانه و اینترنت سر در می آورند و انواع و اقسام بازی های رایانه ای را 
می بینند و بازی می کنند. کارتون هایی می بینند که با کارتون های زمان والدینشان متفاوت 
است. به واسطه ی قرار گرفتن در دنیایی رو به پیشرفت و غنی از اطلاعات، سریع تر از 
بچه های نسل قبل رشد می کنند و می توانند باهوش تر و خلاق تر باشند. همه این تفاوت ها، 
سبک فرزندپروری متفاوتی می طلبد. از سوی دیگر، برخی از این تغییرات می تواند برای 
پدربزرگ و مادربزرگ ها پذیرفتنی نباشند. البته هستند مادربزرگ ها و پدربزرگ هایی که 
به خوبی کار کردن با رایانه را یاد گرفته اند و بازی های رایانه ای را می شناسند، اما باز نگاه 
آنها و سبک زندگی شان با کودکی که از وقتی چشم باز کرده دنیا را این طور دیده است، 
متفاوت خواهد بود. از یک طرف، هماهنگ شدن مادربزرگ ها و پدربزرگ ها با این دنیای 
به سرعت در حال تغییر می تواند سخت باشد و از طرف دیگر، کودک برای مواجه شدن 
با این دنیای بی انتهای اطلاعات گوناگون، نیاز به راهنمایی های موثر و به موقع و نظارت 
کافی دارد که از عهده ی کسانی برمی آید که شناخت خوبی از انواع و اقسام رسانه ها، وب 

سایت ها، امکانات اینترنت و تبلت داشته باشند.
اختلاف روش ها و سردرگمی بچه ها

یکی از مسائلی که در خانواده هایی که نوه ها نزد پدربزرگ و مادربزرگ ها می مانند بسیار 
متداول است تفاوت روش های والدین و پدربزرگ و مادربزرگ است. در این شرایط، گاه 
بچه ها گیج می شوند و نمی دانند بالاخره چه کار کنند. کودکان به خصوص در سنین قبل 
از دبستان، با سرعت و شدت در حال جمع آوری اطلاعات در مورد زندگی هستند. قوانین 

زندگی را کشف می کنند و برای خود نقشه ای از زندگی و آدم ها در ذهن می سازند.
این که چه رفتاری صحیح است و چه رفتاری غلط، چه محدودیت هایی در زندگی 
انسان وجود دارد، چه چیزهایی ارزش است و چه چیزهایی پسندیده نیست، حتی این که 
خودشان چقدر ارزشمندند، عزت نفس و اعتماد به نفسشان، این که بهترین راه برای رسیدن 
به خواسته ها کدام است، احساسات چه معنایی دارند، چطور باید با دیگران رفتار کرد، سر 
میز با چه آدابی باید غذا خورد و خلاصه، پایه های همه ی آنچه زندگی را می سازد در این 
سن می آموزند. وقتی بین والدین و مادربزرگ و پدربزرگ در هریک از این موارد اختلاف 
نظر وجود داشته باشد، ممکن است باعث شود که کودک دچار گیجی و سردرگمی شود. 
نمی داند بالاخره اجازه دارد سر خوراکی های یخچال برود یا نه، درست است که به غریبه ها 
سلام کند یا نه. این شرایط می تواند روی شکل گیری عزت نفس و اعتماد به نفس کودک، 
درونی شدن ارزش ها و رفتارهای صحیح تاثیر بگذارد. بنابراین، یک بحث بسیار مهم در 
این زمینه هماهنگ شدن والدین با پدربزرگ و مادربزرگ، دست کم در مورد موضوعات 
مهم است. اگر قرار است قوانینی وضع شود، بهتر است در خانه ی خودتان و والدینتان یکی 
باشند. بهترین کار این است که چندین بار با صبر و حوصله و البته جدی، با پدربزرگ و 
مادربزرگی که قرار است از فرزندتان نگهداری کنند جلساتی داشته باشید و با هم صحبت 
کنید. در مورد مسائل و قوانین مهم به توافق برسید. نظر آنها را بشنوید. البته قرار نیست در 
همه ی موارد شما آنها را تغییر بدهید. اگر می خواهید وظیفه ای به این سنگینی را به آنها 

محول کنید، باید در مواردی هم پذیرا باشید و شما با آنها هماهنگ شوید.
دلبستگی و مادربزرگ ها و پدربزرگ ها

کودکان به یک یا گاهی دو نفر از بزرگسالان اطراف خود دلبسته می شوند. معمولاً این 
فرد مادر است. دلبستگی و نوع رفتار فردی که کودک به او دلبسته می شود تا آخر عمر 
روی زندگی کودک موثر خواهد بود. کودک که به فردی دلبسته می شود که همیشه 
هست، هر وقت اعلام نیاز می کنند به نیازش پاسخ می دهد، از او مراقبت می کند و به 
او احساس امنیت می دهد، پذیرا و گرم است و به او می فهماند که در هر شرایطی، بدون 
هیچ قید و شرطی او را دوست دارد، حتی اگر رفتار او را نپذیرد، یاد می گیرد که دوست 
داشته شدن می تواند بدون شرط باشد. احساس امنیت می کند و در رابطه های مهم دوران 
بزرگسالی خود نیز این احساس امنیت را خواهد داشت و طبیعتاً زندگی شادتری تجربه 

خواهد کرد.
اما کودکانی که مراقب ثابتی ندارند، با روش های مختلفی با رفتار آنها برخورد می شود و 
یا احساس پذیرفته بودن در هر شرایطی را تجربه نمی کنند چنین احساس امنیتی ندارند. 
آنها فکر می کنند تنها در شرایط خاصی مقبول و دوست داشتنی خواهند بود،. به همین 
دلیل هم شروع به رفتارهایی برای حفاظت از خود در برابر این دنیای ناامن می کنند. این 
کودکان در بزرگسالی و به خصوص در روابط نزدیک خود، مشکلات زیادی خواهند داشت.

بهترین حالت این است که کودک به خصوص در دو سال اول با مادرش باشد که بتواند 
به او دلبسته شود. البته رفتار مادر در ایجاد دلبستگی خوب و سالم و امن بسیار موثر خواهد 
بود. تنها حضور مادر به این معنا نیست که دیگر مشکلی وجود ندارد. اما قطعاً دائم تغییر 
دادن شیوه ی زندگی کودک، به خصوص در سال های اول، باعث آزار او خواهد شد. پس 
اگر هم ناچارید او را نزد کسی بگذارید، سعی کنید همیشه یک فرد ثابت باشد. همچنین، 
اگر می خواهید مادربزرگش از او در مواقعی که نیستید نگهداری کند، از همان ابتدا تقسیم 

بندی زمانی مشخصی داشته باشید تا برای کودک قابل پیش بینی باشد.
خطر از دست دادن فردی که کودک به او دلبسته است

دادن  دست  فردی عزیز بسیار سخت و پر از استرس است. برای از 
هم  همین طور است، حتی اگر واکنشی که نشان کودکان 

می دهند شبیه به بزرگسالان نباشد. اگر کودک 
تنها به مادربزرگ یا پدربزرگش دلبسته باشد 
و آنها سن بالا یا بیماری خاصی داشته باشند، 
خطری که کودک را تهدید 
می کند از دست دادن 
کم  سن  در  آنها 
دست  از  است. 
که  فردی  دادن 
دلبسته  او  به 
برای  است 
ی  ضربه  کودک 
حساب  به  بزرگی 
هرچند  بنابراین،  می آید. 
فکر کردن به این موضوع بسیار 
است،  دردآور  و  کننده  ناراحت 
سعی کنید واقع بین باشید و در 
این  که  شرایطی  وجود  صورت 
بالا می برند، دست کم  را  خطر 
به کودک این فرصت را بدهید 
که به فرد دیگری، به خصوص 
پدر یا مادر خودش هم دلبسته 
ی  عهده  از  بتواند  تا  شود، 
استرس از دست دادن فرد 
تاب  اش،  دلبستگی  مورد 

بیاورد.

 سپردن کودکان به دست مادربزرگ ها و پدربزرگ ها؛

 خوب یا بد؟
قائم مقام وزیر کشور:

گردشگران خارجی 
نیازی به امر معروف ندارند 

ایمان: قائم مقام وزیر کشور در حوزه امور اجتماعی و فرهنگی، گفت: 
گردشگران خارجی به ضوابط جمهوری اسلامی احترام می گذارند و 

نیازی به امر به معروف وجود ندارد. 
مرتضی میرباقری در رابطه با موضوع امر به معروف گردشگران خارجی اظهار 
کرد: از نظر من گردشگران خارجی بیش از همه مردم ایران ضوابط جمهوری 
اسلامی را رعایت می کنند، چراکه این افراد موضوعات را به صورت کاملا قانونی 

می دانند و ما کمترین مساله  را با گردشگران خارجی داریم. 
وی با تاکید بر اینکه تقریبا هیچ مشکلی از نظر ظواهر و حجاب با گردشگران 
خارجی در ایران نداریم، گفت: خوشبختانه گردشگران قوانین کشور ایران را جدی 

می دانند و به آن توجه می کنند و نیازی به امر به معروف وجود ندارد. 
پیش از این وزیر کشور نیز در پاسخ به سوالی در مورد ضرورت امر به معروف 
به گردشگران خارجی ، تاکید کرده بوده که در این زمینه مشکلی وجود ندارد 
و این افراد که مهمانان جمهوری اسلامی ایران هستند حداکثر همکاری در این 

زمینه ها را دارند. 

معاون عمرانی وزیر آموزش پرورش اعلام کرد
وجود 31 هزار کلاس درس

 نیمه کاره در کشور 
ایمان: رئیس سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس کشور با بیان 
اینکه 5000 پروژه آموزشی نیمه کاره در کشور وجود دارد،گفت: مجموع 
این پروژه ها 31 هزار کلاس درسی و حدود شش میلیون متر مربع فضا 
را شامل می شود. برای تکمیل و تجهیز این طرح های عمرانی بودجه ای 

به میزان 3300 میلیارد تومان نیاز است. 
دکتر مرتضی رئیسی به اعلام آخرین وضعیت تحویل پروژه های عمرانی این 
وزارتخانه پرداخت و عنوان کرد: در سال گذشته علیرغم اینکه تخصیص منابع 

دچار مشکل بود، حدود 1200 پروژه در سراسر کشور آماده و تحویل شد. 
وی افزود: امروز 6000 پروژه نیمه تمام درکشور داریم. از این تعداد حدود 240 
استخر و 800 سالن ورزشی را می توان مورد اشاره قرار داد. در واقع نزدیک به 

1000 پروژه ورزشی نیمه تمام وجود دارد. 
معاون عمرانی وزارت آموزش پرورش با بیان اینکه 5000 پروژه آموزشی نیمه 
کاره وجود دارد، اظهار کرد: مجموع این پروژه ها 31 هزار کلاس درسی و حدود 
شش میلیون متر مربع فضا را شامل می شود. برای تکمیل و تجهیز این طرح های 

عمرانی بودجه ای به میزان 3300 میلیارد تومان نیاز است. 

معاون سازمان بهزیستی خبر داد:

افزایش معلولیت از 10 به 15 درصد در ایران
ایمان: معاون توانبخشی سازمان بهزیستی گفت: آمار معلولیت در 

کشور طی دو سال اخیر از 10 به 15درصد افزایش یافته است. 
»یحیی سخنگویی« افزود: براساس آمار سازمان بهداشت جهانی، 15درصد از 
افراد هر جامعه معلول هستند که در ایران این آمار به بیش از 11 میلیون نفر می 

رسد، که سه درصد از این افراد دارای معلولیت های بسیار شدید هستند. 
وی ادامه داد: امکانات سازمان بهزیستی محدود است و اگر امکانات این سازمان 
10 برابر شود، همچنان قادر به پاسخگویی به نیازها نیستیم، زیرا جمعیت معلولان 
نیز هر ساله افزایش می یابد. سخنگویی تصریح کرد: اکنون بیش از یکهزار و 800 
مرکز توانبخشی در کشور وجود دارد که حدود یکصد هزار نفر از جامعه هدف 
بهزیستی را حمایت می کنند.وی گفت: سازمان بهزیستی در چند سال گذشته 
حضور معلولان در کنار خانواده را در اولویت کاری خود قرار داده، زیرا بهزیستی 
اعتقاد دارد که فرد معلول باید در کنار خانواده نگهداری شود و در واقع مجموعه 

بهزیستی وجه نظارتی خود را ایفا کند.

مروری بر زندگانی و شخصیت
 حضرت فاطمه معصومه )س(

مجموعه شرایطی که این روزها برای کریمه کاروان رقم خورده است ، تصمیم گیری را برای 
این بانو از یک سو سخت و دشوار کرده و  از سویی چشم ا ندازی روشن  ترسیم نموده است .

برایش  روشن است که امکان برگشت به مدینه برای کاروان وجود ندارد . در این شهر 
برادرش مقیم نیست ، پس رویی به وطن ندارد، آن سان که در غربت نیز دلی برای اقامت 

برایش نمانده است:
چه مستی است ندانم که ره به ما آورد 

                                                                    که بود ساقی و این باده از کجا آورد
دلا چو غنچه شکایت زکار بسته مکن  

                                                                  چو باد صبح نسیم گره گشا   آورد 
آری، در سویدای دل خویش بشارت از نسیم صبح می گیرد که دیر یا زود  رحل اقامت در 
دیاری برایش نوشته اند که ازمدینه بهتر است و ساکنانش از مدینه نشینان برتر.دورنمای شهر 

قم ، در کرانه اندیشه ی کریمه کاروان شعله ای افروخت .
»قم « سرزمین بی بدیلی است. ساکنان این شهر مردمان نیک سیرتی هستند که دلباخته 
خاندان نبوت و امامت اند . شیعیان پاک طینتی که وفاداری و ارادت خود را به این خاندان 
ابراز داشته و به شیوه  های مختلف در حمایت از خاندان وحی سروجان داد  ه اند و با بنی امیه و 
بنی عباس  بارها وبارها سرستیز برداشته ، بی تردید دعای خیر امامت و ولایت بدرقه راه قم و 

قمیون بوده و خواهد بود و این ها چیزی نیست که دختر آفتاب با آن بیگانه باشد .
او شنیده است که دیری نخواهد گذشت کوفه از علم و مومنان عالم تهی می گردد و دانش 
در آن شهر نهان می شود ؛ اما گوهر علم و معرفت در شهری که به قم موسوم است ، ظاهر 
می گردد. پس خدای متعال سرزمین قم و اهل این شهر را قائم  مقام حجت خود قرار خواهد 
داد . علم از این   سرزمین به سایر سرزمین  ها منتشر می شود  و گسترده عالم از رشحه ها 
و بارقه های دانش قم سیراب می گردد. گویی این سرزمین آبشخوری است که جرعه جرعه 
دانش و فرزانگی درجویبار سایر سرزمین ها جاری و ساری می سازد و هر جویباربه اندازه 
ظرفیت خود از این منبع پرفیض جرعه می ستاند . خوشابه سرزمین هایی که تشنه معرفت اند.

کریمه کاروان در کرانه ذهن خود، به این عبارات بر می خورد که هرگاه فتنه ها همچون 
پاره های تاریک، سرزمین دل ها را در نوردید و تخم وحشت بر سرای قلوب پاشید و درخت 
نگرانی و اضطراب، میوه تردید و دودلی بر بار نشاند، باید از این سرزمین ها کوچ کرد و بساط 
بر دیگر بلاد افکند! براستی کدام سرزمین ؟ مگر غیر از قم دیار دیگری در کلام اهل بیت به 
عنوان سرزمین امن ) در شرایطی که فتنه ها گسترده شده اند ( بر زبان آمده است؟ و اگر 
سرزمین های معدود دیگری هم برشمرده شده اند، شهر قم گل سر سبد آن هاست. شهرهای 

دیگر کجا  و قم  کجا؟!
اهل قم یاوران اهل بیت قلمدادشده اند، کدام افتخاراز این بالاتر وکدام مدال از این درخشنده 
تر ؟  قم  کاشانه آل محمد است و ماوا و پناهگاه شیعیان . چه نیکو سرزمینی است این خاک 

مقدس !
دیدن لعل تورا دیده جان بین باید

                                                          وین کجا مرتبه چشم جهان بین من است 
یار ما باش که زیب فلک و زینت دهر

                                                            از مه روی تو و اشک چو پروین من است 
دولت فقر خدایا به من ارزانی دار 

                                                  کاین کرامت سبب حشمت و تمکین من است 
دیار قم سرزمین عجیبی است که سرمایه اصلی آن، در زمان ظهور آخرین حجت پروردگار 

، صرف اهداف قیام آن ولی خدا می گردد.
کریمه کاروان شنیده است که چون نهمین فرزند از  فرزندان جدش امیر مومنان ، پای در 
رکاب ظهور بگذارد ، به یاورانی نیاز دارد که دلهای آنان از پاره های آهن محکم تر باشد و ا گر 
کوه ها از جای کنده شوند، تزلزلی در دل های این مردمان راه نیابد و اینان کسانی نخواهند بود 

، جز مومنانی که این کرانه کنگرگاه ایمانشان باشد . یعنی قم  و اهل قم .
این مومنان همراه قائم آل محمد قیام می کنند و سر بر فرمانبرداری از  آن  ولی الله قرار 
می دهند و حتی اگر سرشان برود ، سری از آن ولی خدا فاش نمی سازند و حرمت حضرتش را 
پاس می دارند . از آن حجت خدا یک اشاره و از این یاوران به سر دویدن سر نیکمردان و ارادت 

به حضرت دوست،  کمترین ا براز محبت و ولایتمداری این مردمان است .
مگر غیر از این ، انتظار می رود از ساکنان شهری که رسول خدا در شب معراج به شیطان امر 

کرد از این سرزمین برخیزد . سرزمینی که اگر مردمانش نبودند، دین ضایع می شد .
»قم « سرزمین است که خداوند متعال اراده های نیکویی درباره آن رقم زده است . اگر 
از سرزمین بغداد ، به واسطه وجود پدر کریمه کاروان � امام کاظم )ع( � بلا برداشته شده، 
سرزمین قم نیز این خاطرخواهی را در کرانه ذات پرودگار برای خود ترسیم کرده است ، بدین 
گونه که نیکمردانی دراین شهر رحل اقامت دارندکه زنده و مرده آن ها برکت زاست و بلا ازاین 
دیار بگرداند. زکریا بن آدم از این راد مردان بزرگ است و این یکی از ده ها بزرگوار است که 

در ا ین سرا ، آرمیده است .
آری، خداوند با وجود این عزیزان به این سرزمین عنایت دارد و این بزرگان به نگاه به عنایتی 
که حضرت آفریدگار به این سرزمین مقدس دارد ، سر براین آستان نهاده و در این دیار تسلیم 

امر خداوند شده اند.
روشن از پرتورویت نظری نیست که نیست

                                                      منت خاک درت بر بصری نیست که نیست 
ناظر روی تو صاحب نظرانند آری  

                                                   سرگیسوی تو درهیچ سری نیست که نیست
از خیال لب شیرین توای شربت نوش  

                                                   غرق آب و عرق اکنون شکری نیست که نیست 
و در سرسرای اندیشه کریمه کاروان چشم انداز این نکته بیش از  پیش رخ نموده که برای 
خداوند متعال حرمی  است که آن مکه است . حریم پروردگار در این شهر است و این شهر 

حریم امن پرودگار است و ناموس آفریدگار .
رسول خدا نیز حرمی  دارد و آن مدینه است .  شهر کودکی کریمه اهل بیت . شهری که 
بارگاه رسول خدا را در آغوش گرفته و تمام خاطرات تلخ وشیرین دختر آفتاب دراین شهر 
طلوع کرده و به غروب نشسته است و  اگر نبود وداع تلخ وش برادرش با این شهر، هرگز حاضر 

نمی شد، این شهر را به دیگران بسپارد و خود آهنگ شهرهای دگر ساز کند.
برای امیر مومنان نیز حرمی است و آن کوفه است . باکوفه سرو سری ندارد . رازهای این شهر 

در دل علی نهفته است و رازهای علی )ع( در دل چاه های اطراف کوفه .
کریمه کاروان ما با این شهر آشنا نیست .

اما برای اهل بیت هم حرمی است که آن را » قم« می گویند . کریمه کاروان و دختر آفتاب 
می داند و شنیده است که به زودی در ا ین شهر دختری از اولاد امام صادق ) ع( سر برآستان 
خاک می نهد که نامش فاطمه است؛ که هرکس بارگاهش را به دیده منت و با معرفت زیارت 

کند، بهشت ارزانی اش می گردد. این فاطمه کیست ؟         ادامه دارد...

غبارروبی ضریح حضرت فاطمه معصومه)س( توسط اصحاب رسانه

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای غلامرضا عرفانی راد طی وکالتنامه شماره 28112�93/5/14دفتر 56 قم با 
ارائه 1 برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند مالکیت  تک برگی ششدانگ  
پلاک 291/7/1093/1679/21227/4174 اصلی در بخش 5ثبت قم بشماره سریال 
108509-ب 90 درصفحه 447 دفتر 90 ذیل ثبت 13670 بنام مهدی انصاری صادره 
و تسلیم شده که طی سند 20554�91/12/6 دفتر 56 قم به زهرا موسوی خلخالی 
انتقال که نامبرده اعلام داشته که سند مالکیت در اثر سهل انگاری مفقود گردیده 
و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است  لذا مراتب به استناد تبصره 1 
اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در 1  نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی 
مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک 
خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید 
اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت 

به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.
کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

 
آگهی افراز 

نام و نام خانوادگی خوانده افراز: کلیه مالکین مشاعی 
آدرس: مجهول المکان 

موضوع :
نظر به ا ینکه موسسه فرهنگی آیت اله العظمی سیستانی از مالکین مشاعی پلاک 
باقیمانده 10810  اصل بخش 1 ثبت قم تقاضای افراز سهم خود و صدور سند مالکیت 
افرازی را نموده است لذا جهت انجام عملیات افراز نماینده و نقشه بردار این اداره روز 
5 شنبه مورخ 93/05/23 از ساعت 9 الی 12 در محل وقوع ملک میشوند لذا از شما 
دعوت میشود در موعد مذکور در محل وقوع ملک حضور بهم رسانید تا از شما حقی 

ضایع نگردد. ضمنا عدم حضور شما مانع از ادامه عملیات افراز نخواهد بود .
جعفرکاظمی � رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم 

آگهی نوبت اول 
کار فرمای محترم : شرکت ساسوله 

نظر به اینکه درخواست بررسی مشاغل سخت و زیان آور حسینعلی مرادی زارع ، 
کارگر سابق در کمیته بدوی کمیته تشخیص و تطبیق مشاغل سخت و زیان آور منتج 
به اتخاذ تصمیم گردیده ،  بدلیل مجهول بودن نشانی شما مراتب به موجب این آگهی 
اعلام و ابلاغ می گردد . بدیهی است درج  این آگهی به منزله ابلاغ قانونی تلقی می 
گردد. در صورتی که به رای صادره ا عتراض دارید حداکثر 15 روز پس از تاریخ درج 
آگهی به اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان قم مراجعه و نسبت به تکمیل فرم 

شماره 4 اقدام نما ئید .
دبیرخانه تشخیص و تطبیق مشاغل سخت و زیان آور استان قم 

ابوالفضل علیدوست 

آگهی مزایده اموال منقول نوبت دوم
بموجب اجراییه صادره از شعبه ششم دادگا ه عمومی حقوقی قم که در اجرای احکام 
به شماره 2/93ج/354 ثبت گردیده له قدت اله ایمانی علیه عباس حسینی محکوم علیه 
محکوم شده به پرداخت مبلغ 390/00/000 ریال بانضمام هزینه دادرسی ، حق الوکاله 
، هزینه کارشناسی ،1700 عدد بست داربستی در حق محکوم له و مبلغ 19/655/000 
ریال حقوق اجرایی به صندوق دولت ؛ به تقاضای شخص ثالث آقای وحید حسینی بنشانی 
30 م  هنرستان داخل انبار و مصالح  فروشی توقیف که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی 

نموده :
 ـتعداد پنج هزار کیسه گچ سلامت هر کیسه 25000 ریال و جمعا :125000000  1

ریال 
 ـقیمت هر کیسه   ـ تعداد چهار هزار کیسه 30 کیلوئی پودر سنگ آسیا و رضائی  2

10000 ریال و جمعا : مبلغ 140000000 ریال 
 ـ هر کیسه 30000 ریال   ـتعداد 5500 کیسه گچ 25 کیلوئی سوپر آزادگان و منظم  3

جمعا : مبلغ 165000000 ریال 
 ـتعداد 5500  کیسه گچ سمنان قیمت هر کیسه 23000ریال و جمعا :126500000  4

ریال 
 ـجمع کل اموال توقیف شده مبلغ 556500000 ریال برآورد می گردد.

که مقرر گردیده اموال فوق ا لذکر در تاریخ 93/06/06 ساعت 9 الی 9/30 صبح به 
آدرس قم ، خ ساحلی ، جنب زندان ساحلی داداگاه های حقوقی واحد اجرای احکام 
مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید و 
در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند. قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و 
به کسانی که بالاترین مبلغ راپیشنهاد دهند واگذار می گردد. برنده مزایده باید ده درصد 
از مبلغ پیشهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن ظرف یکماه از تاریخ مزایده بپردازد این 
آگهی یک نوبت در یکی  از روزنامه های محلی درج می گردد  جهت اطلاعات بیشتر به 

واحد مراجعه نمائید.
محمد حیدری
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم  
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اخبــار
ظریف وزیر امور خارجه:

در نبرد دیپلماتیک قدم گذاشته ایم
ایمان: مراسم گرامیداشت شهدای دیپلمات با حضور وزیر امور خارجه، مدیران 
ارشد وزارت امور خارجه و جمعی از رؤسای نمایندگی جمهوری اسلامی صبح روز  

گذشته در دفتر مطالعات سیاسی و بین المللی وزارت خارجه برگزار شد. 
 به گزارش ایسنا، در این مراسم دکتر ظریف ضمن خوش آمدگویی به خانواده های 
معزز شهدا و ایثارگران وزارت امور خارجه و با اشاره به شانزدهمین سالگرد شهادت مظلومانه 
شهدای مزار شریف تأکید کرد: شهیدان، نمونه واقعی مقاومت و حراست از ارزش ها و 
تضمین کننده انقلاب و ارزش های ما هستند و ما به برکت خون شهدا و توکل به خدای 
متعال در جهت پاسداشت اهداف مقدس نظام و منویات رهبر معظم انقلاب و در جهت 
گرامیداشت خون شهیدان و امام شهدا گام برمی داریم. رئیس دستگاه دیپلماسی در ادامه 
افزود: ما هم که در یک نبرد دیپلماتیک پر تلاطم و پر فراز و نشیب بین المللی حضور پیدا 
کرده ایم، در سایه همین توکل، مقاومت و پایداری و با الگوگیری از راه روشن شهدا، قدم 
در این مسیر گذاشته ایم و شهدای معزز را همچنان ناظر بر رفتار، کردار و عملکرد خود 
می دانیم و این واقعیت مسئولیت سنگینی را بر دوش ما نهاده است که نه تنها باید مراقب 
رفتار خود بوده، بلکه باید در پاسداری از این نمونه های مقاومت، پر تلاش ظاهر شویم. وی 
با اشاره به تهاجم رژیم صهیونیستی علیه مردم غزه تأکید کرد: امروز در غزه نیز بخوبی 
شاهدیم که جنایتکاران صهیونیست پس از یک ماه کودک کشی، در برابر مقاومت مردم 
غزه درخواست آتش بس می نمایند و درواقع آنچه دشمنان انقلاب و اسلام را از پای در می 
آورد، حس مقاومت و پایداری است که شهدا بهترین و والاترین نمونه این مقاومت هستند. 
چرا که خانواده معزز شهدا، بالاترین ایثار را در راه پایداری و پاسداری از اهداف انقلاب به 
عمل آوردند. در پایان این مراسم، دکتر ظریف با اهدای لوح های یادبود به خانواده های 

معظم شهدای وزارت امور خارجه، از آنان تقدیر و تجلیل نمود. 

فاضل میبدی:
آقایان به جای تفکیک جنسیتی 
فکری به حال فساد اداری بکنند 

ایمان: عضو شورای مرکزی مجمع محققین و مدرسین حوزه علمیه قم 
تاکید کرد: بهتر است آقایان به جای تفکیک جنسیتی فکری به حال فساد 
اداری کنند که براساس آمارهای بین المللی ما در وضعیت مناسبی قرار نداریم.

حجت الاسلام محمدتقی فاضل میبدی با اشاره به اظهارات اخیر رئیس جمهور مبنی 
بر اینکه امام خمینی )ره( مسئله تفکیک جنسیتی را قبول نداشت، گفت: کسانی که 
مسئله تفکیک جنسیتی را مطرح می کنند و به دنبال آن هستند در واقع امور اساسی 
و اصلی را رها کردند و به امور فرعی چسبیده اند. وی با بیان اینکه مشکلات جامعه ما 
مسائل اقتصادی، اختلاس ها و سیاست خارجی است، اظهار کرد: مطرح کردن مسائلی 
مانند مسئله تفکیک جنسیتی برای انحراف افکار عمومی است. این فعال سیاسی 
اصلاح طلب با بیان اینکه در طی سال های گذشته در شهرداری فسادی نبوده تا بخواهد 
تفکیک جنسیتی رخ بدهد، تصریح کرد: اگر فسادی در ادارات بوده آن مفاسد به خاطر 
سوءمدیریت وسوءاستفاده ها و بی تدبیری مدیران بوده و بهتر است آقایان به جای تفکیک 
جنسیتی فکری به حال فساد اداری بکنند که براساس آمارهای بین المللی ما در وضعیت 
مناسبی قرار نداریم. این استاد حوزه و دانشگاه با بیان اینکه مسئله تفکیک جنسیتی نه 
شرعی ونه عرفی است، یادآور شد: این مسائل فقط موجب ناامیدی و ایجادسرخوردگی 
می شود و از سویی منجر می شود تا مسئله فساد زیرزمینی تر شود. فاضل میبدی با اشاره 
به سیره امام خمینی خاطرنشان کرد: من از امام راحل)ع( نشنیده ام که زن ها نباید در 
کنار مردها کار کنند و شاهد بودیم که در زمان امام خمینی)ره( زنان در کنار مردان 
کار می کردند و دخترها نیز در کنار پسرها با هم مشغول به تحصیل بودند. وی در پایان 
تاکید کرد: شهرداری تهران به جای تفکیک جنسیتی بهتر است فکری به حال محیط 
زیست کند که درختان تهران در حال قطع شدن و باغ های تهران در حال تخریب شدن 
هستند و شهرداری تهران به جای این باغ ها در حال ساختن برج ها وتراکم فروشی است.

طرح انتقال پایتخت منتفی شد:

پایتخت ایران تا ابد در تهران می ماند
ایمان: نائب رئیس کمیسیون شوراها و سیاست داخلی مجلس شورای 
اسلامی با تاکید بر اینکه پایتخت کشور در تهران می ماند از اصلاح طرح انتقال 
پایتخت در کمیسیون خبر داد و گفت: بر اساس این طرح کمیته ای موظف شد 

ظرف 2 سال چگونگی ساماندهی پایتخت را بررسی کند.
محمد جواد کولیوند با اشاره به رفع ایرادات نمایندگان به طرح انتقال پایتخت در کمیسیون 
شورا ها گفت: نام طرح به طرح ساماندهی و تمرکز زدائی و چگونگی انتقال پایتخت سیاسی 
و اداری از تهران تغییر یافته است. نماینده مردم کرج در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: با 
حضور انصاری معاون پارلمانی رئیس جمهور و معاون وزارت راه مجددا طرح مورد بررسی قرار 
گرفت و ایراد نمایندگان مبنی بر بار مالی طرح رفع شد. کولیوند اظهار داشت: بر اساس این 
اصلاحات مقرر شد، شورایی مرکب از مسئولان کشور مکلف شوند که ظرف مدت 2 سال 
چگونگی ساماندهی پایتخت را بررسی کنند لذا این طرح نمی گوید که پایتخت باید منتقل 
شود تا بار مالی به موجب اجرای آن به دولت تحمیل شود بلکه کمیته ای را ظرف 2 سال 
موظف می کند چگونگی ساماندهی پایتخت را بررسی کند. وی ادامه داد: بر این اساس دولت 
باید ظرف 2 سال چگونگی ساماندهی پایتخت را بررسی کند و اگر به این نتیجه رسید که باید 
پایتخت سیاسی و اداری کشور جا به جا شود آن زمان منقطه یابی کرده و به مجلس لایحه 
انتقال پایتخت را با گزینه های پیشنهادی پایتخت اداری و سیاسی ارائه کند. کولیوند اظهار 
داشت: شاید بعد از 2 سال دولت به این نتیجه برسد که نباید پایتخت منتقل شود و راهکار 
دیگری برای ساماندهی پایتخت در نظر بگیرد که می تواند راه حل خود را در قالب لایحه 
به مجلس ارائه کند. وی تاکید کرد: در هر صورت پایتخت ایران تا ابد در تهران می ماند، اگر 
قرار باشد جابه جایی در پایتخت انجام شود پایتخت سیاسی و یا اداری جا به جا می شود که 
شامل سفارتخانه ها و برخی ادارات است مانند کشور های مالزی و سنگاپور . به گزارش مهر 
دی ماه سال گذشته بررسی کلیات طرح انتقال پایتخت در دستور کار مجلس قرار گرفت و 
با وجود مخالفت دولت با طرح انتقال پایتخت سیاسی و اداری و غیر قابل تصویب بودن آن از 
نظر رئیس مجلس به دلیل هزینه بر بودن و مغایرت آن با قانون اساسی ، نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی به کلیات این طرح رأی مثبت دادند.  بر این اساس هفته جاری بررسی گزارش 

کمیسیون شورا ها درباره این طرح در دستور کار مجلس قرار دارد.

تداوم حملات صهیونیست ها به غزه 
و پاسخ مقاومت

ایمان: در حملات جدید رژیم صهیونیستی به مناطق مختلف نوار غزه 9 
فلسطینی از جمله یک کودک شهید شده و چند تن دیگر زخمی شدند. 

واکنش نیروهای مقاومت به این تجاوزهای رژیم صهیونیستی و شلیک موشک به 
سمت اراضی اشغالی نیز چندین زخمی در میان صهیونیست ها برجای گذاشت. این 
درگیری ها که همچنان محدود است کمی پس از پایان آتش بس سه روزه آغاز شده 
است. به گزارش ایسنا، شبکه خبری روسیا الیوم گزارش داد که در دور جدید حملات 
رژیم صهیونیستی به نوار غزه چهار فلسطینی دیگر شهید شدند که دو تن از آن ها در 
حمله ی این رژیم که موتور سیکلتی را در اردوگاه المغازی در مرکز نوار غزه هدف قرار 
داد، به شهادت رسیدند. پیشتر منابع پزشکی فلسطین اعلام کردند که در حملات رژیم 
صهیونیستی به شرق خان یونس سه فلسطینی به شهادت رسیده و شش تن دیگر 
زخمی شدند. این حملات کمی بعد از یک حمله به زمین های کشاورزی در رفح واقع 
در جنوب نوار غزه صورت گرفت که بر اثر آن یک فلسطینی شهید شد. با از سرگیری 
حملات رژیم صهیونیستی به نوار غزه که پس از پایان آتش بس سه روزه صورت گرفت 
ابراهیم الدواوسه یک کودک فلسطینی طی حمله ای در نزدیکی مسجدی در محله 
شیخ رضوان غزه به شهادت رسید و وی اولین کسی بود که در آغاز مجدد این حملات 
جان خود را از دست داد. خبرنگار الجزیره گزارش داد که در حملات هوایی و حملات 
توپخانه ای رژیم صهیونیستی مناطق شیخ رضوان، التفاح، الزیتون، الشیخ عجلین در شهر 
غزه هدف قرار گرفتند و این حملات باعث تخریب کلی یا جزئی خانه ها شد. به این 
ترتیب در سی وچهارمین روز جنگ غزه مجموع شهدا به 1898 تن و زخمی ها به 9840 
تن رسیده است. در حملات رژیم صهیونیستی مناطق مسکونی و زراعی در شرق شهر 
غزه و همچنین بیت لاهیا واقع در شمال غزه و شرق اردوگاه البریج در مرکز نوار غزه 
هدف قرار گرفتند. منابع فلسطینی اعلام کردند که در حمله ای به منزل خانواده الزهار 
در شهر غزه سه تن زخمی شدند. گروه های مقاومت فلسطین نیز پس از پایان آتش بس 
به سمت مناطق صهیونیست نشین همجوار نوار غزه راکت و خمپاره شلیک کردند. منابع 
رژیم صهیونیستی اعلام کردند که با پایان آتش بس در ساعت هشت صبح روز جمعه 
حدود 40 راکت از نوار غزه شلیک شد. رسانه های عبری زبان گزارش دادند که چهار 
فلسطینی از جمله یک سرباز بر اثر این حملات زخمی شدند که اوضاع جسمانی این 
سرباز وخیم گزارش شده است. همچنین صدای آژیر خطر چندین بار در شهرک های 
یهودی نشین نزدیک نوار غزه به صدا درآمد. ارتش رژیم صهیونیستی از ساکنان مناطق 
مرزی همجوار نوار غزه خواست در نزدیکی پناهگاه های امن باقی بمانند. گردان های 
قدس شاخه نظامی جنبش جهاد اسلامی و تیپ های ناصر صلاح الدین شاخه نظامی 
کمیته های مقاومت مردمی اعلام کردند که با پایان آتش بس موقت عسقلان و کیسوفیم 
را هدف قرار دادند. پیشتر ابو عبیده، سخنگوی گردان های عزالدین قسام شاخه نظامی 
جنبش حماس، تهدید کرد در صورتی که موافقت اولیه بر اثر پایان دادن محاصره نوار 
غزه در جریان مذاکرات غیرمستقیم میان هیات های فلسطینی و اسرائیلی در قاهره 
حاصل نشود این گردان ها عملیات علیه رژیم صهیونیستی را از سر می گیرد.  گردان های 
قدس نیز اعلام کرد که رژیم صهیونیستی با نپذیرفتن درخواست های مقاومت به 
آتش بس موقت پایان داد. این رژیم مسئولیت این امر را برعهده دارد. هزاران فلسطینی 
نیز در مناطق شرقی شهر غزه از هراس از سرگیری حملات رژیم صهیونیستی این در 
حالی است که خبرنگار الجزیره در قدس اشغالی اعلام کرد که به نظر می رسد مقاومت و 
رژیم صهیونیستی تاکنون دست به حملات شدید نزده اند چرا که از این امر هراس دارند 

که تشدید حملات راه را در مقابل آتش بس بلند مدت ببندد. 

گفت:  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  رئیس  ایمان: 
حفظ و تداوم اقتدار ایران در منطقه نیاز جدّی به تدبیر، 
منطق و استدلال دارد که افراد صاحب نظر و شخصیت های 
را  مسائل  بتوانند  فکر  اتاق  یک  در  مجرب  و  کارشناس 

ریشه ای، بررسی و راه کارهای عملی ارائه کنند.
نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  گذشته   روز  جلسه  در 
مسؤولان  مقامات،  دارایی  به  رسیدگی  بررسی طرح  پیگیری 
مجلس  میان  اختلافی  ایران،  اسلامی  جمهوری  کارگزاران  و 
شورای اسلامی و شورای نگهبان ادامه یافت و بندهای دیگری 

از این طرح به تصویب رسید.
در ابتدای این جلسه آیت الله هاشمی رفسنجانی با تبریک عید 
سعید فطر و تشکر مجدد از حضور حماسی مردم در راهپیمایی 
روز جهانی قدس و حمایت سراسری از مردم مظلوم فلسطین، 
در سخنانی به مسائل جاری و شرایط اخیر منطقه پرداخت و 
گفت: حوادث تلخ اخیر در منطقه به ویژه عراق، سوریه، لبنان و 
جنایت های وحشیانه کنونی رژیم صهیونیستی در باریکه غزه، ذائقه 
همه  مسلمانان جهان را تلخ کرده و جهان اسلام، اعم از شیعه 
و سنّای باید برای حل بحران سازی های منطقه ای گروهک های 
افراطی و تروریستی و رژیم اشغالگر قدس شریف، فکر و راه حل های 

مناسبی بیندیشند.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، اقدامات وحشیانه گروه 
افراطی و تروریستی داعش در مناطقی از کشورهای عراق و سوریه 
را دردآور و نتیجه توطئه ای جدید و پیچیده علیه کل جهان اسلام 
برای بدنام کردن اسلام و وجهه مسلمانان در جهان دانست و گفت: 
گروه های تکفیری و افراطی تروریست با ایجاد رعب و وحشت و 
بزرگ نمایی تبلیغاتی، سعی در ایجاد انشقاق در جهان اسلام به 
منظور بهره برداری سوء دشمنان، به ویژه رژیم صهیونیستی از اوضاع 
متفرق کشورهای اسلامی دارند که به همین دلیل ضرورت وحدت 
و انسجام و همفکری همه ی کشورهای اسلامی برای مقابله با این 

پدیده شوم را طلب می کند.
اقتدار جمهوری  و  استحکام  بر  تأکید  با  هاشمی رفسنجانی 
اسلامی ایران برای کمک به حل بحران های منطقه ای با همکاری 
کشورهای دلسوز و همسو، گفت: برای استفاده بهینه از امکانات 
و ایجاد انسجام و همفکری های بیشتر جهت مقابله با توطئه های 
پیچیده منطقه و جهان اسلام، ضرورت تشکیل اتاق فکر بسیار 
و متخصصان  باید همه کارشناسان  و  تأکید است  ی مورد  جدّا
تعاملات بین المللی منطقه، در این اتاق فکر برای برون رفت جهان 
اسلام از شرایط نسبتاً بد کنونی با هم تشریک مساعی نموده راه 

حل عملی و اجرایی ارائه کند.
وی افزود: باید به هر طریق ممکن، مانع بروز تشدید اقدامات 
تروریستی مخرب شد که نتیجه ای جز کشتار مردم بی گناه و 

افزایش حجم کینه و خون ریزی در میان مسلمانان می شود.
اینکه  به  اشاره  با  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  رئیس 

جمهوری اسلامی ایران مقتدرانه موقعیت ممتاز خود را در منطقه 
حفظ می کند و می تواند برای منطقه کارگشا باشد، گفت: البته 
ی به تدبیر، منطق و استدلال  حفظ و تداوم این اقتدار نیاز جدّا
دارد که افراد صاحب نظر و شخصیت های کارشناس و مجرب در 
یک اتاق فکر بتوانند مسائل را ریشه ای، بررسی و راه کارهای عملی 

ارائه کنند.
وی افزود: اقدامات تروریستی گروه داعش به نفع هیچ کشوری 
در منطقه و جهان نیست و باید تلاش کرد از سرایت بیشتر این گونه 

اقدامات تروریستی به سایر کشورها جلوگیری شود.
هاشمی رفسنجانی ابراز امیدواری کرد با محوریت رهبری که 
فردی آشنا با مسائل و فعل و انفعالات منطقه ای و بین المللی 
هستند، جمهوری اسلامی ایران پیشقدم حل مسائل منطقه ای 

باشد.
رژیم  وحشیانه  حملات  ویژه  به  فلسطین  مسئله  وی 
اسرائیل در منطقه غزه را از جمله غیرانسانی ترین صحنه های 
و  مظلوم  مردم  امروز  گفت:  و  کرد  ذکر  جهان  در  تاریخی 
بی گناه باریکه غزه، از هوا، زمین و دریا مورد تهاجم وحشیانه 
قرار می گیرند و متأسفانه بسیاری از کشورهای منطقه، بویژه 
سازمان های بین المللی ذیربط، در قبال این جنایت ها و حمله 
مسلمانان  کشی  نسل  و  بیمارستان ها  مدارس،  منازل،  به 

سکوت اختیار کرده اند.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با ستودن مقاومت و 
ایستادگی حماس و مردم غزه، گفت: مردم مظلوم غزه تاکنون 
از خود نشان داده اند، هر چند  شهامت و شجاعت مثال زدنی 
جهان اسلام ضعف عقیدتی و اجرایی زیادی از خود ثبت کرده اند، 
اما خداوند نخواهد گذاشت خون مظلومان و بی گناهان در غزه 

بی جواب بماند.
همچنین آقای شمخانی دبیر شورای عالی امنیت ملی، گزارشی 
از آخرین شرایط و مقاومت گروه های مقاومت و مردم مظلوم غزه 
در مقابله با تهاجمات نظامی رژیم اشغالگر قدس و اقدامات گروهک 

تروریستی داعش در عراق و سوریه را به اطلاع اعضاء رساند.
در ادامه جلسه، پنج بند از ماده 2 طرح رسیدگی به دارایی 
مقامات، مسؤولان و کارگزاران جمهوری اسلامی ایران به شرح ذیل 

مورد بحث و بررسی قرار گرفت:
ماده 2 � »صورت دارایی« افراد مشمول موارد زیر است:

1� کلیه اموال غیرمنقول و حقوق دارای ارزش مالی
2� مطالبات دیون

3� سرمایه گذاری و اوراق بهادار
مالی  بانک ها، مؤسسات  در  4� موجود حساب های مختلف 

اعتباری و نظایر آنها
5� هرگونه منبع درآمدی مستمر

ادامه این مبحث به جلسات آتی مجمع موکول شد.

ایمان: عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با تاکید بر این که نباید مسئله عفاف و 
حجاب سیاسی شود، گفت: اگر افراد تصور کنند که رعایت مسئله عفاف و حجاب بر 

اثر فشار دولت است، تمکین موقتی می کنند، اما بعدا مخالفت خواهند کرد.  
حجت الاسلام والمسلمین ابوالقاسم علیدوست در گفت وگو با خبرگزاری حوزه، با اشاره 
به این که در خصوص مسئله عفاف، روایات و پیام های بسیاری مبنی بر این که مردان، زنان 
و جامعه باید عفیف باشند، وجود دارد، اظهار داشت: عفت در پوشش، بیان، رفتار و اندیشه از 

مهم ترین مصادیق روایات و آیات است.
عضو جامعه مدرسین حوزه تصریح کرد: عفت پیش از آنکه امری دینی باشد، یک مسئله 
عقلایی و بشری محسوب می شود که شریعت مقدس اسلام هم بر رعایت آن تاکید ویژه دارد. 
وی با بیان این که بحث حجاب قدری دینی تر از موضوع عفاف است، ابراز داشت: 
حدود حجاب را شرع مقدس بیان کرده است و برای زنان و مردان مقداری مسئله را 
تعبدی کرده است، اگرچه به طور کامل تعبدی نیست. چرا که هیچ جامعه ای به سامان 
نمی رسد و خانواده ها استحکام خود را پیدا نمی کنند، مگر این که به اصل عفاف و حجاب 

اعتقاد داشته باشند.
*وظیفه دولت 

حجت الاسلام والمسلمین علیدوست با تاکید بر این که یکی از وظایف حاکمیت اسلامی 
این است که به گونه ای متبوع و جوششی، جامعه را به رعایت دو مقوله مقدس عفاف و حجاب 
سوق دهد، تصریح کرد: دولت جمهوری اسلامی باید عفاف و حجاب را از خود شروع کند، 
چرا که تا دولت متدین نداشته باشیم، نمی توانیم تربیت افراد و جامعه ای متدین را مطالبه 
کنیم.استاد حوزه علمیه قم با بیان این که اگر جامعه نسبت به وضعیت عفاف و حجاب اهتمام 
نداشته باشد علاوه بر ترویج منکر،  شاهد فروپاشی نظام خانواده نیز خواهیم بود، ابراز داشت: 

رسانه ها، مسئولان و کارگزاران نظام، متولیان فرهنگی کشور و حوزویان وظیفه دارند که در 
راستای ترویج و گسترش این دو مقوله سنگ تمام بگذارند و مردم را توجیه کنند.

رئیس انجمن فقه و حقوق حوزه با اشاره به این که مردم به طور ذاتی نسبت به مسئله 
عفاف و حجاب اهتمام دارند، گفت: ریشه های ملی و مذهبی در این زمینه وجود دارد و البته 

نیازمند تقویت اعتقادات مردم در این مسئله هستیم.
*پرهیز از سیاسی کاری 

حجت الاسلام والمسلمین علیدوست با تاکید بر این که باید به شدت مراقب بود تا مسئله 
عفاف و حجاب سیاسی نشود، تصریح کرد: اگر افراد تصور کنند که رعایت مسئله عفاف و 
حجاب فشار دولت است، تمکین موقتی می کنند و بعد مخالفت خواهند کرد.عضو جامعه 
مدرسین حوزه افزود: باید بحث عفاف و حجاب را به عنوان مقوله ای مذهبی و ملی نگاه کنیم 
و هیچ ارتباطی به حاکمیت و سیاست ندهیم.وی با اشاره به این که اگر ورود دولت بدین مفهوم 
باشد که رعایت فرهنگ عفاف و حجاب را از کارمندان کلید بزند و اجرای قانون را پیگیری کند، 
بسیار خوب است و مخالفت کردن منطقی نخواهد بود، تصریح کرد: اگر در هر کوی و برزن به 
نیروهایی ماموریت داده شود که در مسئله حجاب دخالت کنند، امر صحیحی نیست و دچار 

بازتاب های منفی نیز خواهیم شد.
*لزوم نگاه اعتدالی 

رئیس انجمن فقه و حقوق حوزه با بیان این که وجوب اقدامات سلبی و ایجابی در 
مسئله مقابله با بدحجابی به شکل افراط و تفریطی درآمده است، تصریح کرد: بنده در این 
زمینه معتقد به سیاست اعتدال و میانه روی هستیم و به نظر می رسد این مقولات را باید 
فرهیختگان در مراکز آکادمیک با توجه به حدود و امکانات کشور و شاخصه های دیگر بررسی 

کنند تا این مسائل وارد نگاه های ژورنالیستی افراطی  و تفریطی نشود.

ایمان: رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه دامن 
زدن به اختلافات هنر نیست، خطاب به خبرنگاران گفت: باید 
در پس زمینه هر فعل رسانه ای شرایط منطقه ای و بین المللی 
در ذهن تان باشد و این خیلی مهم است که از چه زاویه ای به 

مسائل نگاه می کنیم.
علی لاریجانی روز گذشته در  نشست صمیمی رئیس مجلس 
پایگاه های  خبرگزاری ها،  پارلمانی  خبرنگاران  با  اسلامی  شورای 
اطلاع رسانی و روزنامه ها  طی سخنانی کار رسانه را کاری دلپذیر برای 
فرد و جامعه خواند و در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اینکه 
آشفتگی کنونی در منطقه خاورمیانه در چند دهه اخیر سابقه نداشته 
است، گفت: امروز از لیبی گرفته تا افغانستان نشان می دهد که یک 
طراحی هایی برای این منطقه شده است.وی در مورد وضعیت داخلی 
کشورمان اظهار کرد: بارها گفته ام  وضع اقتصادی ما در نقطه ای 
است که جز با یک فکر جمعی سامان نمی یابد؛ امروز 6 هزار روستا 
در کشور با تانکر آب دریافت می کنند.لاریجانی با اشاره به اینکه امروز 
85 درصد بودجه کل کشور را بودجه جاری می خورد و تأکید بر اینکه 
به جز رونق اقتصادی نمی توان سهم بخش خدماتی را بالا برد، در 
بخش دیگری از سخنان خود در مورد اظهارات چند تن از خبرنگاران 
گفت: درباره صیانت از اصحاب رسانه خود شما خبرنگاران ساختاری 
پیشنهاد دهید تا ما پیگیری کنیم.وی در برشمردن انتظارات خود از 
رسانه ها گفت: باید در پس زمینه هر فعل رسانه ای شرایط منطقه ای و 
بین المللی در ذهن تان باشد و این خیلی مهم است که از چه زاویه ای 
به مسائل نگاه می کنیم.رئیس مجلس شورای اسلامی افزود: فضای 
کشور اقتضا می کند که یک نگاه مسئولیت شناسانه داشته باشیم. به 

عنوان مثال در قانون پذیری و قانون گرایی ما اشکالاتی وجود دارد 
که ما باید مستقیما آن را به جامعه القا کنیم چرا که نمی توان جز از 
مسیر ترویج قانون گرایی در کشور توسعه ایجاد کرد.لاریجانی در ادامه 

اولویت دولت، مجلس و رسانه ها را مسئله نابسامانی اقتصادی عنوان 
کرد و گفت: امروز در رسانه ها این اولویت را نمی بینیم و روزنامه ها 
را که ورق می زنیم مشاهده می کنیم مشاجرات سیاسی در اولویت 

است که هر چند به جای خود خوب است اما نمی تواند باری از 
دوش جامعه بردارد.وی با تأکید بر اینکه بدون یک فرهنگ عمومی 
اقتصادی نمی توان نابسامانی های اقتصادی جامعه را حل کرد، گفت: 
در مجلس زمان زیادی را به موضوع اقتصاد اختصاص می دهیم چرا 
که اولویت اصلی کشور است.رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: 
امروز نیاز به یک وفاق داریم؛ ایجاد اختلاف کار آسانی است و ما 
با هر مسئله ای می خواهیم زاویه ها را زیاد کنیم درحالی که مجموع 
شرایط کشور اقتضا می کند که مسائل را با دید هم گرایانه بررسی 
کنیم و رسانه ها باید در این مسیر به ما کمک کنند.وی در بخش 
دیگری از انتظارات خود از رسانه ها مجلس را رکن اساسی جمهوریت 
کشور برشمرد و اظهار کرد: جمهوریت و مردم سالاری دینی موضوعی 
تفننی برای کشور نیست و لازم است که در اذهان عمومی هم به 
این میزان جدی تلقی شود چرا که اگر نهاد جمهوریت خسران ببیند 
جمهوریت آسیب می بیند.اریجانی با انتقاد از زیر سوال رفتن کلیت 
مجلس به دلیل یک اختلاف سیاسی گفت: به عنوان مثال بحث 
ساپورت در مجلس مجرایی برای تمسخر مجلس شد.وی ادامه داد: 
ممکن است ایرادی به یک نفر داشته باشید اما نباید به بهانه آن همه 
مجلس زیر سوال رفته یا مورد تمسخر قرار بگیرد. به عنوان مثال برای 
بحث وازکتومی که در آن مجلس می خواست تحدید موالید را لغو 
کند چه ماجرایی برای آن درست کردند که مجلس شورای اسلامی با 
رد هرگونه نگاه تمسخرآمیز به مجلس گفت: رسانه ها خیلی می توانند 
مؤثر باشند و نوع بیان شما خبرنگاران در کنار زحماتی که می کشید 

می تواند کارایی مثبتی برای کشور داشته باشد.

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم:

با عفاف و حجاب سیاسی برخورد نشود

علی لاریجانی در نشست با خبرنگاران:

دامن زدن به اختلافات هنر نیست

ایمان: دبیرکل جامعه انجمن های اسلامی اصناف و بازار 
گفت: در زمینه فسادهایی که در دولت گذشته رخ داد، 
مدارکی در دست دولت هست که اگر بخواهد، می تواند 
از آنها بهره ببرد و در این راستا دستگاه قضایی باید تمام 
سعی خود را به کار ببندد که اتفاقی مثل دولت گذشته 

رخ ندهد. 
به  اشاره  با  ایسنا،  با  گفت وگو  در  اصفهانی  کریمی  احمد 
سخنان اخیر رئیس جمهور درباره فساد گسترده سال های اخیر، 
اظهار کرد: خطاهای دولت نهم و دهم به قدری زیاد بوده که اگر 
کسی بخواهد مدرکی را در این رابطه پیدا کند، غیرممکن است 
چیزی به دست نیاورد و صحبت هایی که رئیس جمهور مطرح 
می کند به همین دلیل است؛ چراکه اسناد و مدارک زیادی در 

این راستا وجود دارد. 
وی ادامه داد: رئیس جمهور باید به این امر توجه کند که افراد 
خائنی که فسادها و این نوع کارها را انجام داده اند، هنوز دستشان 
از خیلی از مراکز و سازمان های کشور کوتاه نشده است و این 
دولت باید به گونه ای مراقب باشد که در پایان دولت یازدهم هم 
همان حرفی که در مورد دولت های نهم و دهم مطرح می شود، 

وجود نداشته باشد. 

این فعال سیاسی اصولگرا، سخنان رئیس جمهور درباره فساد 
سال های گذشته را مقتدرانه توصیف کرد و افزود: من معتقد 
هستم که آقای روحانی برای اینگونه مسائل باید دستوراتی ابلاغ 
از صحبت های آقای  کند که مشکلات گذشته رخ ندهد. من 
روحانی که اخیراً در استان چهارمحال و بختیاری مطرح کردند، 
تشکر می کنم که خیلی مقتدرانه مسائلی را که مدنظر رهبری 
سخن  مفهوم  کرد:  تصریح  اصفهانی  کریمی  کردند.  بیان  بود 
اقتصادی،  این بود که اگر ما در راستای مسائل  رئیس جمهور 
فرهنگی، اجتماعی و خیلی از مسائل دیگر مقاومت کنیم دشمن 
هرگز به خود اجازه توطئه در کشور را نمی دهد و ما با مقاومت 
حتی می توانیم در مقابل مسائل اخلاقی و جنگ نرمی که دشمن 
برای ما در نظر گرفته بایستیم. با مقاومت ما، حتماً دشمن در 

تمامی حوزه ها مأیوس می شود. 
وی در پایان به نقش قوه قضائیه اشاره کرد و گفت: فساد سه 
هزار میلیاردی یک اختلاس بود و مسأله تأمین اجتماعی نیز یک 
اختلاس دیگر که این ها برای یک دولت بسیار سنگین است. 
شاید اگر از قبل به آن مسائل رسیدگی می شد دیگر این اتفاقات 
رخ نمی داد. قوه قضائیه حتی نباید از کوچک ترین خطاها بگذرد 

تا بتوانیم جلوی اینگونه اتفاقات و مشکلات را بگیریم. 

ایمان: مشاور رییس جمهور در امور فرهنگی با اشاره 
به حجم زیاد تبلیغات و مغایر بودن این رویکرد با اقتصاد 
مقاومتی از مسئولان رسانه ملی خواست که اجازه دهند 
بعضی شبکه های صداوسیما از زنجیر تبلیغات تجاری آزاد 

شوند.
آسیب شناسی  درباره  مهر  با  گفتگو  در  آشنا  الدین  حسام 
تبلیغات تلویزیونی عنوان کرد: اتفاقی که در سال های اخیر به 
تجاری  تبلیغات  در حوزه  در صداوسیما  ویژه 2 سال گذشته 
رخ داده است یکی از فجایع فرهنگی در کشور ما است که با 
بنگاه  نبود تدبیر مناسب در مورد مدیریت دخل و خرج یک 
مدیریتی رخ می دهد. وی ادامه داد: متاسفانه صداوسیما بدون 
به  آنتن  فروختن  به  مواجه شود شروع  مانعی جدی  با  اینکه 
می  دیده  است.  کرده  کیفیت  نازل ترین  و  قیمت  ارزان ترین 
رسانه ای  پخش  ساعات  مناسب ترین  در  محصولاتی  که  شود 
ترویج می شوند که از حداقل کیفیت هم برخوردار نیستند و 
بعضی شرکت ها به صورت انحصاری توانسته اند حجم زیادی از 
آنتن را به خود اختصاص دهند.  مشاور رییس جمهور با بیان 
اینکه ارزان فروشی آنتن تنها یک پدیده اقتصادی نیست، تاکید 
این  به  پایین رسانه است که  امر نشان دادن وجهه  این  کرد: 

ارزان فروشی دست پیدا کرده است. متاسفانه امروزه بسیاری از 
مسئولان رسانه مدعی هستند که افزایش آگهی های تجاری به 
معنای توجه شرکت ها به میزان بالای مخاطبان رسانه است حال 
آنکه در شرایط وجود بازار رقابتی این ادعا درست است و در بازار 
انحصاری افزایش آگهی و تبلیغات تجاری صرفا به معنای افزایش 

سود و از طریق فروش آنتن است. 
آشنا با اظهار امیدواری از کاهش تبلیغات بازرگانی عنوان کرد: 
امیدواریم در دوره جدید اصلاحات بنیادی در این زمینه انجام 
شود. من بعنوان یک دانشجوی ارتباطات از مدیران صداوسیما 
زنجیر  از  شبکه ها  بعضی  دهند  اجازه  حداقل  می کنم  تقاضا 
تبلیغات تجاری درون برنامه ها آزاد شوند تا مردم بتوانند همین 

برنامه های ضعیف صداوسیما را روان ببینند.
این مسئول فرهنگی با بیان اینکه امیدواریم نهاد مستقلی 
وجود داشته باشد که این تبلیغات را ارزیابی کند در واکنش 
به اینکه بعضی این تبلیغات را در جهت تولید می دانند، تصریح 
کرد: کسانیکه این تبلیغات تجاری را اینطور در رسانه ها به عرضه 
می رسانند به امید فروش کالاهای خود هستند اما نتیجه نهایی 
اینها این است که اتفاقا تولید داخل را ضربه می زند چون اینها 

کالاهایی نیستند که نیاز اساسی جامعه باشد.

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

حفظ و تداوم اقتدار ایران در منطقه نیاز جدّی به تدبیر، منطق و استدلال دارد

دبیرکل جامعه انجمن های اسلامی اصناف و بازار :

درباره مفاسد دولت قبل مدارکی وجود دارد 
تبلیغات تلویزیون مغایر با رویکرد اقتصاد مقاومتی است:

انتقاد آشنا از وقوع یک فاجعه در صدا و سیما
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نامحرمانه
تقدیر ائمه جماعات قم از اقدام قالیباف 

گفته می شود: جمعی از ائمه جماعات و مسئولان کانون های مساجد قم در نامه ای، از اجرای طرح 
جلوگیری از اختلاط کارمندان مرد و زن در ادارات مختلف شهرداری تهران، تقدیر و حمایت کردند.

نمی خواهم بخشی از منازعات سیاسی باشم
گفته می شود: محمدرضا عارف محمدرضا عارف د با بیان اینکه "تلاش دارم به جای آنکه بخشی از 
منازعات سیاسی باشم، به کادرسازی اقدام کنم"، به حضور مؤثر جوانان در انتخابات خرداد 92 اشاره کرده 
و گفته است: همگان به یاد دارند در فضایی که ناامیدی و بی انگیزگی بر فضای سیاسی کشور حاکم بود 
این جوانان بودند که با وجود برخی بی مهری ها و محدودیت ها حضور بانشاطی در صحنه انتخابات داشتند 

و مطمئناً یکی از دلایل پیروزی جریان اصلاحات و اعتدال نقش آفرینی مؤثر جوانان بود. 

ریاست مجلس خبرگان شرط سنی ندارد
گفته می شود : آیت الله  سیداحمد خاتمی، عضو هیأت رییسه مجلس خبرگان رهبری اظهار داشته 
است: بنا بر اعلام تیم پزشکی آیت الله مهدی کنی، حال ایشان رو به بهبودی بوده و ضریب هوشیاری 
رییس مجلس خبرگان رهبری در حال افزایش است. امام جمعه موقت تهران ، با بیان این که اجلاس آینده 
چهارمین دوره مجلس خبرگان رهبری از یازدهم تا سیزدهم شهریور ماه برگزار می شود، تصریح کرده 
است: اگر در اجلاس آینده خبرگان رهبری بحث اعلام نامزدهای ریاست و نایب رییسی مجلس خبرگان 
رهبری مطرح شود، مطلقا نامزد نخواهم بود. وی در پاسخ به این سؤال که آیا شرط سنی برای ریاست 
مجلس خبرگان رهبری مطرح است، یا نه؟ اظهار داشته است: بنده چنین مسأله را شنیده ام و از سوی 
شورای نگهبان نیز تاکنون موردی مطرح نشده است، اما عقل حکم می کند کسی باید انتخاب شود که 
ضمن اعلمیت و اجتهاد توان انجام امور را داشته باشد .خاتمی ادامه داده است: البته منظور بنده سن فرد 
نیست، بلکه صحت وجودی است، چنانکه حضرت آیت الله نوری همدانی که خداوند طول عمر بابرکت 
به ایشان عطا کند، اکنون حدود 90 سال سن دارند اما نشاط جوان 30 ساله را دارند، البته بنده کاری به 

شرط سنی در انتخابات ندارم.

تکذیب انتساب دو صفحه اجتماعی به رئیس جمهوری 
گفته می شود: یک مقام آگاه در روابط عمومی نهاد ریاست جمهوری اعلام کرده است: اخیرا در برخی 
شبکه های اجتماعی – مجازی صفحه هایی به نام رییس جمهوری فعال شده اند که انتساب این صفحات 
به ایشان صحت ندارد. وی در ادامه توضیح داه است: به طور مثال و از جمله صفحاتی با آدرس های - 
https://twitter.com/drrouhani و https://facebook.com/pres. rouhaniدر شبکه های 
اجتماعی توئیتر و فیس بوک راه اندازی و فعال شده اند که هر گونه ارتباط یا انتساب آنها به ریاست محترم 

جمهوری و یا دفتر ایشان تکذیب می گردد. 

ارزیابی دبیرکل حزب موتلفه از دولت یازدهم
گفته می شود: محمد نبی حبیبی دبیرکل حزب موتلفه اسلامی درباره نظر برخی پیشکسوتان 
انقلاب اسلامی مبنی بر لزوم پرهیز از تندروی در فضای سیاسی کشور، گفته است: توصیه به تندروی 
نکردن توصیه ای درست است.محمد نبی حبیبی ، در پاسخ به این سوال که چه نمره ای را به تلاش های 
دولت یازدهم در یک سال گذشته می دهید، گفته است: از اعلام نمره امتناع می کنم چون معیارهای من 
از لحاظ نمره دادن تفاوت دارد.دبیر کل حزب موتلفه اسلامی درباره عملکرد دولت تدبیر و امید نسبت به 
احزاب و تحزب، گفته است: رفتارهای دولت یازدهم در یک سال اخیر نسبت به تحزب مثبت بوده است.

وی همچنین عملکرد وزیر کشور در تعامل و دیدارها با احزاب را مفید دانست و افزوده است: دو دیدار 
احزاب با وزیر کشور در مجموع مثبت بود و تکرار این دیدارها به نفع تحزب و فضای سیاسی کشور است؛ 
البته این بدان معنا نیست که هر تصمیمی گرفته شده حتما مورد تایید صد در صد ما است. دبیر کل 
حزب موتلفه اسلامی حبیبی اضافه کرده است: اما اگر ما کسانی را که روی اصول انقلاب پافشاری دارند، 

تندرو تلقی کنیم اشتباه است.

قسط هشتم بدهی های ایران واریز شد 
گفته می شود: بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران اعلام کرده است، براساس توافق ایران و گروه 
1+5 مبلغ 550 میلیون دلار بابت بدهی های کشور هند در قالب قسط هشتم، از طریق بانک مرکزی 
امارات دریافت و به حساب بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران منظور گردید.با احتساب واریز قسط 

هشتم، تمام مبلغ 4.2 میلیارد دلار به حساب بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران واریز شد.

نگاه تان به مجلس تمسخرآمیز نباشد! 
گفته می شود: علی لاریجانی رییس مجلس شورای اسلامی گفته است :ممکن است نماینده ای در 
نگارش طرحی کلمه ای را به اشتباه نوشته باشد، این اتفاق برای همه ممکن است رخ دهد اما نگاه ما به 
مجلس به عنوان پایگاه مهم جمهوریت نباید تمسخرآمیز باشد، این برای هر مجلسی اشکال دارد، نباید 
با نهادهای مهم اینطور برخورد کرد، رسانه ها هم می توانند در این زمینه موثر باشند، مثلا گاهی نوع بیان 

شما می تواند شرایط را معقول کند.

بزرگترین نقص وزیر علوم نداشتن دلواپسی دلواپسان است 
گفته می شود: علی محمد حاضری عضو شورای مرکزی انجمن اسلامی مدرسین دانشگاه ها در 
ارزیابی از عملکرد وزیر علوم و اینکه به نظر وی چه ضعفی در عملکرد فرجی دانا بوده که نمایندگان 
مجلس را به فکر استیضاح انداخته است، گفته است: فکر می کنم بزرگترین نقصانی که در دوره مدیریت 
آقای فرجی دانا وجود دارد این است که ایشان دلواپسی های گروه دلواپسان را ندارد. مردم در انتخابات 
سال گذشته  به دنبال برگزیدن تفکر و اندیشه عقلانیت و منطق بر تحجر بودند و آقای فرجی دانا یکی 
از نماد های تدبیر و امید است و این امر برای کسانی که حسرت دوره احمدی نژاد برایشان باقی مانده، 

گران آمده است.

خدمت به مردم و گره گشایی با تدبیر از امورات مردم، از خصایص 
انسان های مومن است و امید به آینده و سیاست های کشور را با خود 

به همراه دارد.
از اینکه با نگاه بلند و مردمداری خود و با تدبیر، پیشنهاد و طرح 
اینجانب را در خصوص کاهش هزینه صدور شناسنامه فنی و ملکی 
پروژه های مسکن مهر، پیگیری و در کارگروه عمرانی استان مصوب 
نمودید، بی نهایت سپاسگزار و تشکر می کنم و این بهره وری در هزینه ها 
آنهم در جایی که بیش از 4/000/000 متر مربع زیربنا مورد تخفیف 
70درصد قیمت قرار گرفته و بالغ بر 12/000/000/000 تومان مدیریت 
هزینه در استان و خدمت به مردم، شرکت های تعاونی و مسکن مهر 

گردید، بیشتر شایان توجه شده و نمود عینی این پیگیری می شود.
از توجه شما به پیشنها این حقیر و نقطه نظرات همکارانتان در بخش 
مسکن استان بی نهایت سپاسگذارم و امیدوارم همیشه منشا خیر در 

مسولیتهایتان  باشید.

عبدالله باقری - مدیرعامل اتحادیه تعاونیهای مسکن فرهنگیان استان قم عبدالله باقری - مدیرعامل اتحادیه تعاونیهای مسکن فرهنگیان استان قم عبدالله باقری - مدیرعامل اتحادیه تعاونیهای مسکن فرهنگیان استان قم

خدمت به مردم و گره گشایی با تدبیر از امورات مردم ،از خصایص انسانهای مومن 
است و امید به آینده و سیاستهای کشور را با خود بهمراه دارد.

از اینکه با نگاه بلند و مردمداری خود و با تدبیر،پیشنهاد و طرح اینجانب را در 
خصوص کاهش هزینه صدور شناسنامه فنی و ملکی پروژه های مسکن مهر،پیگیری 
و نقش خود را در ابتدا با نظارت و در انتهای پروژه های مسکن اقشار کم درآمد با قبول 
گذشتن از حق صنفی خود، بدرستی ایفا کرده ،از شما و هیت مدیره محترم نظام بی 

نهایت سپاسگزاری و تشکر میکنم .
این بهره وری در هزینه ها آنجا اهمیت و نمود غالب توجه دارد که بیش از 4/000/000 
متر مربع زیربنا در مسکن مهر مورد تخفیف 70 درصد قیمت قرار گرفته و با مدیریت 
هزینه در استان و خدمت به مردم،شرکتهای تعاونی و مسکن مهر گردید، بیشتر 

شایان توجه شده و نمود عینی این پیگیری می شود.
از توجه شما به پیشنها این حقیر و نقطه نظرات همکارانتان در بخش مسکن استان 

بی نهایت سپاسگذارم و امیدوارم همیشه منشا خیر در مسولیتهایتان باشید.

از اینکه با نگاه بلند و مردمداری خود و با تدبیر،پیشنهاد 
و طرح اینجانب را در خصوص کاهش هزینه صدور 
شناسنامه فنی و ملکی پروژه های مسکن مهر،پیگیری 
و در کارگروه عمرانی استان مصوب نمودید، بی نهایت 

سپاسگزار و تشکر می کنم.
توجه شما به نظرات خادمین و همکارانتان در بخش 
مسکن استان قابل تقدیر است و امیدوارم همیشه 

منشاء  خیر در مسولیت هایتان باشید.

جناب مهنـدس فرج جناب مهندس هاشم زاده جناب مهندس دلاوی
مدیر محترم مسکن اداره کل راه و شهرسازی استان قم هیئت مدیره محترم نظام مهندسی استان قم معاونت محترم عمرانی استانداری قم

ایمان: پایگاه امداد هوایی قم روز گذشته 
همزمان با 13 پایگاه هوایی در سراسر کشور 
آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزیر  حضور  با 

پزشکی افتتاح شد.
افتتاح اورژانس هوایی گامی 

در  جهت استقرار عدالت است
افتتاح  گفت:  مراسم   این  در  بهداشت  وزیر 
اورژانس هوایی قدمی در راه استقرار عدالت برای 
دسترسی به خدمات بهداشتی و درمانی مردم  در 
سراسر کشور است. دکتر سید حسن هاشمی اظهار 
داشت: عدالت مطالبه همه ملت ها است و ملت 
ایران نیز همواره دنبال آن بوده و در این مسیر جان 
فشانی های زیادی کرده است. وزیر بهداشت افزود: 
امروز این خدمت نیز قدمی در راه استقرار عدالت 
برای دسترسی به خدمات بهداشتی و درمانی است 
که امیدواریم در ماه ها و سال آینده به کمال خود 
برسد و مردم در سراسر کشور  بتواند در صورت 
بروز حادثه از خدمات بهنگام پزشکی استفاده کنند.

دکتر هاشمی تاکید کرد: ما علاقه مندیم همانطور 
که در شهرها این خدمات ارائه می شود، در نقاط 
مرزی و راه های صعب العبور نیز مردم بتوانند از 
خدمات بهنگام استفاده کنند. خوشحالیم که امروز 
اورژانس 115 هوایی می شود و امیدواریم که 14 
پایگاه تحت پوشش با همت نیروی های ارتش و 
هوانیروز به تعداد مورد نظر ارتقا یابد و تقاضا داریم 
بخش خصوصی نیز در این زمینه یاری رسان باشد. 
به گفته وی دولت و ارتش نیز در صورت علاقه 
حضور بخش خصوصی به این خدمات، مشوق هایی 
را برای آنها تعریف می کند. دکتر هاشمی افزود: 
در قالب طرح تحول سلامت آرزو ها و انتظارات 
زیادی داریم همراهی همه دستگاه ها را می طلبیم. 
وزیر بهداشت خاطرنشان کرد: این اتفاق مهم را در 
استان قم به برکت کریمه اهل بیت و حضور مراجع 
تقلید به فال نیک می گیریم و امیدواریم در ادامه 
دولت یازدهم بخشی از مشکلات مردم را در حوزه 

بهداشت و درمان سامان دهیم.

خدمات اورژانس یکی از شاخص های مهم 

ارزیابی تمامی عرصه های سلامت است
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم نیز در این 
مراسم  با اشاره به این که افتتاح مراسم اورژانس 
هوایی  در راستای طرح تحول نظام سلامت و در 
استان قم جای افتخار دارد، گفت: با توجه به این که 
خدمات اورژانس از شاخص های مهم ارزیابی تمامی 
عرصه های سلامت است، این حرکت در جهت 
رضایت مردم می تواند بسیار مفید باشد. دکتر 
ایرانی خواه با اشاره به اینکه آمار مرگ و میرهای 
جاده ای بخصوص در استان قم بسیار بالا است 
و دسترسی به مناطق صعب العبور ممکن نیست، 
گفت: این تحول می تواند علاوه بر ایجاد آرامش 
خاطر مردم، افتخاری در سطح بین المللی باشد. وی 
خاطرنشان کرد: امروز با حضور مسئولان کشوری 
و استانی این افتتاح صورت می گیرد و امیدواریم 
طلیعه متبرکی برای بهبود و تکمیل زیرساخت های 

استان قم باشد. 

مناطق محروم بیشترین منفعت را 
از امداد هوایی خواهند برد

در ادامه این مراسم دکتر صابری نیا، رییس 
مرکز مدیریت و فوریت های پزشکی کشور نیز 
گفت: طرح اورژانس هوایی نیاز به 40 پایگاه دارد که 
ما توانستیم تعداد 14 پایگاه از این طرح را در کشور 
افتتاح کنیم. وی افزود: پایلوت های اولیه این طرح 
در سالهای اخیر با نواقصی همراه بوده و سعی کردیم 
این نواقص را در راستای اجرای طرح تحول نظام 
سلامت به حداقل برسانیم. به گفته وی جلسات 
متعددی برای توسعه اورژانس پیش بیمارستانی 
تشکیل شده و بر اساس توانمندی هایمان و بررسی 
راه های فرعی و مناطق صعب العبور توانستیم در 
فاز اول، طرح اورژانس هوایی را در 14 استان راه 
اندازی کنیم. دکتر صابری نیا ادامه داد: در این طرح 
مناطق محروم بیشترین منفعت را خواهند برد. 
امیدواریم با همتی که در اجرای این طرح وجود 
دارد و با حمایت های مجلس و دولت بتوانیم مناطق 
تحت پوشش طرح امداد هوایی را گسترش دهیم. 
وی خاطرنشان کرد: پوشش مناطق صعب العبور و 

کاهش زمان رسیدن اورژانس زمینی بر بالین بیمار 
از عمده اهداف طرح امداد هوایی است.  

افتتاح اورژانس هوایی نقش مهمی در کاهش 
تلفات ناشی از حوادث ترافیکی در کشور دارد

معاون درمان وزارت بهداشت نیز در این مراسم 
گفت: افتتاح آمبولانس هوایی نقش مهمی در 
کاهش میزان تلفات جانی ناشی از حوادث ترافیکی 
به عنوان اولین عامل سالهای از دست رفته عمر 
در کشور دارد. محمد حاجی آقاجانی با بیان این 
که امیدواریم این خدمت بتواند موجب نجات جان 
بیماران شود، گفت: بحث تحول نظام سلامت با 
سه رویکرد حفاظت مالی از مردم و ایجاد عدالت 
در دسترسی به خدمات سلامت و ارتقاء کیفیت 
این خدمات در وزارت بهداشت با حمایت های 
دولت و مجلس بعد از یک فاز مطالعاتی شش 
ماهه از 15 اردیبشهت به طور رسمی در کشور 
آغاز شد. به گفته آقاجانی برنامه هایی که برای 
تحول نظام سلامت در حوزه درمان طراحی شده 
بود، شامل کاهش فرانشیز بیماران، ترویج زایمان 
طبیعی ، حمایت از ماندگاری پزشکان در مناطق 
محروم مقیمی پزشکان در بیمارستان های دولتی 
و ارتقاء کیفیت ویزیت و حمایت از بیماران صعب 
العلاج و طرح اورژانس هوایی است که بسته هفتم 
در 14 استان آغاز می شود. وی افزود: در همین 
سه ماهه آغاز طرح شاهد دستاوردهای مثبت این 
برنامه ها در سراسر کشور هستیم. به طوری که 
شان بیماران ارتقاء یافته و دسترسی به خدمات 
درمانی 9 درصد افزایش یافته و میزان پرداختی 
از 37 درصد به 7 درصد رسیده است. همچنین 
بین 5 تا 8 درصد کاهش میزان سزارین را شاهد 
هستیم. به گفته وی تنظیم بازار لوازم پزشکی نیز 
بیش  نظام سلامت  است. تحول  صورت گرفته 
از یک دهه طول می کشد و انتظار داریم زمان 
سلامت  عرصه  در  بنیادی  تغییرات  برای  کافی 
کام  توانسته  این طرح  نتایج  ولی  باشیم  داشته 
مردم را شیرین کند. معاون درمان وزارت بهداشت 
خاطرنشان کرد: امیدواریم با برنامه افتتاح آمبولانس 

هوایی بتوانیم یکی از معضلات مهم سلامت کشور 
را پاسخ دهیم. به گفته وی حوادث ترافیکی اولین 
عامل سالهای از دست رفته عمر در کشور ما است 
و همه مکلفیم تلاش کنیم که این آمار را کاهش 
دهیم. سال قبل 19 هزار کشته و 250 هزار مجروح 
حوادث ترافیکی داشتیم و امیدواریم اقدام افتتاح 
آمبولانس هوایی بتواند میزان تلفات و خسارت های 
جانی را کاهش دهد. آقاجانی گفت: ما در اورژانس 
پیش بیمارستانی با کمبودهای زیادی رو به رو 
هستیم به طوری که در حال حاضر 2000 پایگاه و 
3000 آمبولانس و 15 هزار پرسنل در این حوزه 
انجام وظیفه می کنند و هم اکنون  نیاز به 1600 
پایگاه برای رسیدن به استانداردها داریم. افتتاح 
آمبولانس هوایی می تواند بخش های عمده ای 

از مشکلات را پوشش دهد.

نیروی هوایی یاور 
بهداشت و درمان کشور است 

نیروهای  جانشین معاون عملیات ستاد کل 
با  نیروهای مسلح  مراسم گفت:  این  نیز  مسلح 
محوریت نیروی هوایی یاور بهداشت و درمان کشور 
است. امیرسرتیپ سید محمد علوی افزود: نیروهای 
مسلح در کنار ماموریت اصلی خود که دفاع از مرزها 
و فضای کشور است در بحران ها نیز پیش قدم 
بوده است. وی با اشاره به آغاز طرح تحول سلامت 
در اردیبهشت امسال افزود: طرح اورژانس هوایی با 
همکاری نیروی هوایی ارتش و نیروی انتظامی ، با 
بکار گیری چهار نوع بالگرد با هدف کمک به بخش 
بهداشت کشور راه اندازی شد. علوی با اشاره به آمار 
بالای سوانح جاده ای در کشور ابراز امیدواری کرد 

که این آمار کاهش یابد. 

طرح تحول نظام سلامت باید پیش از ثبت 
نام دور دوم هدفمندی اجرا می شد

طرح  گفت:  مراسم  این  در  نیز  قم  استاندار 
دور  نام  ثبت  از  پیش  باید  نظام سلامت  تحول 
بود  اینطور  اگر  و  شد  می  اجرا  هدفمندی  دوم 
حدود 20 الی 30 درصد مردم انصراف می دادند. 

حجت الاسلام والمسلمین محمد صادق صالحی 
منش افزود: گفت: ملت فهیم ایران اگر کار شفاف و 
روشن از دولت خدمتگزار ببینند همراهی و یاوری 

می کنند . 
وی گفت: اینجانب با دستور دبیر هیات دولت و 
20 روز پس از اجرای طرح تحول نظام سلامت به 
چند بیمارستان سرکشی کردم و متوجه شدم که 
این کار ارزشمند و قابل تقدیر است.صالحی منش 
با اشاره به راه اندازی اورژانس هوایی کشور گفت: 
امروز یک کار بسیار بزرگ در تاریخ بخش سلامت 

کشور رخ داد.
گفتنی است مراسم افتتاحیه اورژانس هوایی 
کشور با حضور وزیر بهداشت، درمان و آموزش 
رییس  بهداشت،  وزارت  درمان  معاون  پزشکی، 
دانشگاه علوم پزشکی قم، رییس مرکز مدیریت 
و فوریت های پزشکی کشور،مشاور وزیر و رییس 
مرکز روابط عمومی وزارت بهداشت، استاندار استان 
قم و مسئولان بیمارستان شهید بهشتی این استان، 
پرسنل بخش اورژانس و برخی مقامات انتظامی و 
نظامی در بیمارستان شهید بهشتی برگزار شد و 
بالگرد امداد هوایی به صورت نمادین به پرواز در آمد 

و بعد از یک دقیقه مجددا فرود کرد.  
و  کشور  استان های  مواصلاتی  شاهراه  قم 
برای  باید  که  است  پذیر  زائر  استانی  همچنین 
بهترین  آن  مجاوران  و  زائران  به  خدمت رسانی 
تمام  پایگاه  این  افتتاح  شود.با  فراهم  امکانات 
مسیرهای پرتردد استان پوشش داده می شود و 
نقش فراوانی در برطرف شدن مشکلات این بخش 
دارد و در ارائه خدمات به حادثه دیدگان و کاهش 
تلفات موثر است.پایگاه هوایی قم در بیمارستان 
شهید بهشتی قم مستقر است که خلبان، کمک 
ایستگاه مستقر  این  خلبان و مهندس پرواز در 

می شوند.
شایان ذکر است، اورژانس هوایی کشور علاوه 
بر استان قم به طور همزمان در 13 استان ایلام، 
همدان، خراسان رضوی، تبریز،  سمنان، مازندران، 
قزوین، آذربایجان شرقی، خوزستان، بوشهر، فارس، 

کرمان و سیستان و بلوچستان آغاز به کار کرد .

با حضور وزیر بهداشت:

پایگاه امداد هوایی قم افتتاح شد

نخستین روزنامه استان قم

وزارت صنعت ، معدن و تجارت 
سازمان صنعت ، معدن و تجارت ا ستان قم 

کمیسیون نظارت 

آگهی شرکت در انتخابات اتحادیه صنف تعمیرکاران اتومبیل ) سبک و سنگین ( قم
در اجرای ماده 11 آئین نامه اجرائی انتخابات 

هیئت مدیره اتحادیه های صنفی، بدینوسیله از کلیه اعضا 
دارای پروانه دعوت بعمل می آید تا در 

روز سه شنبه مورخ 93/5/21 از ساعت 9 الی 12 
با در دست داشتن 

اصل پروانه کسب و یا کارت عضویت
جهت انتخاب 5 نفر از بین کاندیداهای عضویت در هیئت مدیره 

و  1  نفر از بین کاندیداهای بازرس آن اتحادیه حضور یابند.

محل برگزاری انتخابات 
بلوار 15 خرداد ، جنب سازمان حج و زیارت ، مجتمع اداری اصناف 

ضمنا براساس  تبصره ماده 13 آئین نامه اجرائی اعطای وکالت 
و یا نمایندگی جهت دادن رای ممنوع است .

اسامی داوطلبان عضویت درهیات مدیره 
1� آقای محمد آردانه 

2� آقای محسن اسد اله زاده 
3- آقای احمد بازرگان راد 

4�  آقای رضا سلیمانی یزدی
5 - آقای محمد علی قربان زاده 

6� آقای علی نجف زاده 
7� آقای سجاد نعمتی 

 اسامی داوطلبین بازرس 
1� آقای غلامعلی امیدی کوپائی   2� آقای عباس نور عبدی 

هیات اجرائی برگزاری انتخابات 
اتحادیه های صنفی شهر قم 

حضور شما برادر عزیز در پای صندوق 
انتخابات اتحادیه و رای به کاندیداهای مورد 

نظر درتاریخ مشخص شده نشانگر رشد 
شخصیت و احساس مسئولیت در سرنوشت 

صنفی شما می باشد .


